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Plenumvergadering Séance plénière 
 

van 

 

DONDERDAG 20 MAART 2025 

 
Namiddag 

 
______ 

 

 

du 

 

JEUDI 20 MARS 2025 

 
Après-midi 

 
______ 

 
 
 
De vergadering wordt geopend om 14.16 uur en 
voorgezeten door de heer Peter De Roover, 
voorzitter. 
 

La séance est ouverte à 14 h 16 par M. Peter 
De Roover, président. 
 

Aanwezig bij de opening van de vergadering zijn de 
ministers van de federale regering: de heren David 
Clarinval, Maxime Prévot, Jan Jambon en Bernard 
Quintin. 
 

Ministres du gouvernement fédéral présents lors de 
l'ouverture de la séance: MM. David Clarinval, 
Maxime Prévot, Jan Jambon et Bernard Quintin. 
 

01 Herdenking van de aanslagen van 22 maart 

2016 
 

01 Commémoration des attentats du 22 mars 

2016 
 

De voorzitter (voor de staande vergadering): 
Geachte dames en heren, beste collega's, het is 
vandaag 20 maart 2025. 
 
Negen jaar geleden besefte geen van ons dat ons 
land slechts twee dagen later opgeschrikt zou 
worden door afschuwelijke aanslagen. Op de 
luchthaven van Zaventem en even later in de metro 
nabij station Maalbeek bliezen islamistische 
zelfmoordterroristen zich op. 32 onschuldige 
mensen verloren die noodlottige 22 maart het leven, 
meer dan 300 anderen raakten gewond. Een hele 
samenleving werd getroffen tot in haar kern. 
 
 
Het afgelopen decennium is Europa al te vaak het 
toneel geweest van bloederige aanslagen. Het is 
onze plicht om deze tragedie te blijven herdenken. 
Vandaag gedenken we de vele slachtoffers en 
spreken we onze steun uit voor hun familie, en voor 
al degenen die vandaag nog de fysieke en 
psychologische naweeën ondervinden van deze 
terreurdaden. 
 

Le président (devant l’Assemblée debout): 
Mesdames et messieurs, chers collègues, nous 
sommes aujourd'hui le 20 mars 2025.  
 
Voici neuf ans, aucun d'entre nous n'aurait pu 
s’imaginer que seulement deux jours plus tard, notre 
pays serait plongé dans l'horreur des attentats. À 
l'aéroport de Zaventem, et un peu plus tard dans le 
métro à la station Maelbeek, pas loin d’ici, des 
kamikazes islamistes se sont fait exploser. Trente-
deux personnes innocentes ont perdu la vie et plus 
de trois cents autres ont été blessées lors de cette 
journée fatidique du 22 mars. La société tout entière 
a été touchée au plus profond d'elle-même. 
 
Au cours de la dernière décennie, l'Europe a été 
frappée à de trop nombreuses reprises par des 
attentats sanglants. Il est de notre devoir de 
continuer de commémorer ces tragédies. 
Aujourd'hui, nous honorons la mémoire des 
nombreuses victimes et exprimons notre soutien à 
leurs familles ainsi qu'à tous ceux qui souffrent 
encore des séquelles physiques et psychologiques 
du terrorisme. 
 

Het doel van terroristen is het ontwrichten van 
samenlevingen. Angst zaaien in de harten van de 
burgers, verdeeldheid bewerkstelligen in het kader 
van het doordrukken van een extremistische 
politieke agenda. Ik meen te mogen zeggen dat IS 
en zijn radicale geestesgenoten daarin niet geslaagd 
zijn. Onze samenleving is robuust. Onze 

L'objectif des terroristes est de déstabiliser nos 
sociétés. Ils cherchent à semer la peur dans le cœur 
des citoyens, à créer la division pour imposer un 
agenda politique extrémiste. Je pense pouvoir 
affirmer que l'EI et ses adeptes radicaux n'y sont pas 
parvenus. Notre société est solide. Notre société est 
résiliente. La confiance dans les institutions 
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samenleving is veerkrachtig. Het geloof in de 
democratische instellingen, die wij hier toch bij 
uitstek vertegenwoordigen, is overeind gebleven. Ze 
hebben niet gewonnen. Ze hebben verloren. 
 
Dat gezegd zijnde: de strijd tegen gewelddadig 
extremisme, de strijd tegen terreur, moet een 
prioriteit blijven. We moeten waakzaam blijven, 
zonder daarbij onze fundamentele vrijheden te 
veronachtzamen, want ook dan hebben ze 
gewonnen. Een zero risk-samenleving bestaat niet. 
Wij willen een samenleving waar geademd kan 
worden en waar geleefd kan worden. 
 
Onze democratische rechtsstaat is geen 
vanzelfsprekendheid, maar iets wat generaties lang 
is opgebouwd, iets wat deze generatie op de brede 
schouders als opdracht voelt, om het te kunnen 
doorgeven aan de volgende generaties. Dit kostbare 
weefsel, dat ook ons hier verbindt, is een te dierbaar 
goed om er avonturen mee aan te gaan. Het verdient 
onze bescherming. Dat is een prioriteit. 
 
 
De vele slachtoffers die we vandaag gedenken, zijn 
een blijvende herinnering aan hoe waardevol, maar 
broos dit alles is. De vaststelling dat ze overleden 
zijn in een strijd voor de goede zaak, dat ze aan de 
juiste kant van de geschiedenis stonden, is een 
eerbetoon aan deze helden. 
 

démocratiques, dont nous sommes les 
représentants par excellence dans cet hémicycle, 
est entière. Ils n'ont pas gagné. Ils ont perdu.  
 
 
Il n'empêche que la lutte contre l'extrémisme violent, 
la lutte contre le terrorisme, doit demeurer une 
priorité. Nous devons rester vigilants sans pour 
autant négliger nos libertés fondamentales, car ce 
serait aussi les laisser gagner. La société du risque 
zéro n'existe pas. Nous voulons une société dans 
laquelle on peut vivre et respirer.  
 
 
Notre État de droit démocratique n'est pas une 
évidence; il s'est construit de génération en 
génération. Cette génération considère comme sa 
mission de transmettre cette construction aux 
générations qui suivent en prenant elle-même appui 
sur l'héritage du passé.  Ce tissu qui nous est cher 
et qui nous lie également ici, est un bien trop 
précieux pour qu'on l'expose à des aventures. Il 
mérite d'être protégé. Telle est la priorité. 
 
Les nombreuses victimes dont nous honorons 
aujourd'hui la mémoire nous rappellent à quel point 
tout ceci est précieux et fragile à la fois. En 
constatant que leur mort s'inscrit dans le cadre d'une 
lutte pour la juste cause, qu'ils se trouvaient du bon 
côté de l'histoire, nous rendons hommage à ces 
héros.  
 

01.01 Minister Jan Jambon (Nederlands): Zaterdag 

22 maart is het negen jaar geleden dat de aanslagen 
op de luchthaven van Zaventem en in het 
metrostation van Maalbeek plaatsvonden. 
 

01.01  Jan Jambon, ministre (en néerlandais): Ce 

samedi 22 mars marquera le neuvième anniversaire 
des attentats commis à l'aéroport de Zaventem et 
dans la station de métro Maelbeek. 
 

(Frans) Toen ik van de eerste aanslag op de hoogte 
gebracht werd, vroeg ik me af of dit echt aan het 
gebeuren was. We zijn meteen aan de slag gegaan 
met alle hulpdiensten, de veiligheidsdiensten, de 
interventieteams en de burgers. 
 
We waren ons wel bewust van het gevaar dat uitging 
van het radicale islamisme en we wisten dat 
sommige individuen onze rechtsstaat, onze 
westerse waarden, onze vrijheden en onze manier 
van leven wilden vernietigen.  
 

(En français) À l'annonce du premier attentat, je me 
suis demandé si c'était bien réel. Nous nous 
sommes immédiatement mis au travail avec tous les 
services de secours, les services de sécurité, les 
équipes d'intervention et les citoyens.  
 
Certes, nous étions conscients du danger de 
l'islamisme radical et de l'existence d'individus 
voulant détruire notre État de droit et nos valeurs 
occidentales, nos libertés et notre mode de vie.  
 

(Nederlands) Ik bedank alle hulpverleners en 
veiligheidsmedewerkers nogmaals vanuit het 
diepste van mijn hart voor hun tomeloze inzet. We 
zullen altijd waakzaam moeten blijven en nog meer 
in veiligheid moeten investeren om aanslagen 
zoveel als mogelijk te verhinderen. 
 

(En néerlandais) Je remercie encore du fond du 
cœur l'ensemble du personnel des services de 
secours et de sécurité pour son engagement sans 
faille. Nous devrons à jamais demeurer vigilants et 
investir davantage encore dans la sécurité afin 
d'empêcher au maximum les attentats. 
 

(Frans) Negen jaar later zijn we die beelden en de 
verschrikkelijke gebeurtenissen van die dag niet 

(En français) Neuf ans après, nous n'oublions ni les 
images, ni les expériences effroyables de cette 
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vergeten.  
 

journée. 
 

(Nederlands) Het leed was immens. Ons diep 
medeleven gaat uit naar alle slachtoffers en 
nabestaanden.  
 
Wie overweegt om ons ooit aan te vallen, herinner ik 
aan de vastberaden woorden van John F. Kennedy: 
"We shall pay any price, bear any burden, meet any 
hardship, support any friend, oppose any foe in order 
to assure the survival and the success of liberty."  
 

(En néerlandais) La souffrance était immense. Je 
tiens à exprimer notre profonde compassion envers 
toutes les victimes ainsi que leurs proches. 
 
À ceux qui envisageraient de nous attaquer un jour, 
je rappelle les paroles pleines de détermination de 
John F. Kennedy: "We shall pay any price, bear any 
burden, meet any hardship, support any friend, 
oppose any foe in order to assure the survival and 
the success of liberty."  
 

De Kamer neemt een minuut stilte in acht. 
 

L'Assemblée observe une minute de silence. 
 

02 Toelating, onderzoek van de geloofsbrieven en 

eedaflegging 
 

02 Admission, vérification des pouvoirs et 

prestation de serment 
 

De voorzitter: We gaan over tot de eedaflegging van 
de opvolger die in aanmerking komt om de heer Joris 
Vandenbroucke, ontslagnemend op 14 maart 2025, 
te vervangen. 
 

Le président: Nous procédons à la prestation de 
serment du suppléant appelé à siéger en 
remplacement de M. Joris Vandenbroucke, qui a 
démissionné le 14 mars 2025. 
 

De opvolger die hem zal vervangen is de heer Niels 
Tas, opvolger voor de kieskring Oost-Vlaanderen. 
 

Le suppléant appelé à le remplacer est M. Niels Tas, 
suppléant de la circonscription électorale de Flandre 
orientale. 
 

De geloofsbrieven van de heer Niels Tas werden 
tijdens onze vergadering van 10 juli 2024 geldig 
verklaard. 
 

Les pouvoirs de M. Niels Tas ont été validés en notre 
séance du 10 juli 2024. 
 

Daar het aanvullend onderzoek door artikel 235 van 
het Kieswetboek voorgeschreven, uitsluitend slaat 
op het behoud van de verkiesbaarheidsvereisten, 
gaat het, gelet op de verkregen stukken, in de 
huidige omstandigheden om een loutere formaliteit. 
 

Comme la vérification complémentaire, prévue par 
l'article 235 du Code électoral, ne porte que sur la 
conservation des conditions d'éligibilité, il apparaît 
que cette vérification, n'a, au vu des pièces 
obtenues, qu'un caractère de pure formalité. 
 

Ik stel u dus voor tot de toelating over te gaan van dit 
lid. 
 

Je vous propose donc de passer à l'admission de ce 
membre. 
 

Geen bezwaar? (Nee) 
Aldus zal geschieden. 
 

Pas d'observation? (Non) 
Il en sera ainsi. 
 

Ik memoreer de bewoordingen van de eed: "Ik zweer 
de Grondwet na te leven" "Je jure d'observer la 
Constitution" "Ich schwöre die Verfassung zu 
befolgen". 
 

Je rappelle les termes du serment: "Je jure 
d'observer la Constitution" "Ik zweer de Grondwet na 
te leven" "Ich schwöre die Verfassung zu befolgen". 
 

Ik verzoek de heer Niels Tas de grondwettelijke eed 
af te leggen. 
 

Je prie M. Niels Tas de prêter le serment 
constitutionnel. 
 

Niels Tas legt de grondwettelijke eed 
achtereenvolgens af in het Nederlands en in het 
Frans. (Applaus) 
 

Niels Tas prête le serment constitutionnel 
successivement en néerlandais et en français. 
(Applaudissements) 
 

De heer Niels Tas zal deel uitmaken van de 
Nederlandse taalgroep. 
 

M. Niels Tas fera partie du groupe linguistique 
néerlandais. 
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03 Verzending van een amendement naar een 

commissie 
 

03 Renvoi d'un amendement en commission  

 

Ik heb een amendement ontvangen op het 
wetsontwerp nrs. 714/1 tot 6 tot opening van 
voorlopige kredieten voor de maanden april, mei en 
juni 2025. 
 

J'ai reçu un amendement au projet de loi nos 714/1 à 
6 ouvrant des crédits provisoires pour les mois 
d'avril, de mai et juin 2025. 
 

Overeenkomstig het advies van de Conferentie van 
voorzitters van 19 maart 2025, stel ik u voor het 
amendement nr. 5 te verzenden naar de commissie 
voor Financiën en Begroting (art. 93, nr. 1, van het 
Reglement). 
 

Conformément à l'avis de la Conférence des 
présidents du 19 mars 2025, je vous propose de 
renvoyer l’amendement n° 5 en commission des 
Finances et du Budget (art. 93, n° 1, du Règlement). 
 

Het wetsontwerp zal, na bespreking van het 
amendement in commissie, vandaag in plenaire 
vergadering worden behandeld. 
 

La discussion du projet de loi sera poursuivie en 
séance plénière, après examen de l’amendement en 
commission. 
 

Geen bezwaar? (Nee) 
Aldus zal geschieden. 
 

Pas d'observation? (Non) 
Il en sera ainsi. 
 

04 Agenda 

 

04 Ordre du jour 

 
Overeenkomstig het advies van de Conferentie van 
voorzitters van 19 maart 2025 hebt u een gewijzigde 
agenda voor de vergadering van vandaag 
ontvangen. 
 

Conformément à l’avis de la Conférence des 
présidents du 19 mars 2025, vous avez reçu un 
ordre du jour modifié pour la séance d'aujourd'hui. 
 

Zijn er dienaangaande opmerkingen? (Nee) 
 

Y a-t-il une observation à ce sujet? (Non) 
 

Bijgevolg is de agenda aangenomen. 
 

En conséquence, l'ordre du jour est adopté. 
 

Mondelinge vragen 

 

Questions orales 

 

05 Samengevoegde vragen van 

- Anja Vanrobaeys aan David Clarinval (VEM 
Werk, Economie en Landbouw) over "De 
werkloosheidsuitkering voor mensen die een 
opleiding tot een knelpuntberoep volgen" 
(56000527P) 
- Sophie Thémont aan David Clarinval (VEM Werk, 
Economie en Landbouw) over "De werkloosheid 
en de knelpuntberoepen" (56000528P) 
- François De Smet aan David Clarinval (VEM 
Werk, Economie en Landbouw) over "De 
beperking van de werkloosheidsuitkeringen in de 
tijd en de knelpuntberoepen" (56000535P) 
- Axel Ronse aan David Clarinval (VEM Werk, 
Economie en Landbouw) over "De beperking van 
de werkloosheidsuitkeringen in de tijd" 
(56000536P) 
- Steven Coenegrachts aan David Clarinval (VEM 
Werk, Economie en Landbouw) over "De 
modaliteiten van de beperking van de 
werkloosheidsuitkeringen in de tijd" (56000541P) 
- Florence Reuter aan David Clarinval (VEM Werk, 
Economie en Landbouw) over "De beperking van 
de werkloosheidsuitkeringen in de tijd" 

05 Questions jointes de 

- Anja Vanrobaeys à David Clarinval (VPM Emploi, 
Économie et Agriculture) sur "Les allocations de 
chômage pour les personnes suivant une 
formation menant à un métier en pénurie" 
(56000527P) 
- Sophie Thémont à David Clarinval (VPM Emploi, 
Économie et Agriculture) sur "Le chômage et les 
métiers en pénurie" (56000528P) 
- François De Smet à David Clarinval (VPM 
Emploi, Économie et Agriculture) sur "La 
limitation des allocations de chômage dans le 
temps et les métiers en pénurie" (56000535P) 
- Axel Ronse à David Clarinval (VPM Emploi, 
Économie et Agriculture) sur "La limitation des 
allocations de chômage dans le temps" 
(56000536P) 
- Steven Coenegrachts à David Clarinval (VPM 
Emploi, Économie et Agriculture) sur "Les 
modalités de la limitation des allocations de 
chômage dans le temps" (56000541P) 
- Florence Reuter à David Clarinval (VPM Emploi, 
Économie et Agriculture) sur "La limitation des 
allocations de chômage dans le temps" 



CRABV 56 PLEN 035 20/03/2025  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

5 

(56000542P) 
- Nathalie Muylle aan David Clarinval (VEM Werk, 
Economie en Landbouw) over "De 
knelpuntberoepen en de 
werkloosheidsuitkeringen" (56000546P) 
 

(56000542P) 
- Nathalie Muylle à David Clarinval (VPM Emploi, 
Économie et Agriculture) sur "Les métiers en 
pénurie et les allocations de chômage" 
(56000546P) 
 

05.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Vacatures voor 

zorgpersoneel en leerkrachten geraken niet 
ingevuld, maar gelukkig volgen heel wat mensen 
een opleiding voor die knelpuntberoepen. Door de 
werkloosheidssteun in de tijd te beperken, overigens 
zonder enig overleg met de regio's, kunnen zij hun 
opleiding niet afmaken. Uiteraard moeten we meer 
mensen aan het werk helpen en net daarom zijn 
duidelijke afspraken over de hervorming van de 
werkloosheid zo belangrijk. Werkzoekenden in 
opleiding leveren enorme inspanningen en zijn net 
op weg naar werk. Het gaat om een groep die nadien 
een bijdrage aan onze welvaartsstaat zal leveren.  
 
 
 
 
 
Wie zal er nog een opleiding van vier jaar volgen, als 
u hen na twee jaar zonder inkomen zet? De Vlaamse 
minister van Werk is not amused: zij kent de 
gevolgen voor onze scholen en ziekenhuizen. Wat 
zult u doen? 
 

05.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Les postes 

vacants dans le secteur des soins de santé et de 
l'enseignement ne sont pas pourvus, mais 
heureusement, de nombreuses personnes suivent 
une formation menant à l'un de ces métiers en 
pénurie. Elles ne pourront pas achever leur 
formation si les allocations de chômage sont limitées 
dans le temps, sans la moindre concertation avec les 
régions d'ailleurs. Nous devons évidemment aider 
plus de personnes à trouver un emploi et c'est 
précisément pourquoi des accords clairs sur la 
réforme des allocations de chômage sont si 
importants. Les demandeurs d'emploi en formation 
fournissent d'immenses efforts et sont justement sur 
la voie d'une réinsertion professionnelle. À l'issue de 
leur formation, ce groupe contribuera à notre État 
providence.  
 
Qui se lancera encore dans une formation de quatre 
ans si vous privez de revenus les candidats 
potentiels après deux ans? L'idée ne plaît guère à la 
ministre flamande de l'Emploi: elle a conscience des 
conséquences pour nos écoles et nos hôpitaux. Dès 
lors, que ferez-vous? 
 

05.02  Sophie Thémont (PS): De beperking van de 

werkloosheidsuitkeringen in de tijd is nadelig voor de 
knelpuntberoepen. Doordat u met uw maatregel de 
langdurig werklozen uitsluit, zet u de terugkeer naar 
werk op de helling, met name wat die 
knelpuntberoepen betreft. Deze maatregelen 
werden blindelings genomen en moeten herzien 
worden.  
 
Door werklozen te ondersteunen opdat zij een 
opleiding volgen voor een knelpuntberoep, 
bevorderen we eveneens hun terugkeer naar de 
arbeidsmarkt. Vandaag hebben er jaarlijks 
duizenden werklozen baat bij die opleidingen. U blijft 
echter koppig bij uw besluit en schrapt die 
opleidingen van de ene dag op de andere! 
 
Wat zal uw reactie zijn op uw meerderheidspartners 
die vandaag ook aandringen op een herziening van 
die maatregelen?  
 

05.02  Sophie Thémont (PS): La limitation des 

allocations de chômage dans le temps pénalise les 
métiers en pénurie. Votre mesure d'exclusion des 
chômeurs de longue durée met en péril le retour à 
l'emploi, notamment dans ces métiers. Ces mesures 
prises à l'aveuglette doivent être revues. 
 
 
 
Soutenir les chômeurs pour qu'ils se forment à un 
métier en pénurie, c'est aussi un incitant à l'emploi. 
Des milliers de personnes bénéficient aujourd'hui de 
ces formations chaque année. Et vous supprimez 
ces formations du jour au lendemain, obstinément! 
 
 
 
Qu'allez-vous répondre à vos partenaires de 
majorité qui demandent à présent aussi une révision 
de ces mesures? 
 

05.03  François De Smet (DéFI): Uw hervorming 

waarbij de werkloosheidsuitkering na twee jaar 
stopgezet wordt, heeft betrekking op 
100.000 personen. Er zijn inderdaad duizenden 
vacatures, met name voor knelpuntberoepen. 
 

05.03  François De Smet (DéFI): Les personnes 

concernées par votre réforme de suppression des 
allocations de chômage après deux ans sont au 
nombre de 100 000. Il est vrai qu'il existe des milliers 
d'offres d'emploi, notamment dans les métiers en 
pénurie. 
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Een stok achter de deur is natuurlijk nodig om 
mensen aan het werk te krijgen, maar uitsluiting is 
op zichzelf geen beleid en de botte bijl werkt niet. Er 
zou een verplichting tot het volgen van een opleiding 
moeten zijn. Uw coalitiepartners cd&v en Vooruit 
stellen trouwens voor om in een uitzondering te 
voorzien voor de beperking van de uitkeringen in de 
tijd voor personen die een opleiding voor een 
knelpuntberoep volgen. 
 
Zult u snel een vergadering van de interministeriële 
conferentie Werk beleggen met de gewesten? Zult u 
die uitzondering in overweging nemen om ervoor te 
zorgen dat de beperking van de 
werkloosheidsuitkeringen in de tijd daadwerkelijk 
een activeringsmaatregel wordt?  
 

 
Il faut bien sûr une forme de contrainte pour amener 
les gens à travailler, mais l'exclusion n'est pas une 
politique en soi et le couperet ne fonctionne pas. Il 
faudrait une obligation de formation. D'ailleurs, vos 
partenaires de majorité, le cd&v et Vooruit, 
proposent de faire une exception à la limitation des 
allocations pour les personnes se formant aux 
métiers en pénurie.  
 
 
Convoquerez-vous rapidement une Conférence 
interministérielle sur l'emploi avec les régions? Allez-
vous envisager cette exception pour que la limitation 
des allocations de chômage dans le temps devienne 
véritablement une mesure d'activation? 
 

05.04  Axel Ronse (N-VA): Dankzij minister 

Clarinval voelt het alsof het vandaag de Dag van de 
Arbeid is. Hij zorgt ervoor dat er maar liefst 
100.000 nieuwe werknemers bijkomen, die al langer 
dan 2 jaar een werkloosheidsuitkering krijgen en 
jonger zijn dan 55 jaar, terwijl er zoveel openstaande 
vacatures zijn. Dankzij de minister zijn we niet meer 
het enige land ter wereld waar men onbeperkt een 
werkloosheidsuitkering krijgt. Elke donderdag is het 
1 mei in het Parlement, omdat er ongelooflijk veel 
lekkers in dit regeerakkoord zit voor de werknemers 
en omdat wij maatregelen nemen die de 
werknemers ten goede komen, zoals meer mensen 
de kans geven om overuren te presteren. 
 
 
 
Welke mooie zaken komen er de volgende 
donderdagen aan? 
 

05.04  Axel Ronse (N-VA): Grâce au ministre 

Clarinval, cette journée a un parfum de fête du 
Travail. Le ministre permet l'intégration dans le 
marché du travail de pas moins de 100 000 
nouveaux travailleurs qui touchent une allocation de 
chômage depuis plus de 2 ans et qui ont moins de 
55 ans, alors qu'il y a tant d'emplois vacants. Grâce 
au ministre, nous ne sommes plus le seul pays au 
monde où les allocations de chômage sont illimitées 
dans le temps. Tous les jeudis, c'est le 1er mai au 
Parlement, parce que l'accord de gouvernement 
prévoit un nombre incroyable de bonnes choses 
pour les travailleurs et parce que nous prenons des 
mesures qui profitent aux travailleurs, comme celle 
permettant à davantage de personnes de faire des 
heures supplémentaires. 
 
Quelles autres belles surprises nous réservez-vous 
pour les jeudis à venir? 
 

05.05  Steven Coenegrachts (Open Vld): Het was 

al zo bij de De Wevertaks, maar nu zit opnieuw een 
aantal partijen niet op dezelfde lijn over een goede 
maatregel in het regeerakkoord, namelijk de 
beperking van de werkloosheidsuitkering in de tijd. 
Alweer hebben regeringspartijen het over 
'modaliteiten'. Academici betwijfelen of de maatregel 
veel volk aan de slag zal krijgen, maar het is een 
kwestie van rechtvaardigheid. De mensen die de 
solidariteit bekostigen, willen er zeker van zijn dat 
anderen niet in de hangmat liggen. De sociale 
zekerheid moet een vangnet zijn en net daarom is 
die maatregel broodnodig. Vooruit en cd&v leken 
overtuigd, maar zij gaan de maatregel uithollen. 
Misschien zijn opleidingen een nuttige uitzondering, 
maar deze maatregel moet sterk genoeg zijn om al 
de 'hangmatters' uit het systeem te krijgen. 
 
 
 

05.05  Steven Coenegrachts (Open Vld): Il en était 

déjà ainsi avec la taxe De Wever et c’est encore le 
cas aujourd’hui: certains partis ne sont pas d'accord 
sur une mesure judicieuse qui figure dans l'accord 
de gouvernement, à savoir la limitation des 
allocations de chômage dans le temps. Une fois de 
plus, les partis gouvernementaux évoquent des 
"modalités". Les universitaires doutent que cette 
mesure permette à un grand nombre de personnes 
de trouver un emploi. Il s’agit toutefois de justice: les 
bosseurs qui paient cette solidarité veulent s'assurer 
que les fainéants n’en profitent pas. La sécurité 
sociale doit être un filet de sécurité, et c'est 
précisément la raison pour laquelle cette mesure est 
indispensable. Vooruit et le cd&v semblaient 
convaincus de la nécessité de cette mesure, mais ils 
vont la vider de sa substance. Les formations à tel 
ou tel métier constituent peut-être une exception 
utile, mais cette mesure doit être assez forte pour 
exclure tous les fainéants du système. 
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Wat zult u doen om dat te garanderen? 
 

 
Qu'entreprendrez-vous pour garantir cela?  
 

05.06  Florence Reuter (MR): Het beperken van de 

werkloosheidsuitkeringen in de tijd was een 
aangekondigde maatregel en vormde zelfs een 
prioriteit van ons programma. Vandaag zijn er 
demonstraties en stakingen. Maar men heeft voor 
ons gekozen om hervormingen door te voeren. De 
werkloosheidsuitkering is een verzekering om een 
zware tegenslag op te vangen, geen uitkering voor 
het leven...  
 
De cijfers baren de bevolking zorgen, vooral in 
Wallonië, waar de helft van alle werkzoekenden 
woont die meer dan twee jaar werkloos zijn. Als 
eerste liberale minister van Werk in een eeuw tijd 
moet u de mensen dus geruststellen, mijnheer de 
minister. 
 
Kunt u bevestigen dat de situatie inderdaad 
zorgwekkender is in Franstalig België? Als deze 
cijfers kloppen, neem ik aan dat u zult samenwerken 
met uw ambtgenoot in het Waals Gewest. Kunnen 
we deze hervorming nog vóór de zomer 
verwachten? 
 

05.06  Florence Reuter (MR): La limitation des 

allocations de chômage dans le temps était une 
mesure connue, et même une priorité de notre 
programme. Aujourd'hui, il y a des manifestations et 
des grèves. Mais on nous a choisis pour mener des 
réformes. Le chômage, c'est une assurance en cas 
de coup dur, pas une allocation à vie…  
 
 
 
Les chiffres inquiètent la population, surtout en 
Wallonie où se trouve la moitié des demandeurs 
d'emploi de plus de deux ans. Donc vous devez 
rassurer, Monsieur le ministre, vous qui êtes le 
premier ministre libéral de l'Emploi depuis un siècle. 
 
 
Confirmez-vous que la situation est effectivement 
plus inquiétante en Belgique francophone? Si ces 
chiffres sont exacts, je suppose que vous allez 
travailler avec votre homologue en Région wallonne. 
Pouvons-nous espérer cette réforme avant l'été? 
 

05.07  Nathalie Muylle (cd&v): Cd&v wil dat mensen 

die keihard hun best doen, beloond worden. Daarom 
stapten we in deze regering. Volgens uw 
woordvoerder zullen mensen die hun derde jaar 
opleiding starten, echter geen uitkering meer krijgen. 
In Vlaanderen zijn meer dan 4.000 mensen gestart 
met een opleiding die langer dan twee jaar duurt. Dat 
zijn mensen die willen werken en geen 
'hangmatters'. Zij verdienen rechtszekerheid. Wij zijn 
voorstander van een beperking van de werkloosheid 
in de tijd. Die beperking is nodig als 
activeringsmaatregel. In de toekomst moeten we 
bekijken hoe we mensen kunnen laten kiezen voor 
opleidingen in knelpuntberoepen, maar ook hoe we 
snel vacatures kunnen laten invullen. De combinatie 
van studeren en snel proeven van de arbeidsmarkt, 
moeten we mogelijk maken. Het komt de deelstaten 
toe dergelijke systemen te organiseren. 
 
 
 
 
Met welk plan zult u het overleg met de deelstaten 
aanvatten? 
 

05.07  Nathalie Muylle (cd&v): Le cd&v souhaite 

que les personnes qui donnent le meilleur d'elles-
mêmes soient récompensées. C'est la raison pour 
laquelle nous participons à ce gouvernement. 
Cependant, d'après votre porte-parole, les 
personnes qui entament leur troisième année de 
formation ne percevront plus d'allocations. En 
Flandre, plus de 4 000 personnes ont commencé 
une formation d’une durée supérieure à deux ans. 
Ces personnes veulent travailler et ne sont pas des 
fainéants. Elles méritent une sécurité juridique. Nous 
sommes favorables à une limitation des allocations 
de chômage dans le temps car il s'agit d'une mesure 
d'activation nécessaire. À l'avenir, nous devrons 
examiner comment faire en sorte que les citoyens 
choisissent des formations menant à des métiers en 
pénurie et comment pourvoir rapidement les emplois 
vacants. Nous devons permettre de combiner des 
études et d’avoir rapidement un avant-goût du 
marché du travail. Il revient aux entités fédérées 
d'organiser de tels systèmes. 
 
Sur la base de quel projet entamerez-vous la 
concertation avec les entités fédérées? 
 

05.08 Minister David Clarinval (Frans): Ik kreeg van 

de RVA het cijfer van 100.102 werklozen in België 
die jonger dan 55 jaar en al meer dan twee jaar 
werkloos zijn. Aan de andere kant zijn er 170.000 
vacatures in ons land. We moeten dan ook een eind 
maken aan de paradox van de in de tijd onbeperkte 

05.08  David Clarinval, ministre (en français): 

L'ONEM m'a transmis le chiffre de 
100 102 chômeurs de moins de 55 ans ayant plus 
de deux ans de chômage en Belgique. Il y a par 
ailleurs 170 000 emplois vacants dans notre pays. 
Nous devons donc en finir avec le paradoxe du 
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werkloosheidsuitkeringen. 
 
Ik betwist dat we aan mensen die uitgesloten worden 
van werkloosheidsuitkeringen per definitie een 
leefloon zullen moeten toekennen. We moeten 
mensen opnieuw aan het werk krijgen, met de hulp 
van de gewesten wat activering en begeleiding 
betreft. 
 
Er is voorzien in een overgangsperiode en de 
modaliteiten daarvan zullen in de regering 
besproken worden. 
 
Onze bedrijven hebben de mogelijkheid om mensen 
aan te werven, maar ze vinden niemand. Dat kan zo 
niet verder! 
 

chômage illimité dans le temps. 
 
Je conteste le fait que l'exclusion du chômage soit 
synonyme de revenu d'intégration sociale. Il faut 
remettre les gens à l'emploi, avec l'aide des régions 
pour l'activation et l'accompagnement. 
 
 
 
Une période de transition est prévue et ses 
modalités seront discutées au sein du 
gouvernement. 
 
Nos entreprises peuvent embaucher mais elles ne 
trouvent personne. Cela ne peut plus durer! 
 

(Nederlands) De oplossing schuilt in activering, want 
een maatschappij waarin te veel talenten aan de 
zijlijn blijven, berooft zich van haar eigen rijkdom. Te 
veel werkzoekenden blijven weg van de 
arbeidsmarkt terwijl er vacatures zijn. Iedereen die 
kan, moet worden begeleid naar een 
beroepsactiviteit. We willen niet straffen, maar 
kansen geven en we verwachten van iedereen dat 
ze die grijpen. Een job is immers een hefboom voor 
sociale emancipatie.  
 

(En néerlandais) La solution réside dans l'activation, 
car une société dans laquelle un trop grand nombre 
de talents restent à l'écart se prive de sa propre 
richesse. Il arrive trop souvent que des demandeurs 
d'emploi ne rejoignent pas le marché du travail alors 
qu'il y a des places vacantes. Ceux qui peuvent 
travailler doivent être accompagnés vers une activité 
professionnelle. Plutôt que de sanctionner, nous 
voulons créer des occasions et nous attendons de 
chaque personne concernée qu'elle saisisse ces 
dernières. Un emploi est en effet un levier 
d'émancipation sociale. 
 

(Frans) Die 100.000 werklozen zullen inderdaad niet 
allemaal opnieuw een baan vinden. We zullen de 
OCMW's financieren, zodat deze hun een 
geïndividualiseerde begeleiding kunnen aanbieden 
via een beroepsinschakelingsplan. Onze hervorming 
is niet bedoeld om te bestraffen, maar is 
noodzakelijk. We pakken niets af van wie arm is, 
maar we helpen die mensen om uit hun moeilijke 
situatie te geraken. Met deze hervorming zullen we 
niemand stigmatiseren, maar zullen we de 
betrokkenen responsabiliseren. Ons sociale model 
zal rechtvaardiger, doelmatiger en duurzamer 
worden. 
 
Ik heb akte genomen van de verzoeken tot 
verlenging van de werkloosheidsuitkering voor 
personen die een opleiding volgen om een 
knelpuntberoep te kunnen uitoefenen. Met de 
teksten die momenteel opgesteld worden, wordt het 
regeerakkoord in de praktijk gebracht. De technische 
werkgroepen zullen volgende week bijeenkomen. 
Daarna zal het debat gevoerd worden in de schoot 
van de regering, en vervolgens in het Parlement. Ten 
slotte zal ik overleg plegen met mijn gewestelijke 
ambtgenoten teneinde rekening te houden met de 
specifieke plaatselijke behoeften en tegelijkertijd een 
samenhangend beleid te voeren.  
 

(En français) Certes, ces 100 000 chômeurs ne 
retrouveront pas tous un emploi. Nous financerons 
les CPAS pour qu'ils leur offrent un 
accompagnement individualisé via un plan 
d'insertion professionnel. Notre réforme n'est pas 
punitive, mais nécessaire. Elle ne retire rien à ceux 
qui sont dans le besoin, mais les aide à s'en sortir. 
Elle ne stigmatise pas mais responsabilise. Notre 
modèle social deviendra plus juste, plus efficace et 
plus durable.  
 
 
 
 
J'ai pris acte des demandes de prolongation de 
chômage pour les personnes en formation dans un 
métier en pénurie. Les textes en rédaction traduisent 
l'accord du gouvernement. Les groupes de travail 
techniques se réuniront la semaine prochaine. Le 
débat sera ensuite mené au gouvernement, puis au 
Parlement. Enfin, je me concerterai avec mes 
homologues régionaux pour tenir compte des 
besoins territoriaux spécifiques tout en menant une 
politique cohérente.  
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05.09  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Hoe durft Open 

Vld mensen die een opleiding volgen voor een 
knelpuntberoep, 'hangmatters' noemen? Zij zetten 
zich keihard in. Wij willen die mensen niet bestraffen, 
maar werklozen begeleiden naar werk. Daarom ook 
kunnen we het regeerakkoord verdedigen. Ik ben 
ook blij dat u wilt inzetten op overleg, want de zij-
instromers hebben zekerheid nodig, nu en morgen. 
(Applaus van Vooruit) 
 

05.09  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Comment 

l'Open Vld ose-t-il traiter de "pantouflards" les 
personnes qui suivent une formation pour un métier 
en pénurie? Elles s'investissent énormément. Nous 
ne voulons pas les pénaliser, mais accompagner les 
chômeurs vers un emploi. C'est aussi pour cette 
raison que nous pouvons défendre l'accord de 
gouvernement. Je me réjouis également que vous 
souhaitiez miser sur la concertation, car les 
personnes qui reprennent des études ont besoin de 
sécurité, aujourd'hui et demain. (Applaudissements 
sur les bancs de Vooruit) 
 

05.10  Sophie Thémont (PS): Ik ben niet fatalistisch 

maar realistisch, en u mag mij uw goede raad en uw 
wensdenken besparen. Als bij toverslag zijn de 
100.000 werklozen en de 170.000 vacante 
betrekkingen communicerende vaten en zullen de 
OCMW's jobs vinden terwijl de daarin 
gespecialiseerde instellingen daar niet in slagen!  
 
 
Ik heb gezegd dat we werkzoekenden die een 
opleiding volgen, moeten ondersteunen, maar uw 
hervormingen zullen de werknemers verzwakken en 
het tekort aan arbeidskrachten nog schrijnender 
maken. In plaats van minister van Economie bent u 
een minister van besparingen! 
 

05.10  Sophie Thémont (PS): Je ne suis pas 

fataliste, mais réaliste, et je n'ai pas besoin de vos 
conseils ni de votre pensée magique. Vous créez par 
magie des vases communicants entre les 
100 000 chômeurs et les 170 000 emplois 
disponibles. Et c'est aussi par magie que les CPAS 
trouveront des emplois là où les organismes 
spécialisés ont échoué! 
 
J'ai bien dit qu'il fallait soutenir les demandeurs 
d'emploi en formation, mais vos réformes affaibliront 
les travailleurs et aggraveront la pénurie de main-
d'œuvre. Vous n'êtes pas le ministre de l'Économie 
mais des économies!  
 

05.11  François De Smet (DéFI): De lijst van 

mogelijke oplossingen is niet eindeloos: u moet 
inzetten op opleidingen als u de 100.000 werklozen 
naar de 175.000 vacatures wilt toeleiden. Cd&v en 
Vooruit zijn daar voorstander van en Vlaams minister 
Demir lijkt die piste niet ongenegen. Het is een 
kwestie van gezond verstand dat mensen die een 
opleiding volgen langer dan twee jaar recht hebben 
op een uitkering. 
 

05.11  François De Smet (DéFI): Il n'y a pas 

36 solutions: si vous voulez faire correspondre les 
100 000 chômeurs aux 175 000 offres d'emploi, il 
faut des formations. Le cd&v et Vooruit y sont 
favorables. Mme Demir ne semble pas opposée. 
C'est du bon sens de permettre aux gens qui se 
forment d'avoir plus de deux ans d'allocations.  
 

05.12  Axel Ronse (N-VA): Ik weet dat Vooruit en 

cd&v het regeerakkoord correct zullen uitvoeren. 
Een knelpuntopleiding zal niet langer dan 2 jaar te 
combineren zijn met de werkloosheidsuitkering, die 
daarvoor ook niet dient. De regio’s moeten 
nadenken over hoe ze mensen kunnen begeleiden 
naar knelpuntopleidingen van langer dan 2 jaar. 
Minister Demir gaat er alvast mee aan de slag, 
zonder daarbij te alluderen op een langere 
werkloosheid. En collega Coenegrachts, Open Vld 
heeft wel 26 jaar aan de knoppen gezeten zonder 
dat er in dit dossier iets bewoog! 
 

05.12  Axel Ronse (N-VA): Je sais que Vooruit et le 

cd&v exécuteront correctement l'accord de 
gouvernement. Une formation dans un métier en 
pénurie ne pourra pas être combinée durant plus de 
deux ans avec des allocations de chômage, qui ne 
sont d'ailleurs pas octroyées dans ce but. Une 
réflexion doit être menée dans les régions quant à 
l'accompagnement dans le cadre des formations de 
plus de deux ans dans les métiers en pénurie. La 
ministre Demir s'y attelle d'ores et déjà, sans pour 
autant évoquer un chômage de longue durée. Et 
notre collègue de l'Open Vld, M. Coenegrachts, a été 
à la manœuvre durant 26 ans sans que ce dossier 
ne bouge d'un centimètre! 
 

05.13  Steven Coenegrachts (Open Vld): Voor de 

beperking van de werkloosheidsuitkering in de tijd 
wil ik de regering een pluim geven. Maar wat is er de 
voorbije acht maanden eigenlijk allemaal precies 

05.13  Steven Coenegrachts (Open Vld): Je tiens 

à féliciter le gouvernement pour sa décision de 
limiter les allocations de chômage dans le temps. 
Mais de quoi a-t-on discuté précisément ces huit 
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besproken? Er was blijkbaar ook over de beperking 
van de werkloosheidsuitkering in de tijd geen 
discussie ten gronde. Er worden nu allerlei 
modaliteiten gevraagd. U moet ervoor zorgen dat die 
modaliteiten alleszins beperkt blijven. 
 

derniers mois? La limitation des allocations de 
chômage dans le temps n'a apparemment pas non 
plus fait l'objet d'une discussion sur le fond. 
Aujourd'hui, on réclame toutes sortes de modalités. 
Vous devez veiller à ce qu'en tout état de cause, ces 
modalités demeurent limitées. 
 

05.14  Florence Reuter (MR): Laat ze maar 

toeteren! We moeten de 170 000 vacatures 
vervullen. Toen de heer Dermagne minister van 
Werk was, noemde hij Denemarken een lichtend 
voorbeeld. Daar zijn de werkloosheidsuitkeringen in 
de tijd beperkt. We zullen de werkzoekenden 
begeleiden en hen in overleg met de deelgebieden 
activeren. We moeten de waarde van werk weer op 
de voorgrond plaatsen. 
 

05.14  Florence Reuter (MR): Laissez les loups 

crier! Il faut pourvoir aux 170 000 emplois vacants. 
Monsieur Dermagne, quand vous étiez ministre de 
l'Emploi, vous citiez le Danemark qui limite les 
allocations de chômage dans le temps. Les 
demandeurs d'emploi seront accompagnés et nous 
nous concerterons avec les entités fédérées pour les 
activer. Il faut remettre la valeur "travail" au premier 
plan.  
 

05.15  Nathalie Muylle (cd&v): Degenen die een 

opleiding volgen, hebben een contract afgesloten 
met de overheid en willen dat hun traject naar werk 
wordt gehonoreerd. Gezien het enorme aantal 
vacatures moet de regering werklozen zo snel 
mogelijk naar een job begeleiden. We zullen hen 
daarbij moeten helpen, samen met de deelstaten. 
 

05.15  Nathalie Muylle (cd&v): Celles et ceux qui 

suivent une formation ont conclu un contrat avec 
l'État et souhaitent que leur trajet vers l'emploi soit 
honoré. Compte tenu du nombre immense d'emplois 
vacants, le gouvernement doit accompagner le plus 
rapidement possible les chômeurs vers un emploi. 
Nous devrons les y aider, en concertation avec les 
entités fédérées. 
 

Persoonlijk feit 
 
De voorzitter: Mevrouw Reuter velde een oordeel 
over het beleid van de heer Dermagne. Ik geef hem 
het woord voor een repliek. 
 

Fait personnel 
 
Le président: Mme Reuter a porté un jugement sur 
la politique menée par M. Dermagne. Je lui donne la 
parole pour une réplique. 
 

05.16  Pierre-Yves Dermagne (PS): 

Mevrouw Reuter, uw visie is simplistisch. Van de 
100.000 langdurig werklozen heeft bijna twee derde 
de voorgaande twee jaar gewerkt, maar niet genoeg 
om uit de werkloosheidsstatistieken te raken. Die 
personen vinden dat niet leuk, ze willen weer een 
baan vinden. Wat de knelpuntberoepen betreft, kan 
men verpleegkundigen of onderwijzers niet in één 
jaar tijd opleiden. De PS streeft naar kwaliteitsvol en 
emanciperend werk. 
 

05.16  Pierre-Yves Dermagne (PS): Madame 

Reuter, vous avez une vision simpliste. Parmi les 
100 000 demandeurs d'emploi de longue durée, 
près des deux tiers ont travaillé les deux années 
précédentes, mais pas suffisamment pour sortir des 
chiffres du chômage. Ces personnes n'en sont pas 
ravies, elles souhaitent retrouver un travail. Pour les 
métiers en pénurie, on ne pourra pas former des 
infirmiers ou des enseignants en un an. Le PS veut 
des emplois de qualité et émancipateurs.  
 

05.17  Florence Reuter (MR): Wie denkt u wel dat 

u bent, dat u mensen zo de les kan lezen? Ik heb 
geen enkele naam genoemd! (Protest) 
 
De socialisten die in de oppositie zitten na decennia 
van een hangmatcultuur, zouden de situatie onder 
ogen moeten zien. Ik ben niet fatalistisch, maar 
realistisch, en vooral optimistisch. 
 

05.17  Florence Reuter (MR): Pour qui vous 

prenez-vous à donner des leçons? Je n'ai cité aucun 
nom! (Protestations) 
 
Les socialistes qui se retrouvent dans l'opposition 
après des décennies d'assistanat devraient regarder 
les choses en face. Je ne suis pas fataliste mais 
réaliste, et surtout optimiste. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

06 Samengevoegde vragen van 

- Christophe Lacroix aan Maxime Prévot (VEM 
Buitenlandse Zaken, Europese Zaken en 
Ontwikkelingssamenwerking) over "Het staakt-

06 Questions jointes de 

- Christophe Lacroix à Maxime Prévot (VPM 
Affaires étrangères, Affaires européennes et 
Coopération au développement) sur "Le cessez-
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het-vuren in Gaza en de erkenning van Palestina" 
(56000529P) 
- Peter Mertens aan Maxime Prévot (VEM 
Buitenlandse Zaken, Europese Zaken en 
Ontwikkelingssamenwerking) over "De genocide 
in Gaza" (56000531P) 
- Rajae Maouane aan Maxime Prévot (VEM 
Buitenlandse Zaken, Europese Zaken en 
Ontwikkelingssamenwerking) over "Gaza" 
(56000534P) 
- Els Van Hoof aan Maxime Prévot (VEM 
Buitenlandse Zaken, Europese Zaken en 
Ontwikkelingssamenwerking) over "De aanvallen 
in Gaza" (56000537P) 
- Oskar Seuntjens aan Maxime Prévot (VEM 
Buitenlandse Zaken, Europese Zaken en 
Ontwikkelingssamenwerking) over "De 
schending van het staakt-het-vuren in Gaza" 
(56000544P) 
 

le-feu à Gaza et la reconnaissance de la Palestine" 
(56000529P) 
- Peter Mertens à Maxime Prévot (VPM Affaires 
étrangères, Affaires européennes et Coopération 
au développement) sur "Le génocide à Gaza" 
(56000531P) 
- Rajae Maouane à Maxime Prévot (VPM Affaires 
étrangères, Affaires européennes et Coopération 
au développement) sur "Gaza" (56000534P) 
- Els Van Hoof (cd&v) à Maxime Prévot (VPM 
Affaires étrangères, Affaires européennes et 
Coopération au développement) sur "Les 
attaques à Gaza" (56000537P) 
- Oskar Seuntjens à Maxime Prévot (VPM Affaires 
étrangères, Affaires européennes et Coopération 
au développement) sur "La violation du cessez-le-
feu à Gaza" (56000544P) 
 

06.01  Christophe Lacroix (PS): In een tijdspanne 

van 48 uur heeft de oorlogsmachine van de 
regering-Netanyahu 970 dodelijke slachtoffers 
gemaakt! Tijdens de operaties worden vrouwen en 
kinderen op een willekeurige manier als doelwit 
gekozen. Israël gebruikt water en levensmiddelen 
als oorlogswapens. De humanitaire hulp wordt 
geblokkeerd en het internationale humanitaire recht 
wordt systematisch met voeten getreden.  
 
Op de bezette Westelijke Jordaanoever voltrekt zich 
de grootste deportatie sinds het begin van de 
bezetting. Donald Trump geeft Netanyahu carte 
blanche om het staakt-het-vuren volledig straffeloos 
te schenden. Ook al gaan er moedige stemmen op, 
zoals die van Spanje, Ierland of Armenië, de EU en 
de internationale gemeenschap durven niet tegen de 
hegemonie van Israël ingaan.  
 
Waar wacht u nog op om Palestina als staat te 
erkennen?  
 

06.01  Christophe Lacroix (PS): En 48 heures, la 

machine de guerre du gouvernement Netanyahu a 
fait 970 morts! Des opérations indiscriminées ciblent 
femmes et enfants. Israël utilise l'eau et la nourriture 
comme armes de guerre. L'aide humanitaire est 
bloquée et le droit international humanitaire est 
bafoué de façon systémique.  
 
 
 
En Cisjordanie occupée a lieu la plus grande 
déportation depuis le début de l'occupation. Avec 
Donald Trump, Netanyahu a carte blanche pour 
briser la trêve en toute impunité. Malgré des voix 
courageuses, comme celles de l'Espagne, de 
l'Irlande ou de l'Arménie, l'UE et la communauté 
internationale n'osent pas aller à l'encontre de la 
volonté hégémonique d'Israël.  
 
Qu'attendez-vous pour reconnaître la Palestine en 
tant qu'État?  
 

06.02  Peter Mertens (PVDA-PTB): Israël heeft de 

poorten van de hel opnieuw opengezet in Gaza. 
Liefst 900 mensen zijn afgeslacht. Een staakt-het-
vuren tijdens een genocide, wat is dat eigenlijk? Het 
moorden hield nooit op, het stelen van grond hield 
nooit op, het slopen van woningen hield nooit op. 
Tijdens het zogenaamde staakt-het-vuren werden 
150 Palestijnen vermoord en 1 Israëliër omdat het 
Israëlische leger hem voor een Palestijn aanzag. 
Hoeveel misdaden moeten er nog gebeuren 
vooraleer u optreedt? De Israëlische ambassadeur 
moet worden uitgewezen. Israël krijgt niet enkel 
carte blanche van president Trump, maar ook van de 
EU, die akkoorden blijft sluiten met Netanyahu. 
Maak eindelijk werk van een economisch embargo 
en van een wapenembargo. 

06.02  Peter Mertens (PVDA-PTB): À Gaza, Israël 

a rouvert les portes de l'enfer. Pas moins de 900 
personnes ont été massacrées. Que représente en 
fait un cessez-le-feu pendant un génocide? Rien n'a 
jamais cessé: ni les tueries, ni le vol de terres ou la 
démolition de maisons. Durant le prétendu cessez-
le-feu, 150 Palestiniens ont été assassinés et un 
Israélien a été tué parce que l'armée israélienne l'a 
pris pour un Palestinien. Combien d'autres crimes 
devront encore être commis avant que vous 
agissiez? L'ambassadeur israélien doit être expulsé. 
Israël bénéficie d'un blanc-seing non seulement de 
la part du président Trump, mais aussi de l'UE, qui 
continue à conclure des accords avec Netanyahu. 
Qu'attendez-vous pour décréter enfin un embargo 
économique et un embargo sur les armes? 
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06.03  Rajae Maouane (Ecolo-Groen): Sinds 

maandag regent het opnieuw bommen op Gaza. 
Hele gezinnen zitten vast onder het puin, burgers 
worden in volle nacht en midden in de 
ramadanmaand gebombardeerd. Na jaren van beleg 
zonder water of elektriciteit, na de gebroken belofte 
van een wapenstilstand, zijn het de burgers die de 
prijs betalen voor de passiviteit van de internationale 
gemeenschap, die zich zowel medeplichtig als 
schuldig maakt.  
 
Israël schendt alle regels van het internationaal 
recht. Het Internationaal Gerechtshof heeft 
bewarende maatregelen bevolen om een genocide 
te voorkomen. Israël negeert ze. De EU wijst erop 
dat haar associatieovereenkomst gekoppeld is aan 
de naleving van de mensenrechten, maar dit blijft 
zonder gevolgen. In een VN-resolutie wordt de 
verkoop van producten uit de nederzettingen 
verboden en toch gebeurt dat nog steeds.  
 
Wanneer zal België zijn verplichtingen nakomen? 
Zullen we het handelsakkoord met Israël opschorten 
en de invoer van producten uit de nederzettingen 
stopzetten? Welke sancties zal België opleggen en 
welke druk zal ons land uitoefenen? 
 

06.03  Rajae Maouane (Ecolo-Groen): Depuis lundi, 

Gaza subit à nouveau un déluge de bombes. Des 
familles entières sont piégées sous les décombres, 
des civils sont bombardés en pleine nuit et en plein 
ramadan. Après des années de siège sans eau ni 
électricité, après la promesse brisée de la trêve, ce 
sont les civils qui paient le tribut de l'inaction 
internationale, qui devient complice et coupable.  
 
 
 
Israël viole toutes les règles du droit international. La 
CIJ a ordonné des mesures conservatoires pour 
prévenir un génocide: Israël les ignore. L'UE rappelle 
que le respect des droits humains conditionne son 
accord d'association mais cela n'a aucune 
conséquence. Les produits des colonies sont 
interdits par une résolution de l'ONU, or ils sont 
toujours commercialisés.  
 
 
Quand la Belgique tiendra-t-elle ses engagements? 
Suspendrons-nous l'accord commercial avec Israël 
et cesserons-nous d'importer des produits issus des 
colonies? Quelles sanctions et quelles pressions la 
Belgique exercera-t-elle?  
 

06.04  Els Van Hoof (cd&v): Als nieuwjaarscadeau 

kreeg ik van de Israëlische ambassade een pakketje 
verzorgingsproducten, geproduceerd in illegale 
nederzettingen in de bezette gebieden. Van de 
Israëlische regering moeten we geen enkel 
normbesef meer verwachten. 
 
 
Andermaal worden 2 miljoen Gazanen in een 
wurggreep gehouden zonder toegang tot voedsel, 
water of elektriciteit. Keer op keer treedt Israël het 
humanitaire recht met de voeten. Elke stap naar een 
duurzame vrede wordt opgeblazen. De wereld kijkt 
toe. Het is tijd voor actie. Schort eindelijk het 
Europese associatieakkoord op, tref sancties tegen 
oorlogsmisdadigers en verbied producten uit illegale 
nederzettingen. Zult u een vuist maken tegen 
Netanyahu's vernietigende overlevingsstrategie? 
 

06.04  Els Van Hoof (cd&v): En guise de cadeau de 

nouvel an, l'ambassade d'Israël m'a offert un 
ensemble de produits de soins, fabriqués dans des 
colonies illégales situées dans les territoires 
occupés. Nous ne devons plus attendre du 
gouvernement israélien qu'il fasse preuve d'un 
quelconque sens de la norme. 
 
Une fois de plus, 2 millions de Gazaouis sont pris en 
étau, sans accès à la nourriture, à l'eau ou à 
l'électricité. Israël viole systématiquement le droit 
humanitaire. Tout effort consenti en faveur d'une 
paix durable est annihilé. Le monde est spectateur. 
Il est temps d'agir. Suspendez enfin l'accord 
d'association conclu entre l'Union européenne et 
Israël, prenez des sanctions à l'égard des criminels 
de guerre et interdisez les produits provenant de 
colonies illégales. Vous opposerez-vous à la 
stratégie de survie destructrice adoptée par 
M. Netanyahu? 
 

06.05  Oskar Seuntjens (Vooruit): Alle mooie 

woorden over vrede, over de bescherming van 
gijzelaars, over een nieuwe toekomst voor de 
Palestijnen waren louter bullshit. Alweer zijn er meer 
dan 1.000 doden gevallen. Israël is niet langer een 
gewone democratie, maar een land waar de 
extremisten aan de macht zijn en mensenrechten 
niet meer tellen. Wij mogen in dit halfrond graag 
praten over het belang van mensenrechten, maar 

06.05  Oskar Seuntjens (Vooruit): Toutes ces belles 

paroles sur la paix, sur la protection des otages, sur 
un nouvel avenir pour les Palestiniens n'étaient que 
du vent. Plus de 1 000 personnes ont encore perdu 
la vie. Israël n'est plus une démocratie normale, mais 
un pays où les extrémistes sont au pouvoir et où les 
droits humains ne sont plus pris en considération. 
Nous pouvons évoquer l'importance des droits 
humains dans cet hémicycle, mais l'un d'entre nous 
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denkt werkelijk iemand dat een Trump, een Poetin of 
een Netanyahu daarvan onder de indruk is? Wij 
staan vandaag voor een fundamentele keuze. 
Vormen wij met Europa een front om aan de kant van 
het goede te staan? Wat kunnen wij doen om voor 
de slachtoffers in Gaza op te komen? 
 

pense-t-il réellement que ces discussions vont 
impressionner un Trump, un Poutine ou un 
Netanyahu? Nous nous trouvons aujourd'hui face à 
un choix fondamental. Constituons-nous un front 
avec l'Europe pour rejoindre le camp du bien? 
Quelles initiatives pouvons-nous prendre en faveur 
des victimes à Gaza? 
 

06.06 Minister Maxime Prévot (Frans): De nieuwe 

escalatie in het Midden-Oosten is onaanvaardbaar. 
Ik heb al vaak opgeroepen tot de naleving van het 
staakt-het-vuren en de eerbiediging van het 
internationale humanitaire recht. Ik heb ook het 
hervatten van de aanvallen door het Israëlische 
leger veroordeeld en heb de ambassadrice van 
Israël ontboden om mijn verontwaardiging en 
onbegrip te uiten. 
 
We hebben positief gereageerd op het recente 
Arabische plan en we verwachtten dat er zou 
overgegaan worden tot fase 2 van het akkoord, 
waardoor een staakt-het-vuren en de vrijlating van 
talloze gijzelaars mogelijk werden. Humanitaire hulp 
bereikte eindelijk weer de vrouwen en kinderen in 
Gaza. 
 

06.06  Maxime Prévot, ministre (en français): La 

nouvelle escalade au Proche-Orient est 
inacceptable. J'ai souvent appelé au respect du 
cessez-le-feu et du droit international humanitaire, 
j'ai condamné la reprise des attaques par Tsahal et 
j'ai convoqué l'ambassadrice d'Israël pour lui dire 
mon indignation et mon incompréhension.  
 
 
 
Nous avions favorablement accueilli le récent plan 
arabe et nous nous attendions à passer à la phase 2 
de l'accord, qui avait permis un cessez-le-feu et la 
libération de nombreux otages. L'aide humanitaire 
parvenait enfin aux femmes et aux enfants de Gaza. 
 

(Nederlands) Het blokkeren van de humanitaire hulp 
door Israël sinds 1 maart is een ernstige schending 
van het internationale humanitaire recht.  
 

(En néerlandais) Le blocage de l'aide humanitaire 
par Israël depuis le 1er mars constitue une grave 
violation du droit humanitaire international. 
 

(Frans) Deze aanvallen kosten het leven aan veel 
Palestijnen en VN-medewerkers en brengen de nog 
levende Israëlische gijzelaars in gevaar, tot grote 
ontsteltenis van hun families. 
 

(En français) Ces attaques coûtent la vie à de 
nombreux Palestiniens et à du personnel de l'ONU, 
et mettent en danger les otages israéliens encore en 
vie, au grand dam de leurs familles. 
 

(Nederlands) Ik betuig mijn medeleven aan alle 
Palestijnse slachtoffers in Gaza en aan alle Israëli's 
die vrede willen. Geweld is geen oplossing. Hamas 
is niet verdwenen, maar tienduizenden burgers wel 
en er zijn nog steeds te veel gijzelaars in 
gevangenschap. 
 

(En néerlandais) J'adresse toute ma sympathie à 
l'ensemble des victimes palestiniennes de Gaza et à 
tous les Israéliens qui veulent la paix. La violence 
n'est pas une solution. Le Hamas n'a pas disparu, 
mais bien des milliers de citoyens, et il y a encore 
trop d'otages en captivité.  
 

(Frans) De dialoog moet hervat worden, temeer daar 
de regionale gevolgen nu al voelbaar zijn. De 
Houthi’s hebben de vijandelijkheden hervat, naar 
eigen zeggen om de Palestijnen te verdedigen. 
 
Wat de wapenverkoop betreft, werd er geen enkele 
exportvergunning verleend voor de versterking van 
de militaire capaciteit van het Israëlische leger of 
Hamas. U vraagt me dus om iets te verbieden dat 
niet bestaat. 
 

(En français) Le dialogue doit reprendre, d’autant 
que les répercussions régionales se font sentir. Les 
Houthis ont repris les hostilités en invoquant la 
défense des Palestiniens.  
 
S’agissant des ventes d’armes, aucune licence 
d’exportation n'a été accordée pour renforcer la 
capacité militaire de Tsahal ou du Hamas. Vous me 
demandez donc d’interdire quelque chose qui 
n’existe pas. 
 

(Nederlands) België is de beste leerling van de klas. 
In 2009 al werden de wapenexportvergunningen 
richting Israël en Palestina verboden.  
 

(En néerlandais) La Belgique est le meilleur élève de 
la classe. Les licences d'exportation d'armes à 
destination d'Israël et de la Palestine ont été 
interdites dès 2009. 
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(Frans) Mevrouw Maouane, het begrip genocide 
mag niet te pas en te onpas gebruikt worden.  
 
 
België heeft de werkzaamheden van het 
Internationaal Gerechtshof altijd ondersteund. Wij 
benadrukken bij elke gelegenheid dat Israël verplicht 
is om zich te voegen naar de uitspraken van dat hof, 
en met name naar de uitspraak waarbij Israël het 
bevel krijgt om alle nodige maatregelen te nemen 
teneinde te voorkomen dat er in Gaza daden van 
genocide gepleegd worden.  
 

(En français) Madame Maouane, la notion de 
génocide ne doit pas faire l'objet de raccourcis 
faciles.  
 
La Belgique a toujours soutenu les travaux de la 
Cour internationale de Justice. Nous insistons à 
chaque fois sur l’obligation d’Israël de se conformer 
aux ordonnances rendues par celle-ci, notamment 
celle ordonnant à Israël de prendre toutes les 
mesures pour empêcher la commission d’actes de 
génocide à Gaza. 
 

(Nederlands) België speelt zijn rol in de procedure 
tegen Israël voor het Internationaal Gerechtshof, 
maar het is aan het hof om te bepalen of er sprake 
is van genocide. Ons land verzet zich tegen elk 
obstakel voor een tweestatenoplossing, onder meer 
door financiële en politieke steun te geven aan 
Palestijnen op de Westelijke Jordaanoever. Wij 
steunen ook het hervormingsproces van de 
Palestijnse Autoriteit. 
 

(En néerlandais) La Belgique joue son rôle dans la 
procédure engagée contre Israël devant la Cour 
internationale de Justice, mais il appartient à la Cour 
de déterminer s'il est question de génocide. Notre 
pays s'oppose à tout obstacle à une solution à deux 
États, notamment en apportant un soutien financier 
et politique aux Palestiniens en Cisjordanie. Nous 
soutenons également le processus de réforme de 
l'Autorité palestinienne. 
 

(Frans) Een zwakke Palestijnse Autoriteit betekent 
een sterk Hamas. We hebben er dus alle belang bij 
om de Palestijnse Autoriteit als gesprekspartner van 
Israël te versterken. 
 

(En français) Une Autorité palestinienne faible 
signifie un Hamas fort. Nous avons donc intérêt à la 
renforcer comme interlocuteur pour Israël. 
 

(Nederlands) Die stappen maken erkenning van een 
Palestijnse staat mogelijk, met basisvoorzieningen 
voor Palestijnen en veiligheid voor Israëli's. 
 

(En néerlandais) Ces étapes franchies permettent 
de procéder à la reconnaissance d'un État 
palestinien garantissant des services de base pour 
les Palestiniens et la sécurité pour les Israéliens. 
 

06.07  Christophe Lacroix (PS): Woorden van 

medelijden zijn één ding, maar daarnaast moet er tot 
actie overgegaan worden. Hoe kunnen we lijdzaam 
toekijken hoe die extreemrechtse regering misdaden 
blijft plegen? Hebt u de blik van die treurende 
moeders en de voor het leven getekende kinderen 
gezien? We moeten de Palestijnse Staat erkennen, 
de bloeddorstige Israëlische leiders bestraffen en de 
associatieovereenkomst met Israël opschorten.  
 

06.07  Christophe Lacroix (PS): Au-delà des mots 

de compassion, il faut des actes. Face à ce 
gouvernement d'extrême droite, comment pouvons-
nous laisser ces crimes se poursuivre? Avez-vous 
vu le regard de ces mères éplorées et de ces enfants 
brisés? Il faut reconnaître l'État de Palestine, 
sanctionner ces dirigeants sanguinaires et 
suspendre l'accord d'association avec Israël. 
 

06.08  Peter Mertens (PVDA-PTB): België de beste 

leerling van de klas? In december 2023 kwam aan 
het licht dat grote hoeveelheden militair materiaal en 
buskruit via de Antwerpse haven naar Israël worden 
verscheept. Dat is nog steeds aan de gang, zonder 
dat we daar enige transparantie over krijgen. Op alle 
politieke niveaus wordt de verantwoordelijkheid 
ontweken. De massamoord op de Palestijnen kan 
alleen maar doorgaan dankzij het wapentransport. 
Als u wilt dat daar een einde aan komt, leg dan een 
wapenembargo op! 
 

06.08  Peter Mertens (PVDA-PTB): Osez-vous 

prétendre que la Belgique est le meilleur élève de la 
classe? Il est apparu en décembre 2023 que de 
grandes quantités de matériel militaire et de poudre 
à canon à destination d'Israël transitaient par le port 
d'Anvers. C'est toujours le cas, sans que nous 
n'obtenions la moindre transparence sur la situation. 
À tous les échelons politiques, chacun fuit ses 
responsabilités. Le meurtre de masse des 
Palestiniens ne peut se poursuivre que grâce aux 
convois d'armes. Si vous voulez qu'il cesse, imposez 
un embargo sur les armes! 
 

06.09  Rajae Maouane (Ecolo-Groen): Ik ben 

verbijsterd door uw antwoord. Het Internationaal 

06.09  Rajae Maouane (Ecolo-Groen): Je suis 

sidérée par votre réponse. La CIJ et Amnesty 
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Gerechtshof en Amnesty International spreken van 
genocide. Er is een internationaal aanhoudingsbevel 
uitgevaardigd tegen premier Netanyahu. Hij wordt 
ervan beschuldigd zijn land schade te berokkenen. 
Gisteren hebben duizenden Israëliërs betoogd tegen 
de bloeddorstige regering, waardoor ze zich 
gegijzeld voelen. Er zijn er velen die sancties willen 
opleggen aan Rusland en China, maar als het erop 
aankomt een genocide te stoppen, staat niemand 
op! Hoe geloofwaardig zijn we nog ten aanzien van 
die getraumatiseerde en verminkte kinderen? Er 
resten alleen nog woede en schaamte! (Applaus) 
 

International parlent de génocide. Un mandat d'arrêt 
international vise Netanyahu. Il est accusé de nuire 
à son pays. Hier, des milliers d'Israéliens ont 
manifesté pour se dire otages d'un gouvernement 
sanguinaire. Pour sanctionner la Russie et la Chine, 
il y a du monde, mais pour arrêter un génocide, il n'y 
a plus personne! Face à ces enfants traumatisés et 
charcutés, quelle crédibilité avons-nous encore? Il 
ne reste que la colère et la honte! 
(Applaudissements) 
 

06.10  Els Van Hoof (cd&v): Compassie en 

verontwaardiging volstaan niet. Er is een krachtiger 
Europees en multilateraal optreden nodig om het 
geweld en de schendingen te stoppen. De 
aanwezigheid van extremisten in de Israëlische 
regering leidt tot nog meer nederzettingen. De 
Palestijnen leven in angst en wanhoop. Elke hoop op 
vrede werd aan flarden geschoten. Het vredesplan 
met steun van de EU en het VK werd 
onderuitgehaald. Europa mag zijn handen nu niet 
wassen in onschuld. 
 

06.10  Els Van Hoof (cd&v): La compassion et 

l'indignation ne suffisent pas. Il faut une intervention 
européenne et multilatérale plus forte pour mettre un 
terme à la violence et aux violations. La présence 
d'extrémistes au sein du gouvernement israélien 
mène à une augmentation encore plus forte du 
nombre de colonies. Les Palestiniens vivent dans la 
peur et le désespoir. Tout espoir de paix est réduit 
en miettes. Le plan de paix soutenu par l'UE et le 
Royaume-Uni a été balayé. L'Europe ne peut pas 
s'en laver les mains. 
 

06.11  Oskar Seuntjens (Vooruit): De onschuldige 

slachtoffers in Gaza rekenen op politici om voor hen 
op te komen. Caroline Gennez zorgde in de vorige 
regering voor voedselpakketten en medicijnen. Nu 
moeten we durven te spreken over sancties tegen 
Israël, want dat is de enige taal die zij begrijpen. We 
moeten onze verantwoordelijkheid nemen en aan de 
juiste kant staan. Ik reken echt op u, mijnheer de 
minister. 
 

06.11  Oskar Seuntjens (Vooruit): Les victimes 

innocentes à Gaza comptent sur les responsables 
politiques pour défendre leur cause. Sous le 
précédent gouvernement, Caroline Gennez leur a 
fourni des colis alimentaires et des médicaments. 
Nous devons à présent oser parler de sanctions 
contre Israël, car c'est le seul langage que comprend 
le gouvernement Netanyahu. Nous devons prendre 
nos responsabilités et nous positionner du bon côté. 
Je compte vraiment sur vous, monsieur le ministre. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Raoul Hedebouw aan Jan Jambon 

(VEM Financiën, Pensioenen, belast met de 
Nationale Loterij en Federale Culturele 
Instellingen) over "De gelijkstelling (of niet) van 
ziektedagen met effectief gewerkte dagen voor de 
pensioenmalus" (56000530P) 
 

07 Question de Raoul Hedebouw à Jan Jambon 

(VPM Finances, Pensions, chargé de la Loterie 
Nationale et Institutions culturelles fédérales) sur 
"L'assimilation (ou non) des jours de maladie aux 
jours de travail effectif pour le malus de pension" 
(56000530P) 
 

07.01  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB) 

(Nederlands): In België liggen de pensioenen van 
werknemers meer dan 400 euro lager dan in de ons 
omringende landen. Daarbovenop wilt u nu nog een 
malus invoeren voor wie niet tot 67 jaar kan werken. 
Er heerst woede in de samenleving. Tijdens het 
debat over de regeerverklaring kon u geen 
duidelijkheid verschaffen over de vraag of 
ziekteperiodes worden meegeteld voor die malus of 
niet. Minister Vandenbroucke zei in De Zevende Dag 
dat het laatste woord daarover nog niet gezegd is. 
Mevrouw Lanjri zei gisteren in de commissie dat ze 
hoopte dat het niet-gelijkstellen van de 

07.01  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB) (en 

néerlandais): En Belgique, les pensions des 
travailleurs salariés sont inférieures de plus de 
400 euros à celles versées chez nos voisins. En 
outre, vous entendez encore instaurer un malus pour 
les personnes qui ne sont pas capables de travailler 
jusqu'à 67 ans. La colère est perceptible dans la 
société. Durant le débat sur la déclaration 
gouvernementale, vous n'avez pas été en mesure 
d'affirmer clairement si les périodes de maladie 
étaient prises en considération ou non pour ce 
malus. M. Vandenbroucke a déclaré dans l'émission 
De Zevende Dag que la discussion n'était pas finie 
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ziekteperiodes in het regeerakkoord een vergissing 
is. Wat is het standpunt van de regering?  
 

dans ce dossier. Mme Lanjri a affirmé hier en 
commission qu'elle espérait que la non-assimilation 
des périodes de maladie dans l'accord de 
gouvernement était une erreur. Quelle est la position 
du gouvernement? 
 

07.02 Minister Jan Jambon (Nederlands): Het 

hoofdstuk over de pensioenen in het regeerakkoord 
werd heel gedetailleerd uitgewerkt, maar de 
gelijkgestelde periodes liggen inderdaad nog ter 
discussie op de regeringstafel. Dit zal in de volgende 
weken worden uitgeklaard.  
 

07.02  Jan Jambon, ministre (en néerlandais): Le 

chapitre de l'accord de gouvernement consacré aux 
pensions a été élaboré de manière très détaillée, 
mais, en effet, les périodes assimilées font encore 
l'objet de discussions au sein du gouvernement. 
Cette question sera réglée dans les semaines à 
venir. 
 

07.03  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB) 

(Nederlands): Tijdens de bespreking van de 
regeerverklaring klonk het nog dat de gelijkgestelde 
periodes zouden meetellen als gewerkte jaren. 
Vandaag twijfelt u. Ik roep de werknemers op om 
moed te tonen. We kunnen de regering doen 
plooien. Het kan niet dat ziekte bestraft wordt. Op 
31 maart 2025 is er een nationale staking. Laten wij 
doorgaan tot die malus helemaal wordt afgeschaft! 
 

07.03  Raoul Hedebouw (PVDA-PTB) (en 

néerlandais): Au cours de la discussion de la 
déclaration gouvernementale, il semblait encore que 
les périodes assimilées seraient comptabilisées 
comme des années de travail. Aujourd'hui, vous 
émettez un doute à cet égard. J'appelle les 
travailleurs à faire preuve de courage. Nous pouvons 
faire plier le gouvernement. Il est inacceptable de 
sanctionner le fait d'être malade. Le 31 mars 2025, 
une grève nationale sera organisée. Continuons à 
lutter jusqu'à ce que ce malus soit complètement 
supprimé! 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

08 Vraag van Simon Dethier aan Annelies 

Verlinden (Justitie, belast met de Noordzee) over 
"De concrete herfinanciering van de justitie" 
(56000543P) 
 

08 Question de Simon Dethier à Annelies 

Verlinden (Justice, chargée de la Mer du Nord) sur 
"La mise en œuvre du refinancement de la 
justice" (56000543P) 
 

08.01  Simon Dethier (Les Engagés): Justitie speelt 

niet alleen een sleutelrol bij het vrijwaren van de 
binnenlandse veiligheid, maar ook bij de verdediging 
van onze democratie. De gerechtelijke achterstand, 
het personeelstekort, de overbevolking en de 
detentieomstandigheden geven aanleiding tot 
ernstige bezorgdheid, zoals blijkt uit de actie die er 
op de Dag van Justitie op het getouw gezet werd. De 
recente veroordelingen van de Staat voor de 
toestand in de gevangenissen in Haren en Sint-Gillis 
bemoeilijken de hervatting van de uitvoering van 
straffen van minder dan drie jaar. De situatie dreigt 
te verslechteren. Wij willen een grondige hervorming 
van ons gevangenissysteem. De herfinanciering van 
justitie moet een prioriteit zijn. Er moet snel 
uitvoering gegeven worden aan de ambities uit het 
regeerakkoord. 
 
Welke initiatieven zult u nemen om ervoor te zorgen 
dat de gevangenissen aan de normen voldoen en 
om nieuwe veroordelingen te voorkomen? Hoe ziet 
u de herfinanciering van justitie? 
 

08.01  Simon Dethier (Les Engagés): La justice est 

un enjeu pour la sécurité intérieure mais aussi pour 
notre démocratie. L'arriéré judiciaire, le manque de 
personnel, la surpopulation carcérale et les 
conditions de détention suscitent de vives 
inquiétudes, comme le montre l'action menée à 
l'occasion de la Journée de la Justice. Les récentes 
condamnations de l'État pour la situation dans les 
prisons de Haren et Saint-Gilles compliquent la 
reprise de l'exécution des peines de moins de 
trois ans. La situation risque de se détériorer. Nous 
voulons une réforme en profondeur de notre 
système carcéral. Le refinancement de la justice doit 
être prioritaire. Il faut rapidement mettre en œuvre 
les ambitions de l'accord de gouvernement. 
 
 
 
Quelles initiatives comptez-vous prendre pour 
garantir la conformité des établissements 
pénitentiaires et éviter de nouvelles condamnations? 
Comment voyez-vous le refinancement de la 
justice? 
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08.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): Ons 

land werd al meermaals veroordeeld voor de 
overbevolking van de gevangenissen, die 
aanzienlijker is dan werd aangenomen. Het geweld 
dat uitgelokt wordt door de misdaadorganisaties in 
het drugsmilieu moet kordater aangepakt worden. 
 
Ik heb naar heel wat actoren van het rechtssysteem 
geluisterd, onder meer naar de procureurs des 
Konings van Brussel en Antwerpen en naar de 
federale gerechtelijke politie. De regering heeft zich 
ertoe verbonden de binnenlandse veiligheid te 
versterken en voor een eerlijke justitie te zorgen, 
waarbij de banden aangehaald worden en de 
slachtoffers een centrale plaats krijgen. Haar ambitie 
reikt verder dan de strijd tegen drugsgerelateerde 
criminaliteit en tegen straffeloosheid. 
 
Er zijn meer middelen nodig. Ik heb de regering een 
becijferd plan voorgelegd, alsook een plan om de 
overbevolking van de gevangenissen terug te 
dringen. Ik zal me onvermoeibaar inzetten voor een 
vastberaden justitie.  
 

08.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

La surpopulation carcérale, plus importante 
qu'estimé, a déjà valu à notre pays plusieurs 
condamnations. Il faut une approche plus ferme des 
violences déclenchées par les organisations 
criminelles liées à la drogue. 
 
J'ai écouté de nombreux acteurs de la justice, dont 
les procureurs du Roi de Bruxelles et d'Anvers et la 
police judiciaire fédérale. Le gouvernement s'est 
engagé à renforcer la sécurité intérieure et à garantir 
une justice équitable qui resserre les liens et accorde 
une place centrale aux victimes. Son ambition va au-
delà de la lutte contre la criminalité liée à la drogue 
et contre l'impunité. 
 
 
 
Il faut plus de moyens. J'ai soumis au gouvernement 
un plan chiffré et un plan pour remédier à la 
surpopulation carcérale. Je travaillerai d'arrache-
pied à une justice résolue. 
 

08.03  Simon Dethier (Les Engagés): Les Engagés 

zal aan uw zijde staan in de strijd die geleverd moet 
worden voor een goede werking van de justitie, in 
overleg met alle stakeholders. 
 

08.03  Simon Dethier (Les Engagés): Les Engagés 

soutiendront les combats nécessaires au bon 
fonctionnement de la justice, en concertation avec 
ses acteurs. 
 

Het incident is gesloten. 

 
L'incident est clos. 

 

09 Samengevoegde vragen van 

- Matti Vandemaele aan Bernard Quintin 
(Veiligheid en Binnenlandse Zaken, belast met 
Beliris) over "De discriminatie bij 
domicilieaanvragen in Aalter" (56000525P) 
- Alexander Van Hoecke aan Bernard Quintin 
(Veiligheid en Binnenlandse Zaken, belast met 
Beliris) over "De inschrijving in een gemeente" 
(56000532P) 
 

09 Questions jointes de 

- Matti Vandemaele à Bernard Quintin (Sécurité et 
Intérieur, chargé de Beliris) sur "La discrimination 
dans le cadre des demandes de domiciliation à 
Aalter" (56000525P) 
- Alexander Van Hoecke à Bernard Quintin 
(Sécurité et Intérieur, chargé de Beliris) sur "Les 
domiciliations dans les communes" (56000532P) 
 

09.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): De 

steekproef van Pano en De Morgen legde een 
patroon bloot. Wie een Vlaamse naam draagt, heeft 
ongeveer 15 dagen nodig om gedomicilieerd te 
geraken in Aalter. Voor wie een buitenlands 
klinkende naam heeft, loopt dat op tot 300 dagen. 
Het heeft er alle schijn van dat in Aalter 
gediscrimineerd wordt op basis van afkomst bij het 
toekennen van domicilie. Slechts 4 van de 
77 woonstkwaliteitscontroles vorig jaar waren voor 
mensen met een Belgische naam. Bij de FOD 
Binnenlandse Zaken kwamen daarover 110 klachten 
binnen. OCMW-medewerkers zeggen dat de 
burgemeester op een illegale manier informatie 
opvraagt en dat er sturing is bij de toekenning van 
sociale steun. Is dat allemaal toeval? Ik mis de 
verontwaardiging die er vorig jaar terecht was over 

09.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Le 

sondage réalisé par Pano et De Morgen a révélé 
l'existence d'un patron. Pour les personnes portant 
un nom à consonance flamande, il faut environ 
15 jours pour se domicilier à Aalter. Pour les 
patronymes à consonance étrangère, ce délai passe 
à 300 jours. Il semble qu'à Aalter, on puisse parler 
de discrimination fondée sur l'origine dans 
l'attribution des domiciliations. Sur les 
77 vérifications de la réalité de résidence effectuées 
l'an dernier, seulement 4 concernaient des citoyens 
portant un nom belge. Le SPF Intérieur a reçu 
110 plaintes à ce sujet. Le personnel du CPAS 
affirme que le bourgmestre demande illégalement 
des informations et qu'il oriente l'octroi des aides 
sociales. Simple coïncidence? Je regrette que ces 
faits ne suscitent pas l'indignation provoquée à juste 
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de gebeurtenissen in een andere gemeente. Wat 
zult u doen?  
 

titre, l'année dernière, par des événements survenus 
dans une autre commune. Qu'entreprendrez-vous? 
 

09.02  Alexander Van Hoecke (VB): Onze 

samenleving kampt al jarenlang met de 
verschrikkelijke gevolgen van massale en 
ongecontroleerde migratie. Ook onder de regering-
De Wever blijft die voortduren. Onze samenleving en 
zeker onze lokale besturen kreunen eronder. Het zijn 
die lokale besturen die in de praktijk vaak met het 
probleem te maken krijgen. Meer dan 44 % van de 
niet-EU-vreemdelingen in dit land werkt niet en meer 
dan 40 % van de leeflonen gaat naar niet-EU-
vreemdelingen. Dat heeft een enorme impact op de 
gemeenten. Daarom zullen we ons wetsvoorstel dat 
we in de vorige legislatuur al indienden – over een 
vestigingsstop voor niet-EU-vreemdelingen – 
opnieuw indienen. Zult u ons en de lokale besturen 
steunen of laat u het probleem gewoon verder 
etteren?  
 

09.02  Alexander Van Hoecke (VB): Depuis de 

nombreuses années, notre société est confrontée 
aux terribles conséquences d'une migration de 
masse incontrôlée. Cette tendance se poursuit 
également sous le gouvernement De Wever. Notre 
société et en particulier nos pouvoirs locaux 
s’effondrent sous ce fardeau. Ce sont ces derniers 
qui font souvent face au problème dans la pratique. 
En Belgique, plus de 44 % des étrangers provenant 
de pays hors UE ne travaillent pas, et plus de 40 % 
des revenus d'intégration sont versés à des 
étrangers extra-européens. Cette situation a 
d’énormes répercussions sur les communes. C'est 
pourquoi nous déposerons une nouvelle fois notre 
proposition de loi, déjà présentée au cours de la 
précédente législature, prévoyant un gel temporaire 
de l'établissement d'étrangers non européens. 
Soutiendrez-vous cette proposition et les pouvoirs 
locaux ou laisserez-vous ce problème continuer de 
gangréner notre société? 
 

09.03 Minister Bernard Quintin (Nederlands): Een 

burger moet binnen de 8 dagen een nieuwe 
adreswijziging aan de gemeente melden. Binnen de 
15 dagen vindt dan een woonstcontrole plaats. Een 
inschrijving in het bevolkingsregister neemt dus 
ongeveer drie weken in beslag. 
 
Sinds eind 2023 werden er 110 klachten bij de 
Algemene Directie Identiteit en Burgerzaken 
ingediend, waarvan 90 % afkomstig is van de Dienst 
Vreemdelingenzaken (DVZ). Bij een klacht wordt de 
gemeente onmiddellijk gevraagd om een onderzoek 
in te stellen. De procedure voor adreswijziging en 
registratie in het rijksregister in Aalter duurt lang. 
Elke aanvraag moet eerst door het schepencollege 
worden goedgekeurd. Daarnaast past de stad Aalter 
het systeem van de voorlopige inschrijving in het 
bevolkingsregister niet toe. De FOD heeft dit al 
aangekaart en op 13 mei 2024 was er overleg. 
Alleen de regio's hebben echter een 
sanctiebevoegdheid, in casu is dat het Vlaams 
Agentschap Binnenlands Bestuur. 
 

09.03  Bernard Quintin, ministre (en néerlandais): 

Un citoyen doit signaler un nouveau changement 
d'adresse à la commune dans un délai de huit jours. 
Ensuite, un contrôle de résidence est effectué dans 
les quinze jours. Une inscription dans le registre de 
la population prend donc environ trois semaines. 
 
Depuis fin 2023, environ 110 plaintes ont été 
déposées auprès de la Direction générale Identité et 
Affaires citoyennes, dont 90 % émanaient de l'Office 
des étrangers. En cas de plainte, la commune est 
immédiatement invitée à ouvrir une enquête. La 
procédure de changement d'adresse et 
d'enregistrement dans le registre de la population à 
Aalter est longue. Le collège échevinal doit d’abord 
approuver chaque demande. Par ailleurs, la ville 
d'Aalter n'applique pas le système d'inscription 
provisoire dans le registre de la population. Le SPF 
a déjà soulevé ce point et une concertation a eu lieu 
le 13 mai 2024. Cependant, seules les régions ont 
une compétence de sanction, en l'occurrence 
l'Agence flamande de gestion des affaires 
intérieures (Vlaams Agentschap Binnenlands 
Bestuur). 
 

09.04  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): 

Vlaanderen wijst naar de FOD en omgekeerd. Het is 
uw verantwoordelijkheid om oplossingen te bieden. 
Gisteren zei u dat u te veel regimes had gezien die 
de principes van de rechtsstaat niet ernstig nemen. 
U hebt nu de kans om uw woorden in daden om te 
zetten. De heer Mahdi zou de cd&v-burgemeester 
kunnen herinneren aan het principe van christelijke 
barmhartigheid. 

09.04  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): La 

Flandre renvoie au SPF et vice versa. La 
responsabilité de trouver des solutions vous 
incombe. Hier, vous avez déclaré que vous aviez vu 
trop de régimes qui ne prennent pas au sérieux les 
principes de l'État de droit. Vous avez à présent 
l'occasion de transformer vos paroles en actes. 
M. Mahdi pourrait rappeler au bourgmestre cd&v le 
principe de la charité chrétienne. 
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09.05  Alexander Van Hoecke (VB): U behandelt 

dit samenlevingsprobleem als een juridisch 
probleem. De regering blijft het licht van de zon 
ontkennen. De lange inschrijvingsprocedures zijn 
niet het probleem, maar het symptoom. De 
gemeentes zijn het slachtoffer van uw wanbeleid. Ik 
roep daarom iedereen op om ons wetsvoorstel te 
steunen. 
 

09.05  Alexander Van Hoecke (VB): Vous traitez ce 

problème de société comme un problème juridique. 
Le gouvernement continue à nier l'évidence. La 
longueur des procédures d'inscription constitue non 
pas le problème, mais le symptôme. Les communes 
sont les victimes de votre politique défaillante. 
J'appelle tout un chacun à soutenir notre proposition 
de loi. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Sam Van Rooy aan Bernard Quintin 

(Veiligheid en Binnenlandse Zaken, belast met 
Beliris) over "De blijvende veiligheidsproblemen 
en terreurdreiging negen jaar na de aanslagen" 
(56000533P) 
 

10 Question de Sam Van Rooy à Bernard Quintin 

(Sécurité et Intérieur, chargé de Beliris) sur "Les 
problèmes de sécurité et la menace terroriste 
persistants 9 ans après les attentats" (56000533P) 
 

10.01  Sam Van Rooy (VB): Vandaag herdenken we 

de islamitische terreuraanslagen van 22 maart 2016 
in Zaventem en Brussel. Vijf moslims vermoordden 
toen 35 onschuldige mensen en verwondden er 340. 
Het was de dodelijkste terroristische aanslag in de 
Belgische geschiedenis. Het is niet alleen een 
schande dat dit kon gebeuren, het is ook schandalig 
hoe de overheid de slachtoffers heeft behandeld. De 
aanslagen waren het resultaat van het decennialang 
gevoerde opengrenzenbeleid. Sindsdien is de 
islamitische terreurdreiging helaas alleen maar 
toegenomen. Dat is ook logisch, want dat is nu 
eenmaal wat de islam voorschrijft. Vandaag blijkt dat 
de detectie van explosieven op de luchthavens van 
Charleroi en Zaventem zo lek als een zeef is.  
 
 
 
Welke stappen zet u om de veiligheid van de 
reizigers en onze burgers te garanderen? 
 

10.01  Sam Van Rooy (VB): Nous commémorons 

aujourd'hui les attentats terroristes islamiques 
commis le 22 mars 2016 à Zaventem et à Bruxelles. 
Cinq musulmans avaient alors assassiné 
35 innocents et en avaient blessé 340 autres dans 
l'attentat terroriste le plus meurtrier de l'histoire de la 
Belgique. Non seulement le fait que de telles 
attaques aient pu se produire est un scandale, mais 
la manière dont l'État a traité les victimes est 
également scandaleuse. Les attentats ont été le fruit 
d'une politique d'ouverture des frontières menée 
depuis des décennies. Entre-temps, la menace 
terroriste islamique n'a malheureusement fait 
qu'augmenter, ce qui est d'ailleurs logique puisque 
l'islam la prescrit. Il apparaît aujourd'hui que la 
détection des explosifs aux aéroports de Charleroi et 
de Zaventem est une véritable passoire.  
 
Quelles mesures comptez-vous prendre afin de 
garantir la sécurité des voyageurs et de nos 
concitoyens? 
 

10.02 Minister Bernard Quintin (Nederlands): Ik 

bevond me in de diplomatieke post van Rio toen mijn 
Spaanse collega me onmiddellijk de condoleances 
van zijn land overbracht, met de emotie van iemand 
die in 2004 de aanslagen in Madrid van dichtbij had 
meegemaakt. 22 maart 2016 zal voor altijd de dag 
blijven waarop België is toegetreden tot de trieste 
kring van democratieën die hard getroffen werden 
door terrorisme. De terroristische dreiging blijft 
aanwezig. Op 16 oktober 2023 was de laatste 
aanslag op ons grondgebied. Sindsdien blijft het 
dreigingsniveau op 3. Gelukkig waren er sindsdien 
geen incidenten en is het aantal dreigingen 
genormaliseerd. 
 
Veel aanbevelingen van de onderzoekscommissie 
inzake de terroristische aanslagen zijn uitgevoerd. 
We bekijken welke nog relevant zijn. De infodeling is 

10.02  Bernard Quintin, ministre (en néerlandais): 

J'étais en poste diplomatique à Rio lorsque mon 
collègue espagnol m'a immédiatement transmis les 
condoléances de son pays, avec l'émotion d'une 
personne ayant vécu de près les attentats de Madrid 
de 2004. Le 22 mars 2016 restera pour toujours le 
jour où la Belgique a adhéré au triste cercle des 
démocraties touchées durement par le terrorisme. 
La menace terroriste demeure présente. Le 
16 octobre 2023 est la date à laquelle le dernier 
attentat a été commis sur notre territoire. Depuis lors, 
la menace est toujours au niveau 3. Heureusement, 
il n'y a pas eu d'incidents depuis et le nombre de 
menaces est normalisé. 
 
De nombreuses recommandations formulées par la 
commission d'enquête sur les attentats terroristes 
ont été mises en œuvre. Nous examinons celles qui 
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gigantisch toegenomen en de strategie tegen 
terrorisme is ontwikkeld. Nulrisico bestaat natuurlijk 
niet, maar ik heb alle vertrouwen in onze diensten. Ik 
volg ook de situatie in de luchthaven op de voet. 
 

sont encore pertinentes. Le partage d'informations a 
augmenté considérablement et la stratégie contre le 
terrorisme a été développée. Bien entendu, le risque 
zéro n'existe pas, mais j'ai toute confiance dans nos 
services. Je suis également de près la situation à 
l'aéroport. 
 

10.03  Sam Van Rooy (VB): Uit de 

beleidsverklaringen blijkt dat de regering vooral 
wakker ligt van islamofobie. De islamitische jihad 
wordt nu zelfs gesponsord door deze Belgische 
regering, die 18 miljoen euro naar Syrië stuurt. Dat 
is dom, schandalig, weerzinwekkend en 
moorddadig. 
 

10.03  Sam Van Rooy (VB): Les exposés 

d'orientation politique montrent que la préoccupation 
majeure du gouvernement est l'islamophobie. Ce 
gouvernement belge va même financer le djihad 
islamique, par l'envoi de 18 millions d'euros à la 
Syrie. C'est stupide, scandaleux, répugnant et 
meurtrier. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Jeroen Bergers aan Bernard Quintin 

(Veiligheid en Binnenlandse Zaken, belast met 
Beliris) over "De cijfers van het Drugsagentschap 
van de Europese Unie en het Kanaalplan" 
(56000538P) 
 

11 Question de Jeroen Bergers à Bernard Quintin 

(Sécurité et Intérieur, chargé de Beliris) sur "Les 
chiffres de l'Agence de l'Union européenne sur les 
drogues et le plan Canal" (56000538P) 
 

11.01  Jeroen Bergers (N-VA): In geen enkel 

Europees land wordt zoveel cocaïne gebruikt als in 
België. Ook voor MDMA en ketamine staan we in de 
top drie. Een kordaat antidrugsbeleid is daarom 
nodig. We moeten de hele aanvoerketen, de 
geldstromen van de criminele organisaties én de 
criminaliteit in onze straten aanpakken. Bovendien 
moeten we de gebruikers preventief benaderen en 
hen wijzen op hun verantwoordelijkheid. 
 
 
 
 
Wanneer wordt het door de vivaldiregering 
afgeschafte Kanaalplan weer ingevoerd? Wilt u dat 
plan ook uitbreiden?  
 

11.01  Jeroen Bergers (N-VA): La consommation 

de cocaïne n'est aussi répandue dans aucun autre 
pays européen qu'en Belgique. Nous figurons 
également dans le trio de tête pour la consommation 
de MDMA et de kétamine. C'est pourquoi il nous faut 
mener une politique antidrogue ferme. Nous devons 
prendre à bras-le-corps l'ensemble de la chaîne 
d'approvisionnement, les flux financiers des 
organisations criminelles mais aussi la criminalité 
dans nos rues. Il faut également mener une 
approche préventive à l'égard des consommateurs 
et les placer devant leur responsabilité.  
 
Quand le plan Canal, que la coalition Vivaldi avait 
supprimé, sera-t-il réinstauré? Envisagez-vous aussi 
d'étendre ce plan? 
 

11.02 Minister Bernard Quintin (Nederlands): De 

cijfers van het Europees Drugsagentschap (EUDA) 
en onderzoeksgroep SCORE bevestigen de grote 
uitdaging inzake drugscriminaliteit. Brussel staat 
voor cocaïnegebruik op de vierde plaats in Europa.  
 
 
 
Gisteren heb ik in de commissie voor Binnenlandse 
Zaken al mijn plan van aanpak uiteengezet. De strijd 
tegen drugs is een topprioriteit voor deze regering. 
Voor Brussel wordt zo vlug mogelijk een Kanaalplan 
2.0 ontwikkeld. Het kanaal loopt trouwens van 
Charleroi tot Antwerpen via Brussel. Er is geen 
plaats voor drugshandel in onze samenleving. 
 

11.02  Bernard Quintin, ministre (en néerlandais): 

Les chiffres de l'Agence de l'Union européenne sur 
les drogues (EUDA) et du groupe de recherche 
SCORE confirment le défi majeur en matière de 
criminalité liée à la drogue. En termes de 
consommation de cocaïne, Bruxelles occupe la 
quatrième place du classement en Europe. 
 
Hier, j'ai déjà exposé mon plan d'action en 
commission de l'Intérieur. La lutte contre les drogues 
constitue une priorité absolue de ce gouvernement. 
Un plan Canal 2.0 sera développé le plus 
rapidement possible pour Bruxelles. Le canal court 
d'ailleurs de Charleroi jusqu'à Anvers en passant par 
Bruxelles. Le trafic de drogues n'a pas sa place dans 
notre société. 
 

11.03  Jeroen Bergers (N-VA): U zult werk maken 11.03  Jeroen Bergers (N-VA): Vous allez mettre en 



CRABV 56 PLEN 035 20/03/2025  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

21 

van een kordate veiligheidsaanpak. Dat is nodig, 
want criminele organisaties winnen terrein. Voor het 
Kanaalplan kunnen de door minister Jambon 
destijds uitgewerkte maatregelen opnieuw worden 
geïmplementeerd. Ik roep u op daar snel werk van te 
maken. Het is tijd voor actie.  
 

place une politique de fermeté en matière de 
sécurité. Cette stratégie est nécessaire, car les 
organisations criminelles gagnent du terrain. En ce 
qui concerne le plan Canal, les mesures prises à 
l'époque par M. Jambon peuvent être réinstaurées. 
Je vous demande de vous y atteler rapidement. Il est 
temps d'agir. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

12 Samengevoegde vragen van 

- Irina De Knop aan Jean-Luc Crucke (Mobiliteit, 
Klimaat en Ecologische Transitie) over "De 
aanhoudende stakingen bij de NMBS" 
(56000526P) 
- Gilles Foret aan Jean-Luc Crucke (Mobiliteit, 
Klimaat en Ecologische Transitie) over "De 
nieuwe stakingen bij de NMBS, de staking te 
veel?" (56000539P) 
- Dimitri Legasse aan Jean-Luc Crucke (Mobiliteit, 
Klimaat en Ecologische Transitie) over "De 
stakingen bij de NMBS" (56000548P) 
- Staf Aerts aan Jean-Luc Crucke (Mobiliteit, 
Klimaat en Ecologische Transitie) over "De 
stakingen bij de spoorwegen" (56000549P) 
 

12 Questions jointes de 

- Irina De Knop à Jean-Luc Crucke (Mobilité, 
Climat et Transition environnementale) sur "Les 
grèves qui se poursuivent à la SNCB" 
(56000526P) 
- Gilles Foret à Jean-Luc Crucke (Mobilité, Climat 
et Transition environnementale) sur "Les 
nouvelles grèves à la SNCB, les grèves de trop?" 
(56000539P) 
- Dimitri Legasse à Jean-Luc Crucke (Mobilité, 
Climat et Transition environnementale) sur "Les 
grèves à la SNCB" (56000548P) 
- Staf Aerts à Jean-Luc Crucke (Mobilité, Climat et 
Transition environnementale) sur "Les grèves sur 
le rail" (56000549P) 
 

12.01  Irina De Knop (Open Vld): De 

spoorstakingen zijn een schande. Er lijkt wel een 
opbod te bestaan tussen de vakbonden. Volgens het 
regeerakkoord wil de arizonaregering de vakbonden 
hun historische rol laten spelen en het stakingsrecht 
blijven garanderen. Waar is evenwel het respect 
voor de treinreizigers? 
 
Hoelang zult u het sociaal overleg nog kansen 
geven? Wanneer zult u eindelijk ingrijpen? 
 

12.01  Irina De Knop (Open Vld): Les grèves sur le 

rail sont une honte. Il semble bien que les syndicats 
pratiquent une surenchère. Selon l'accord de 
gouvernement, l'Arizona souhaite laisser les 
syndicats exercer leur rôle historique et garantir le 
droit de grève. Mais où est passé le respect des 
voyageurs? 
 
Pendant combien de temps encore le ministre 
donnera-t-il des chances à la concertation sociale? 
Quand compte-t-il enfin intervenir? 
 

12.02  Gilles Foret (MR): Het hoofdartikel van 

SudPresse vat de lijdensweg samen van de 
treinreizigers die geconfronteerd worden met 
herhaalde stakingen en de stakingen die voor de 
komende vijf maanden aangekondigd werden. De 
directies van de NMBS en Infrabel veroordelen de 
onverantwoordelijke en buitensporige acties, waar 
de 900.000 dagelijkse reizigers en de bedrijven die 
rekenen op het goederenvervoer per spoor de dupe 
van zijn. 
 
Die preventieve stakingen, waarmee men de 
reizigers straft, zijn ingegeven door de voorgestelde 
pensioenhervormingen, terwijl er nog geen enkele 
regeringsmaatregel besproken werd! Gelukkig is er 
dankzij de gegarandeerde dienstverlening wel 
personeel van de NMBS en Infrabel beschikbaar. 
 
Hoe staat het met het overleg met de vakbonden? 
Hebt u nog vat op de sociale dialoog? Hoe zult u de 

12.02  Gilles Foret (MR): L'éditorial de SudPresse 

résume le calvaire des usagers du rail confrontés 
aux grèves à répétition, et à celles annoncées pour 
les cinq prochains mois. Les directions de la SNCB 
et d'Infrabel condamnent ces actions irresponsables 
et disproportionnées qui pénalisent les 900 000 
voyageurs quotidiens et les entreprises faisant le 
pari du fret ferroviaire. 
 
 
 
Les raisons de ces grèves préventives et punitives 
sont les pensions, alors qu'aucune mesure 
gouvernementale n'a encore été discutée! 
Heureusement que le service garanti existe, avec du 
personnel de la SNCB et d'Infrabel disponible. 
 
 
Où en sont les consultations avec les syndicats? 
Avez-vous encore prise sur le dialogue social? 



 20/03/2025 CRABV 56 PLEN 035 
 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

22 

impact van de stakingen beperken? Zult u de 
wetgeving over de gegarandeerde dienstverlening 
aanscherpen? 
 

Comment limiterez-vous l'impact des grèves? 
Renforcerez-vous la législation sur le service 
garanti? 
 

12.03  Dimitri Legasse (PS): Er zullen nog 

stakingen volgen, omdat u de werknemers die 
ongerust zijn over uw plannen om het spoor te 
hervormen, niet gerustgesteld hebt. 
 
Gisteren hebt u in de commissie bevestigd dat er 
700 miljoen euro bespaard zal worden op de 
spoorwegen, maar hebt u tezelfdertijd de belofte van 
uw voorganger overgenomen om het spoorwegnet 
te versterken, het aanbod uit te breiden en de 
stiptheid te verbeteren. Uw recept bestaat uit meer 
flexibiliteit, meer productiviteit en minder rechten 
voor de werknemers. Die mensen werken echter 365 
dagen per jaar, in weer en wind, in een 
ploegensysteem en krijgen 2.000 keer per jaar te 
maken met agressie. 
 
Wanneer zult u het voor de werknemers en de 
treinreizigers opnemen? Wat zult u doen om uit deze 
crisis te komen? 
 

12.03  Dimitri Legasse (PS): Les grèves 

continueront, parce que vous n'avez pas rassuré les 
travailleurs inquiets de vos projets de restructuration 
du rail. 
 
Hier, vous confirmiez en commission les 700 millions 
d'économies sur le rail, tout en reprenant 
l'engagement de votre prédécesseur à renforcer le 
réseau, élargir l'offre et améliorer la ponctualité. 
Votre recette consiste en plus de flexibilité, plus de 
productivité et moins de droits pour les travailleurs. 
Or, ces métiers fonctionnent 365 jours sur 365, par 
tous les temps, à pauses, et en subissant 
2 000 agressions par an. 
 
 
 
Quand défendrez-vous les travailleurs et les usagers 
du rail? Que ferez-vous pour sortir de cette crise? 
 

12.04  Staf Aerts (Ecolo-Groen): De 

arizonaregering zit nog geen drie maanden in het 
zadel en het aantal spoorstakingen bereikt al een 
record. Het personeel protesteert niet tegen de 
NMBS, maar tegen uw beleid. Wat zegt u aan de 
treinreizigers die in de kou blijven staan? 
 
Op de kap van het personeel wordt er 675 miljoen 
euro aan efficiëntiewinsten gemaakt. Een sterker 
openbaar vervoer is evenwel cruciaal. Hoe zult u dat 
verwezenlijken? Ik roep u op ervoor te zorgen dat de 
besparingen niet het NMBS-personeel en – door de 
stakingen – de treinreizigers treffen.  
 

12.04  Staf Aerts (Ecolo-Groen): Cela fait à peine 

trois mois que la coalition Arizona est à l'œuvre, et le 
nombre de grèves sur le rail atteint déjà un record. 
Le personnel ne proteste pas contre la SNCB, mais 
contre la politique que vous menez. Qu'avez-vous à 
dire aux voyageurs abandonnés à leur sort? 
 
Des gains d'efficacité d'un montant de 675 millions 
d'euros sont réalisés aux dépens du personnel. 
Pourtant, il est crucial de renforcer les transports en 
commun. Comment réaliserez-vous cet objectif? Je 
vous invite à veiller à ce que les économies ne 
touchent pas le personnel de la SNCB ni, par 
ricochet en raison des grèves, les voyageurs. 
 

12.05 Minister Jean-Luc Crucke (Frans): Sinds het 

aantreden van de regering werd er in ons land al elf 
dagen bij het spoor gestaakt, wat tegen eind maart 
tot achttien dagen zou kunnen oplopen. Deze acties 
van minderheidsvakbonden hebben het net 
ontregeld en de reizigers ontstemd. 
 
Deze stakingen worden ingegeven door 
maatregelen die genomen worden op basis van een 
regeerakkoord dat op democratische wijze na 
onderhandelingen tot stand gekomen is en 
aangenomen werd na verkiezingen die een 
duidelijke meerderheid opgeleverd hebben. 
Minderheidsvakbonden in de spoorwegsector 
mogen een heel land niet blokkeren, temeer daar ik 
werknemers ontmoet die me zeggen dat ze willen 
werken. 
 

12.05  Jean-Luc Crucke, ministre (en français): 

Depuis l'installation du gouvernement, le pays a été 
confronté à onze jours de grève sur le rail, avec une 
projection de dix-huit jours d'ici la fin mars. Ces 
actions de syndicats minoritaires ont perturbé le 
réseau et mécontenté les usagers. 
 
Ces grèves sont motivées par des mesures prises 
sur la base d'un accord de gouvernement négocié 
démocratiquement et adopté après les élections qui 
ont dégagé des majorités claires. Des syndicats 
minoritaires dans le secteur du rail n'ont pas à 
bloquer tout un pays, d'autant que je rencontre des 
travailleurs qui me disent vouloir travailler. 
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(Nederlands) Ik steun het sociaal overleg met de 
representatieve vakbonden, maar de kleine 
vakbonden vertegenwoordigen slechts een heel 
kleine fractie van het personeel en trachten met hun 
radicale houding de regering te destabiliseren. In 
een tijd waarin de spoorwegen voor grote 
uitdagingen staan, is het onaanvaardbaar dat zij met 
dagenlange stakingsacties de continuïteit van de 
openbare dienstverlening belemmeren. 
 
De nationale en de Europese rechtspraak erkennen 
dat grenzen kunnen worden gesteld aan het 
stakingsrecht om de rechten en vrijheden van 
anderen te vrijwaren. Daarom heb ik HR Rail de 
opdracht gegeven om alle beschikbare juridische 
mogelijkheden te bestuderen om misbruik van het 
stakingsrecht tegen te gaan. 
 

(En néerlandais) Je soutiens la concertation sociale 
avec les syndicats représentatifs, mais les petits 
syndicats ne représentent qu'une infime partie des 
travailleurs et tentent de déstabiliser le 
gouvernement par leur position radicale. À l'heure où 
les chemins de fer doivent faire face à des défis 
majeurs, il est inacceptable qu'ils entravent la 
continuité des services publics en menant des 
grèves de plusieurs jours. 
 
Selon la jurisprudence nationale et européenne, le 
droit de grève peut être limité afin de sauvegarder 
les droits et les libertés d'autrui. J'ai donc demandé 
à HR Rail d'examiner toutes les options juridiques 
que nous avons à notre disposition pour lutter contre 
l'abus du droit de grève. 
 

(Frans) In de huidige geopolitieke context moet 
België als lidstaat van de EU en van de NAVO de 
waarschuwingen over het risico op een groot conflict 
au sérieux nemen en zijn infrastructuur daarop 
afstemmen.  
 
 
De spoorwegen spelen een cruciale rol in de militaire 
logistiek, met name voor het vervoer van troepen en 
materieel. De herhaalde stakingen ondermijnen die 
strategische capaciteit en brengen ons vermogen 
om doeltreffend op eventuele crisissen te reageren 
in gevaar.  
 
De regering blijft pleiten voor het sociaal overleg met 
inachtneming van het begrotingsevenwicht. Het 
garanderen van een efficiënte en betrouwbare 
dienstverlening op het spoor is echter ook onze 
prioriteit. De vakbonden moeten dat begrijpen en wij 
zullen volharden.  
 

(En français) Dans le contexte géopolitique actuel, la 
Belgique, en tant que membre de l'Union 
européenne et de l'OTAN, doit prendre au sérieux 
les avertissements relatifs au risque de conflit 
majeur et adapter ses infrastructures en 
conséquence. 
 
Le secteur ferroviaire joue un rôle crucial dans la 
logistique militaire, notamment pour le transport des 
troupes et du matériel. Les grèves répétées 
compromettent cette capacité stratégique et mettent 
en péril notre aptitude à répondre efficacement à 
d'éventuelles crises. 
 
Le gouvernement continue à plaider pour la 
concertation sociale dans le respect de l'équilibre 
budgétaire. Mais la priorité est aussi de garantir un 
service ferroviaire efficace et fiable. Le monde 
syndical doit le comprendre, et nous persisterons. 
 

12.06  Irina De Knop (Open Vld): De regering moet 

ervoor zorgen dat deze gijzeling van de treinreizigers 
stopt. De pensioenleeftijd bij de spoorwegen ligt in 
onze buurlanden veel hoger dan in ons land. De 
vakbonden hebben zeker een rol te spelen, maar 
vandaag doen sommige aan syndicaal 
fundamentalisme. Door het onverdedigbare te 
verdedigen halen zij het draagvlak voor het sociaal 
overleg volledig onderuit. 
 

12.06  Irina De Knop (Open Vld): Le gouvernement 

doit faire en sorte qu'on cesse de prendre les 
usagers du rail en otages. L'âge de la pension des 
cheminots est nettement plus élevé chez nos voisins 
que dans notre pays. Les syndicats ont certes un 
rôle à jouer, mais certains pratiquent aujourd'hui le 
fondamentalisme syndical. En défendant 
l'indéfendable, ils sapent complètement l'adhésion 
au principe de la concertation sociale. 
 

12.07  Gilles Foret (MR): De sociale dialoog moet 

absoluut hervat worden. In dit geval wordt het 
stakingsrecht misbruikt. Voorts moet de 
gegarandeerde minimale dienstverlening efficiënter 
worden en moet er werk gemaakt worden van de 
versterking ervan. Het spoor moet weer aantrekkelijk 
worden en u kunt op de steun van de MR-fractie 
rekenen om dat doel te bereiken. 
 

12.07  Gilles Foret (MR): Le dialogue social doit 

absolument reprendre. En l'occurrence, le droit de 
grève est utilisé abusivement. Le service minimum 
garanti doit par ailleurs être plus efficace et renforcé. 
Le rail doit à nouveau être attractif et vous avez le 
soutien du groupe MR pour parvenir à cet objectif. 
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12.08  Dimitri Legasse (PS): Het enige wat u doet, 

is de vakbonden en het personeel tegen de reizigers 
opzetten. Op die manier zult u er niet voor zorgen 
dat de dialoog weer op gang komt. U zult de 
aantrekkelijkheid van het spoor niet versterken door 
stopplaatsen en stations in landelijke gebieden op te 
doeken. Er zullen nog veel stakingsdagen 
plaatsvinden. 
 
Ik roep u ertoe op de dialoog met de vakbonden te 
herstellen. 
 

12.08  Dimitri Legasse (PS): Vous ne faites 

qu'opposer les syndicats et les travailleurs aux 
usagers. Vous ne rétablirez pas le dialogue de cette 
manière. Vous ne renforcerez pas l'attractivité du rail 
en fermant des points d'arrêt et des gares en zone 
rurale. De nombreux jours de grève auront encore 
lieu.  
 
 
Je vous appelle à rétablir le dialogue avec les 
syndicats. 
 

12.09  Staf Aerts (Ecolo-Groen): U verwijst naar het 

aantal vakbonden, maar die verschillende 
vakbonden waren er de afgelopen jaren ook al. Dat 
er vandaag zoveel stakingen uitbreken, is aan uw 
plannen te wijten. Daarom moet u met al die mensen 
aan tafel gaan zitten om te zorgen voor een veel 
sterker, beter en stipter openbaar vervoer. 
 

12.09  Staf Aerts (Ecolo-Groen): Vous évoquez le 

nombre de syndicats, mais ces diverses 
organisations existaient déjà ces dernières années. 
Le grand nombre de grèves que nous observons 
actuellement est attribuable à vos projets. C'est 
pourquoi vous devez rencontrer tous ces acteurs 
pour mettre en place des transports en commun 
beaucoup plus forts, plus ponctuels et plus axés sur 
la qualité. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

13 Vraag van Anne Pirson aan Rob Beenders 

(Consumentenbescherming, 
Socialefraudebestrijding, Personen met een 
handicap en Gelijke Kansen) over "De bestrijding 
van de onveiligheid van vrouwen die worden 
lastiggevallen op straat" (56000540P) 
 

13 Question de Anne Pirson à Rob Beenders 

(Protection des consommateurs, Lutte contre la 
fraude sociale, Personnes handicapées et Égalité 
des chances) sur "La lutte contre l’insécurité des 
femmes face au harcèlement de rue" (56000540P) 
 

13.01  Anne Pirson (Les Engagés): Zoals vermeld 

wordt in de conclusies van het verslag van de 
Verenigde Naties over de evaluatie van de 
Verklaring van Peking van 1995, worden vrouwen 
nog steeds dagelijks geconfronteerd met ongepast 
gedrag, grensoverschrijdende bejegeningen of zelfs 
bedreigingen.  
 
Sinds 1995 werd er in verscheidene landen werk 
gemaakt van een strengere wetgeving om vrouwen 
te beschermen, maar kennelijk volstaat dat nog niet. 
Om een mentaliteitswijziging te bewerkstelligen, 
moeten we inzetten op de opvoeding van de jeugd 
en sensibiliserings-, preventie- en 
responsabiliseringscampagnes voor mannen 
opzetten.  
 
Zult u initiatieven nemen om te proberen 
straatintimidatie uit te bannen? Hoe wilt u mannen 
ervoor sensibiliseren om hun gedrag te veranderen? 
Hoe zult u overleg plegen met de ministers van 
Binnenlandse Zaken en Justitie? Zult u maatregelen 
voorstellen die in het kader van het eerstvolgende 
Verdrag inzake de uitbanning van alle vormen van 
discriminatie van vrouwen besproken zouden 
kunnen worden?  
 

13.01  Anne Pirson (Les Engagés): Comme 

l'indiquent les conclusions du rapport des Nations 
Unies sur l'évaluation de la Déclaration de Pékin de 
1995, les femmes continuent à être confrontées 
quotidiennement à des comportements 
inappropriés, des interactions intrusives voire 
menaçantes. 
 
Depuis 1995, la législation pour protéger les femmes 
a été renforcée dans de nombreux pays, mais cela 
ne suffit pas. Pour changer les mentalités, il faut 
éduquer les jeunes et mener des opérations de 
sensibilisation, de prévention et de 
responsabilisation des hommes. 
 
 
 
Comptez-vous prendre des initiatives pour tenter 
d'éradiquer le harcèlement de rue? Comment 
comptez-vous sensibiliser les hommes à changer de 
comportement? Quelles concertations mènerez-
vous avec les ministres de l'Intérieur et de la Justice? 
Proposerez-vous des mesures qui pourraient être 
discutées lors de la prochaine Convention des 
femmes? 
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13.02 Minister Rob Beenders (Frans): Seksisme en 

straatintimidatie hebben geen plaats in een 
samenleving waarin iedereen zich veilig moet 
kunnen voelen. Sinds de goedkeuring van de 
seksismewet in 2014 is straatintimidatie wettelijk 
strafbaar. 
 
Er zal een ambitieus nationaal actieplan ter 
bestrijding van gendergerelateerd geweld opgesteld 
worden. De bedoeling van dat plan is de 
onderrapportage aan te pakken, evaluatie- en 
risicobeheersingstools te ontwikkelen, de 
beschermingsmaatregelen aan te scherpen en de 
actoren en het grote publiek te sensibiliseren. We 
zullen ook de uitrol van de zorgcentra na seksueel 
geweld (ZSG's) voortzetten. 
 
We zullen op alle niveaus en op alle 
beleidsdomeinen actie moeten ondernemen.  
 

13.02  Rob Beenders, ministre (en français): Le 

sexisme et le harcèlement de rue n'ont pas leur 
place dans notre société où chacun et chacune doit 
se sentir en sécurité. Depuis l'adoption de la loi 
sexisme de 2014, le harcèlement de rue est 
punissable par la loi. 
 
Un plan d'action national ambitieux contre la 
violence liée au genre sera élaboré. Ce plan aura 
pour but de lutter contre le sous-signalement, de 
développer des outils d'évaluation et de gestion des 
risques, de renforcer les mesures de protection et de 
sensibiliser les acteurs et le grand public. Nous 
veillerons aussi à poursuivre le déploiement des 
centres de prise en charge des violences sexuelles 
(CPVS). 
 
Nous devrons agir à tous les niveaux et dans toutes 
les compétences. 
 

13.03  Anne Pirson (Les Engagés): Het 

adviescomité voor de Maatschappelijke Emancipatie 
werkt momenteel rond het thema van seksueel en 
intrafamiliaal geweld vanuit het perspectief van de 
daders. Daarbij wordt ook gewerkt rond preventie en 
slachtofferhulp. Het doel van het adviescomité is om 
aan de regering een resolutie voor te stellen en ik 
hoop dat er met onze aanbevelingen rekening zal 
worden gehouden. 
 

13.03  Anne Pirson (Les Engagés): Le Comité 

d'avis sur l'émancipation sociale travaille en ce 
moment sur la thématique des violences sexuelles 
et intrafamiliales sous l'angle des auteurs de ces 
violences. Il s'agit aussi de travailler sur la prévention 
et l'aide aux victimes. L'objectif du Comité d'avis est 
de proposer une résolution au gouvernement, et 
j'espère que nos recommandations seront prises en 
compte. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

Voorstellen van resolutie en wetsontwerp 

 

Propositions de résolution et projet de loi 

 

14 Voorstel van resolutie over de toenemende 

dreiging ten aanzien van Taiwan (456/1-5) 
- Voorstel van resolutie betreffende de noodzaak 
dat de Belgische regering en de 
vertegenwoordigers van België in de organen van 
de Verenigde Naties weerwerk bieden aan de 
onjuiste bewering van de Volksrepubliek China 
dat uit resolutie 2758 van de Algemene 
Vergadering van de Verenigde Naties van 
25 oktober 1971 volgt dat Taiwan integraal deel 
uitmaakt van het grondgebied van de Chinese 
staat (278/1-2) 
 

14 Proposition de résolution relative à la menace 

croissante planant sur Taïwan (456/1-5) 
- Proposition de résolution relative à la nécessité, 
pour le gouvernement belge et les représentants 
de la Belgique, de réfuter, au sein des organes des 
Nations Unies, l'allégation inexacte de la 
République populaire de Chine selon laquelle il 
ressort de la résolution 2758 de l'Assemblée 
générale des Nations Unies du 25 octobre 1971 
que Taïwan fait partie intégrante du territoire de 
l'État chinois (278/1-2) 
 

Voorstellen ingediend door:  
 

Propositions déposées par:  
 

- 456: Els Van Hoof 
- 278: Werner Somers, Annick Ponthier, Britt 
Huybrechts, Ellen Samyn. 
 

- 456: Els Van Hoof 
- 278: Werner Somers, Annick Ponthier, Britt 
Huybrechts, Ellen Samyn. 
 

Bespreking 
 

Discussion 
 

De voorzitter: De door de commissie aangenomen 
tekst geldt als basis voor de bespreking (Rgt 85, 4) 
(456/5) 

Le président: Le texte adopté par la commission 
sert de base à la discussion. (Rgt 85, 4) (456/5) 
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De heer De Maegd en mevrouw van Riet, 
rapporteurs, verwijzen naar het schriftelijk verslag. 
 

 
M. De Maegd et Mme van Riet, rapporteurs, 
renvoient au rapport écrit. 
 

14.01  Katrijn van Riet (N-VA): In het Chinees 

betekent China letterlijk 'Rijk van het Midden', en zo 
ziet China zichzelf al meer dan 2.000 jaar. Die visie 
staat haaks op onze eigen, meer eurocentrische kijk 
op de wereld. Dat mogen we niet uit het oog 
verliezen in deze complexe kwestie. 
 
Zoals we reeds in eerdere resoluties stipuleerden, 
verdedigt België een één-Chinabeleid ten aanzien 
van China en Taiwan, omdat zij niet als elkaars 
vijanden mogen worden beschouwd. Dat betekent 
echter niet dat we blind moeten zijn voor de 
groeiende Chinese militaire intimidatie en sabotage 
tegen Taiwan. 
 

14.01  Katrijn van Riet (N-VA): En chinois, "Chine" 

signifie littéralement "Empire du Milieu", et c'est ainsi 
que la Chine se voit depuis plus de 2 000 ans. Cette 
vision est en contradiction avec notre propre vision 
du monde, plus eurocentrique. Nous ne devons pas 
perdre cela de vue dans ce dossier complexe. 
 
Comme nous l'avons déjà indiqué dans de 
précédentes résolutions, la Belgique défend une 
politique d'une seule Chine à l'égard de la Chine et 
de Taïwan, car ces pays ne peuvent pas être 
considérés comme étant les ennemis l'un de l'autre. 
Cela ne signifie toutefois pas qu'on doive rester 
aveugle face à l'intimidation militaire et au sabotage 
croissants de la Chine à l'égard de Taïwan. 
 

Daarnaast is er de retoriek van de Volksrepubliek 
China over een mogelijke overname van het 
politieke bestel in Taiwan en bouwt zij haar militaire 
capaciteit verder op om Taiwan en de aangrenzende 
maritieme zones te kunnen controleren.  
 
 
Taiwan en België delen waarden als vrijheid, 
democratie en mensenrechten. Bovendien neemt 
Taiwan een strategische positie in de wereldhandel 
in en is het een belangrijke producent van 
halfgeleiders. Daarom vraagt deze resolutie om de 
militaire oefeningen en de provocaties door de 
Volksrepubliek te veroordelen. Taiwan moet kunnen 
deelnemen aan internationale organisaties en 
uitwisselingen op economisch, wetenschappelijk, 
cultureel en parlementair vlak moeten worden 
bevorderd. Ten slotte roept de resolutie op tot een 
constructieve dialoog tussen alle betrokken partijen 
om vrede en stabiliteit in de regio te waarborgen. 
Daarom zal de N-VA deze resolutie steunen. 
 

Par ailleurs, la République populaire de Chine 
emploie une rhétorique de possible prise de contrôle 
du système politique à Taïwan et continue de 
développer sa capacité militaire de manière à 
pouvoir contrôler Taïwan et les zones maritimes 
avoisinantes. 
 
Taïwan et la Belgique partagent des valeurs telles 
que la liberté, la démocratie et les droits humains. En 
outre, Taïwan occupe une position stratégique dans 
le commerce mondial et constitue un important 
producteur de semi-conducteurs. C'est pourquoi 
cette proposition de résolution demande de 
condamner les exercices militaires et les 
provocations de la République populaire de Chine. 
Taïwan doit pouvoir participer à des organisations 
internationales et les interactions économiques, 
scientifiques, culturelles et parlementaires doivent 
être encouragées. Enfin, la proposition de résolution 
appelle à un dialogue constructif entre toutes les 
parties concernées afin de garantir la paix et la 
stabilité dans la région. Pour ces raisons, la N-VA 
soutiendra cette proposition de résolution. 
 

14.02  Werner Somers (VB): Het Vlaams Belang zal 

het voorstel van resolutie goedkeuren, ook al gaat 
het niet ver genoeg. Wij steunen de strijd van de 
Taiwanezen voor hun democratische 
samenlevingsmodel, zeker nu de Chinese 
Communistische Partij duidelijk niet bereid is om de 
status quo te blijven dulden en zij het strategisch 
gelegen Taiwan goedschiks of kwaadschiks wil 
inlijven bij de Volksrepubliek China. 
 
In de resolutie wordt verwezen naar het één-
Chinabeleid van België, maar dat is niet hetzelfde als 
het één-Chinabeginsel waarbij Taiwan wordt gezien 
als integraal deel van de Volksrepubliek China. Toch 

14.02  Werner Somers (VB): Le Vlaams Belang 

votera en faveur de la proposition de résolution, 
même si celle-ci pourrait aller plus loin. Nous 
soutenons la lutte menée par les Taïwanais pour leur 
modèle de société démocratique, d'autant plus que 
le parti communiste chinois n'est visiblement pas 
disposé à continuer à tolérer le statu quo et qu'il veut 
annexer bon gré mal gré Taïwan, dont la position est 
stratégique, à la République populaire de Chine. 
 
La proposition de résolution fait référence à la 
politique d'une Chine unique adoptée par la 
Belgique, mais celle-ci diffère du principe de Chine 
unique selon lequel Taïwan fait partie intégrante de 
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zou België een veel krachtiger signaal kunnen geven 
door expliciet en ondubbelzinnig te verklaren dat er 
weliswaar slechts één China bestaat, maar dat 
Taiwan een aparte territoriale politieke entiteit is.  
 
 
Deze resolutie veroordeelt terecht de militaire 
intimidatie van het democratische Taiwan door het 
communistische China, dat Taiwan beschouwt als 
een louter interne aangelegenheid. De Belgische 
regering zou daarom expliciet moeten zeggen dat de 
Volksrepubliek niet het recht heeft om Taiwan met 
geweld onder haar controle te brengen.  
 

la République populaire de Chine. La Belgique 
pourrait envoyer un message beaucoup plus fort en 
déclarant explicitement et sans ambiguïté qu'il 
n'existe certes qu'une seule Chine, mais que Taïwan 
est une entité politique territoriale distincte.  
 
La proposition de résolution à l'examen condamne à 
juste titre l'intimidation militaire de la démocratie 
insulaire de Taïwan par la Chine communiste, qui 
considère Taïwan comme une question purement 
interne. Le gouvernement belge devrait dès lors 
déclarer explicitement que la République populaire 
n'a pas le droit de placer Taïwan sous son contrôle 
par la force. 
 

Wij betreuren ook dat de resolutie niet verwijst naar 
artikel 2, vierde lid van het VN-Handvest dat bepaalt 
dat alle VN-leden zich moeten onthouden van de 
dreiging met of het gebruik van geweld tegen de 
politieke onafhankelijkheid en de territoriale 
integriteit van andere staten. Uit de recente Chinese 
geschiedenis blijkt immers duidelijk dat Taiwan 
vandaag als een soevereine staat moet worden 
beschouwd. 
 
Het is goed dat de resolutie de federale regering 
oproept om te protesteren tegen het voortdurende 
verdraaien van VN-resolutie 2758, maar nog beter 
ware het om Taiwan te benoemen als een 
soevereine entiteit. Leve het vrije Taiwan, leve een 
vrij China. 
 

Nous déplorons également le fait que la résolution 
ne fasse pas référence à l'article 2, alinéa 4 de la 
charte de l'ONU, qui prévoit que tous ses membres 
doivent s'abstenir de recourir à la menace ou à 
l'emploi de la force contre l'indépendance politique 
et l'intégrité territoriale de tout État. L'histoire récente 
de la Chine montre en effet que Taïwan doit être 
considéré aujourd'hui comme un État souverain. 
 
 
Il est positif que la résolution demande au 
gouvernement fédéral de protester contre la 
déformation continuelle de la résolution 2758 des 
Nations Unies, mais il aurait été encore préférable 
de qualifier Taïwan d'entité souveraine. Vive un 
Taïwan libre, vive une Chine libre. 
 

14.03  Michel De Maegd (MR): De Straat van 

Taiwan dreigt een strijdtoneel te worden. Zullen we 
gewoon toekijken of zullen we ingrijpen om de vrede 
te bewaren? Het militaire conflict tussen Rusland en 
Oekraïne vindt zijn oorsprong in het feit dat de 
Russen dit gebied als een onderdeel van hun 
invloedssfeer beschouwen, terwijl Oekraïne zichzelf 
als een onafhankelijk land ziet dat zich op de EU 
richt. De afgelopen drie jaar heeft deze oorlog veel 
materiële schade en economische ontwrichting 
veroorzaakt en veel slachtoffers gemaakt. De 
onderhandelingen om tot een vredesakkoord te 
komen zijn complex.  
 
Dit conflict kan navolging vinden in de Straat van 
Taiwan. De Chinese autoriteiten zullen, met het oog 
gericht op een hereniging, vreedzaam of anderszins, 
nooit een compromis sluiten over het toebehoren 
van Taiwan tot hun land. Hoe zullen ze reageren als 
de Verenigde Staten of anderen zich ermee 
bemoeien? Hoe zal de Europese landen gevraagd 
worden om in te grijpen? Een militair conflict zal 
wereldwijde economische gevolgen hebben. We 
moeten China ervan overtuigen, met politieke of 
militaire argumenten, af te zien van elke unilaterale 
actie en de status quo handhaven, waardoor Taiwan 

14.03  Michel De Maegd (MR): Le détroit de Taïwan 

menace de s'embraser. Regarderons-nous 
simplement ou agirons-nous pour préserver la paix? 
Le conflit militaire entre la Russie et l'Ukraine 
provient du fait que les Russes considèrent ce 
territoire comme leur zone d'influence alors que 
l'Ukraine se veut un pays indépendant tourné vers 
l'UE. Depuis trois ans, cette guerre a engendré de 
nombreux dégâts matériels, des victimes et des 
perturbations économiques. Les négociations pour 
trouver un accord de paix sont compliquées.  
 
 
 
Ce conflit peut être transposé au détroit de Taïwan. 
Les autorités chinoises ne transigeront jamais sur 
l'appartenance de Taïwan à leur pays, avec en vue 
une réunification, pacifique ou non. Comment 
réagiront-elles si les États-Unis ou d'autres 
s'interposent? Comment les pays européens seront-
ils invités à intervenir? Un conflit militaire aura des 
conséquences économiques mondiales. Nous 
devons convaincre la Chine, par des arguments 
politiques ou militaires, d'abandonner toute action 
unilatérale et maintenir le statu quo qui laisse certes 
Taïwan au sein d'une Chine unique, mais préserve 
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onder het één-Chinabeleid blijft vallen, maar zijn 
politieke en individuele vrijheden kan behouden. Als 
dit territorium zijn autonomie verliest in een proces 
dat vergelijkbaar is met de inlijving van Hongkong in 
1997, wat blijft er dan over tien jaar van deze 
vrijheden over? 
 

ses libertés politiques et individuelles. Si ce territoire 
perd son autonomie dans un processus comparable 
à Hong Kong en 1997, que restera-t-il dans dix ans 
de ces libertés?  
 

Onze parlementaire diplomatie moet haar contacten 
met de vertegenwoordigers van Taiwan uitdiepen en 
tegelijkertijd duidelijk zijn ten aanzien van de 
Chinese overheid. We moedigen Taiwan er niet toe 
aan zich los te scheuren van China. We erkennen de 
onafhankelijkheid van Taiwan niet, maar we hechten 
belang aan de dialoog met de parlementsleden van 
alle landen. 
 
Taiwan kan als land dat op democratie, op de 
rechtsstaat en op de mensenrechten gegrondvest is 
een geloofwaardige rol spelen in internationale 
organisaties zoals de Wereldhandelsorganisatie en 
de Wereldgezondheidsorganisatie. De opschorting 
van de Amerikaanse buitenlandse hulp en de 
terugtrekking van Washington uit meerdere 
internationale gremia bieden China de mogelijkheid 
om zijn standpunten, die we niet delen, erdoor te 
drukken. Zonder de Verenigde Staten zal China de 
grootste bijdrage tot de vaste middelen van de 
Wereldgezondheidsorganisatie leveren. Dat zijn 
argumenten om de deelname van Taiwan aan de 
Wereldgezondheidsorganisatie en de 
Wereldhandelsorganisatie te steunen. 
 
Mijn fractie steunt de parlementaire dialoog tussen 
de twee landen en erkent tegelijkertijd het monopolie 
van het diplomatieke kanaal tussen twee staten, 
oftewel tussen Brussel en Peking.  
 

Notre diplomatie parlementaire doit approfondir ses 
contacts avec les représentants de Taïwan, tout en 
étant clairs avec les autorités chinoises. Nous 
n'encourageons pas Taïwan à se détacher de la 
Chine, nous ne reconnaissons pas son 
indépendance mais nous valorisons le dialogue avec 
les parlementaires de tous les pays. 
 
 
En tant que pays fondé sur la démocratie, l'État de 
droit et les droits humains, Taïwan peut jouer un rôle 
crédible dans les organisations internationales 
comme l'OMC ou l'OMS. Le gel de l'aide étrangère 
américaine et le retrait de Washington de plusieurs 
instances internationales permettent à la Chine 
d'imposer ses vues, que nous ne partageons pas. 
Sans les États-Unis, la Chine sera le plus gros 
contributeur fixe au budget de l'OMS. Ce sont des 
arguments pour soutenir la participation de Taïwan 
à l'OMS et à l'OMC.  
 
 
 
 
 
Mon groupe soutient le dialogue parlementaire entre 
les deux pays, tout en reconnaissant le monopole du 
canal diplomatique étatique entre Bruxelles et Pékin.  
 

14.04  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Dit voorstel is tot 

stand gekomen tegen de achtergrond van de 
toenemende spanningen in Taiwan en tussen de 
Verenigde Staten en China. In de resolutie worden 
uitsluitend de militaire manoeuvres en verklaringen 
van China veroordeeld, en niet de militaire escalatie 
door de Verenigde Staten en hun bondgenoten, in 
het kader van het agressieve militarisme van 
president Trump. 
 
We steunen de beginselen van de Verenigde Naties 
in deze aangelegenheid en weigeren ons op 
sleeptouw te laten nemen door de Verenigde Staten 
in hun nieuwe koude oorlog tegen China. We 
moeten kiezen voor de-escalatie en dialoog in plaats 
van voor escalatie en confrontatie! 
 
We staan achter een aantal eisen in het voorstel van 
resolutie, met name de eisen waarin er 
aangedrongen wordt op een op regels gebaseerde 
internationale ordehandhaving, de eerbiediging van 

14.04  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Cette proposition 

s'inscrit dans un contexte de tensions croissantes à 
Taïwan et entre les États-Unis et la Chine. La 
résolution condamne exclusivement les manœuvres 
militaires et les déclarations de la Chine, et non 
l'escalade militaire des États-Unis et de leurs alliés, 
dans le cadre du militarisme agressif du président 
Trump. 
 
 
Nous soutenons les principes des Nations Unies sur 
la question et refusons de nous mettre à la remorque 
des États-Unis dans le cadre de sa nouvelle guerre 
froide contre la Chine. Choisissons la désescalade 
et le dialogue plutôt que l'escalade et la 
confrontation! 
 
Nous soutenons certaines demandes du projet de 
résolution, notamment celles qui insistent sur le 
maintien de l'ordre international fondé sur des 
règles, le respect du droit international et la garantie 
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het internationaal recht en de garantie dat Taiwan 
als partner kan deelnemen aan bepaalde 
internationale instellingen die belangrijk zijn voor de 
bescherming van het milieu of de gezondheid.  
 
Taiwan en het Chinese vasteland zijn economisch 
sterk verweven, en tussen die landen bestaan er ook 
sterke familiale, culturele en toeristische banden die 
aanleiding geven tot tal van uitwisselingen, wat 
aantoont dat een open conflict, waar niemand bij 
gebaat is, absoluut voorkomen moet worden.  
 
We zullen ons bij de stemming over deze resolutie 
onthouden en roepen België op om de dialoog en de 
diplomatie te bevorderen. 
 

de participation de Taïwan comme partenaire à 
certaines instances internationales, importantes 
pour la protection de l'environnement ou de la santé.  
 
 
Il existe une interdépendance économique forte 
entre Taïwan et la Chine continentale, comme il 
existe de forts liens et échanges familiaux, culturels 
et touristiques entre ces pays, ce qui démontre 
l'impératif d'éviter un conflit ouvert qui ne servirait 
personne.  
 
Nous nous abstiendrons sur cette résolution et 
appelons la Belgique à favoriser le dialogue et la 
diplomatie.  
 

14.05  Benoît Lutgen (Les Engagés): Taiwan en 

België delen van oudsher waarden als democratie 
en vrijheid, die overal in onze partnerschappen 
moeten worden uitgedragen, bijvoorbeeld tijdens 
contacten op het Europese niveau. Bovendien komt 
deze band met Taiwan de handelsbetrekkingen ten 
goede, zoals blijkt uit de bevoorrading van 
industrieketens met bijvoorbeeld halfgeleiders. 
 
 
Georges Dallemagne heeft trouwens lange tijd 
sterke banden onderhouden met Taiwan, de door 
ons verdedigde waarden krachtig uitgedragen en 
eraan herinnerd dat wij steeds door dik en dun aan 
de kant van onze Taiwanese vrienden zouden staan. 
 
Nu sommigen de wereld onderling verdelen, of het 
nu de inlijving van Groenland of andere gebieden 
betreft, moeten we reageren op de intimidatie, met 
name van China ten aanzien van Taiwan. De steun 
van dit Parlement strekt ons tot eer en is belangrijk 
voor onze Taiwanese vrienden. Ik wil onze collega 
bedanken die de schouders heeft gezet onder deze 
resolutie. 
 
Of het nu in Taiwan of in Oekraïne is, we moeten aan 
de goede kant van de geschiedenis staan en die 
landen steunen, ook als dat betekent dat we sancties 
moeten uitvaardigen tegen degenen die onze 
waarden niet delen en de autonomie van die 
gebieden ondermijnen. 
 

14.05  Benoît Lutgen (Les Engagés): Taïwan et la 

Belgique partagent depuis longtemps des valeurs de 
démocratie et de liberté, qui doivent être portées 
partout dans nos partenariats, par exemple lors de 
contacts au niveau européen. En outre, au travers 
de ce lien avec Taïwan, les échanges commerciaux 
sont à l'honneur, comme en témoigne 
l'approvisionnement de chaînes d'industries telles 
que les semi-conducteurs. 
 
Georges Dallemagne a entretenu pendant 
longtemps des liens forts avec Taïwan, porté avec 
force les valeurs que nous défendons et rappelé 
combien nous serions chaque fois aux côtés de nos 
amis taïwanais.  
 
À l'heure où d'aucuns se partagent le monde, qu'il 
s'agisse de s'emparer du Groenland ou d'autres 
territoires, il faut répondre aux intimidations, 
notamment celles de la Chine à l'égard de Taïwan. 
Le soutien de ce Parlement nous honore et il est 
important pour nos amis taïwanais. Je remercie 
notre collègue qui a porté cette résolution.  
 
 
Que ce soit à Taïwan ou en Ukraine, nous devrons 
être du bon côté de l'histoire pour soutenir ces pays, 
quitte à utiliser les sanctions contre ceux qui ne 
partagent pas nos valeurs et mettent à mal 
l'autonomie de ces territoires.  
 

14.06  Annick Lambrecht (Vooruit): De groeiende 

militaire en economische intimidaties van China 
tegenover Taiwan bedreigen het regionale 
evenwicht, de internationale rechtsorde en de 
democratische waarden die wij hooghouden. Met 
deze resolutie wordt gevraagd om de militaire 
provocaties van China te veroordelen. 
 
Dat wij het één-Chinabeleid erkennen betekent niet 
dat we de ogen moeten sluiten voor de realiteit. 

14.06  Annick Lambrecht (Vooruit): Les 

intimidations militaires et économiques croissantes 
exercées par la Chine à l'égard de Taïwan menacent 
l'équilibre régional, l'ordre juridique international et 
les valeurs démocratiques que nous honorons. La 
résolution à l'examen vise à demander de 
condamner les provocations militaires de la Chine. 
 
Le fait que nous souscrivons à la politique de la 
Chine unique ne signifie pas qu'il faut nier la réalité. 
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Taiwan is een belangrijke en betrouwbare 
economische speler, met name in de 
halfgeleiderindustrie. Het destabiliseren van de regio 
heeft niet alleen gevolgen voor de Taiwanezen, 
maar ook voor Europa. We vragen de regering om 
zich samen met Europa actiever in te zetten voor de 
stabiliteit in de regio via het versterken van de 
economische en diplomatieke banden met Taiwan 
en het ondersteunen van deelname aan 
internationale organisaties. Sancties en 
drukkingsmiddelen tegen democratische staten die 
banden aangaan met Taiwan, wijzen wij af. 
 
 
De resolutie, die staat voor de fundamentele 
principes van vrede, democratie en respect voor het 
internationaal recht, krijgt onze goedkeuring. 
 

Taïwan est un acteur économique important et 
fiable, notamment dans le secteur des semi-
conducteurs. La déstabilisation de la région a des 
conséquences non seulement pour les Taïwanais, 
mais aussi pour l'Europe. Nous demandons au 
gouvernement d'œuvrer plus activement, en 
collaboration avec l'Europe, en faveur de la stabilité 
dans la région en renforçant les liens économiques 
et diplomatiques avec Taïwan et en soutenant sa 
participation aux organisations internationales. Nous 
condamnons les sanctions et les moyens de 
pression exercés à l'encontre d'États démocratiques 
qui établissent des liens avec Taïwan. 
 
Nous soutenons la résolution, qui défend les 
principes fondamentaux que sont la paix, la 
démocratie et le respect du droit international. 
 

14.07  Els Van Hoof (cd&v): De intimidaties van 

China richting Taiwan worden steeds driester. Het 
lijkt niet er niet bepaald op dat China aanstuurt op 
de-escalatie. Vorige week kondigde de Taiwanese 
president maatregelen aan tegen de Chinese 
spionage en propaganda. Een week later voert 
China oefeningen met invasieschepen uit in de Zuid-
Chinese Zee. Taiwan is een toonbeeld van 
democratie in de regio en blijft standhouden. Als wij 
Taiwan laten vallen, wat betekent dat dan voor 
andere democratieën onder druk? 
 
 
 
De resolutie veroordeelt de militaire dreiging en de 
economische chantage, maar spreekt zich niet uit 
over de finale status van Taiwan. Wij ondersteunen 
de status quo, met name geen eenzijdige 
onafhankelijkheid noch een gedwongen hereniging. 
Wij vragen de regering om met Europa onze 
strategie in de regio te versterken. Binnen het kader 
van het één-Chinabeleid moeten wij onze 
economische, wetenschappelijke, culturele en 
parlementaire uitwisselingen met Taiwan versterken. 
Taiwan is een essentiële handelspartner. We 
verwerpen de foute Chinese interpretatie van VN-
resolutie 2758 en bepleiten een betekeningsvolle 
deelname aan internationale organisaties. 
 

14.07  Els Van Hoof (cd&v): Les intimidations de la 

Chine vis-à-vis de Taïwan sont de plus en plus 
hardies. La Chine ne semble pas réellement choisir 
la voie de la désescalade. La semaine passée, le 
président taïwanais a annoncé des mesures visant à 
lutter contre les mesures d'espionnage et de 
propagande venant de Chine. Une semaine plus 
tard, la Chine réalise des exercices militaires en mer 
de Chine méridionale avec des navires pouvant 
servir à une invasion. Taïwan, un exemple de 
démocratie dans la région, tient bon. Si nous 
laissons tomber Taïwan, quel sera le signal envoyé 
aux autres démocraties en danger? 
 
Les auteurs de cette résolution condamnent la 
menace militaire et le chantage économique, mais 
ne s'expriment pas sur le statut final de Taïwan. 
Nous soutenons un statu quo, c'est-à-dire une 
situation dans laquelle il n'y a ni indépendance 
unilatérale, ni réunification forcée. Nous demandons 
au gouvernement de renforcer notre stratégie dans 
la région avec nos partenaires européens. Dans le 
cadre d'une politique d'une seule Chine, nous 
devons renforcer nos échanges économiques, 
scientifiques, culturels et parlementaires avec 
Taïwan. Taïwan constitue un partenaire économique 
essentiel. Nous rejetons l'interprétation erronée de la 
résolution 2758 de l'ONU par la Chine et nous 
insistons pour que Taïwan puisse participer aux 
travaux d'organisations internationales de façon 
significative. 
 

Taiwan heeft onze steun nodig. Buigen we voor 
intimidatie of tonen we dat principes niet 
onderhandelbaar zijn? Laten we vandaag de juiste 
keuze maken en de wereld tonen dat wij 
democratieën niet in de steek laten. Voor sommigen 
hier voelt het wellicht ongemakkelijk aan om een 
ideologisch genegen regime openlijk te veroordelen, 
maar wie opkomt voor de onderdrukten en beweert 

Taïwan a besoin de notre soutien. Allons-nous céder 
à l'intimidation ou montrer que les principes ne sont 
pas négociables? Faisons aujourd'hui le bon choix 
et montrons au monde que nous n'abandonnons pas 
les démocraties à leur sort. Pour certains membres 
de cette assemblée, il est sans doute inconfortable 
de condamner ouvertement un régime dont on 
partage l'idéologie, mais celles et ceux qui défendent 
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te strijden tegen imperialisme, kan vandaag niet 
wegkijken. 
 

la cause des opprimés et prétendent lutter contre 
l'impérialisme ne peuvent pas détourner le regard 
aujourd'hui. 
 

De voorzitter: De bespreking is gesloten. 
 

Le président: La discussion est close. 
 

Ingediende amendementen: 
 

Amendements déposés: 
 

Considerans/Considérant C/1(n) 
 • 36 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant EE(n) 
 • 37 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant FF(n) 
 • 38 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant GG(n) 
 • 39 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant HH(n) 
 • 40 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant II(n) 
 • 41 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant JJ(n) 
 • 42 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant KK(n) 
 • 43 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant LL(n) 
 • 44 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant MM(n) 
 • 45 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant NN(n) 
 • 46 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant OO(n) 
 • 47 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant PP(n) 
 • 48 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant QQ(n) 
 • 49 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant RR(n) 
 • 50 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant SS(n) 
 • 51 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant TT(n) 
 • 52 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant UU(n) 
 • 53 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 1 
 • 62 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 4 
 • 54 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 11 
 • 55 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.10(n) 
 • 56 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.11(n) 
 • 57 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.12(n) 
 • 58 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.13(n) 
 • 59 – Werner Somers (456/6) 

Considerans/Considérant C/1(n) 
 • 36 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant EE(n) 
 • 37 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant FF(n) 
 • 38 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant GG(n) 
 • 39 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant HH(n) 
 • 40 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant II(n) 
 • 41 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant JJ(n) 
 • 42 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant KK(n) 
 • 43 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant LL(n) 
 • 44 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant MM(n) 
 • 45 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant NN(n) 
 • 46 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant OO(n) 
 • 47 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant PP(n) 
 • 48 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant QQ(n) 
 • 49 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant RR(n) 
 • 50 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant SS(n) 
 • 51 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant TT(n) 
 • 52 – Werner Somers (456/6) 
Considerans/Considérant UU(n) 
 • 53 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 1 
 • 62 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 4 
 • 54 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 11 
 • 55 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.10(n) 
 • 56 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.11(n) 
 • 57 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.12(n) 
 • 58 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.13(n) 
 • 59 – Werner Somers (456/6) 
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Verzoek/Demande 13.14(n) 
 • 60 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.15(n) 
 • 61 – Werner Somers (456/6) 
 

Verzoek/Demande 13.14(n) 
 • 60 – Werner Somers (456/6) 
Verzoek/Demande 13.15(n) 
 • 61 – Werner Somers (456/6) 
 

De amendementen worden aangehouden. 
 

Les amendements sont réservés. 
 

De stemming over de aangehouden amendementen 
en over het voorstel zal later plaatsvinden. 
 

Le vote sur les amendements réservés et sur la 
proposition aura lieu ultérieurement. 
 

15 Wetsontwerp tot opening van voorlopige 

kredieten voor de maanden april, mei en juni 2025 
(714/1-7) 
 

15 Projet de loi ouvrant des crédits provisoires 

pour les mois d'avril, mai et juin 2025 (714/1-7) 
 

Algemene bespreking 
 
De heer Piedboeuf, rapporteur van het ontwerp, 
verwijst naar het schriftelijk verslag. 
 

Discussion générale 
 
Le rapporteur du projet, M. Piedboeuf, renvoie au 
rapport écrit.  
 

15.01  Hugues Bayet, rapporteur: De commissie 

voor Financiën en Begroting is bijeengekomen in het 
kader van het dossier dat hier vandaag ter 
bespreking voorligt. De minister heeft toelichting 
gegeven bij het technische element waardoor de 
regeling inzake de voorlopige kredieten gewijzigd 
wordt.  
 
Het Vlaams Belang erkent dat die technische 
wijziging niet te voorzien was en bevestigde zijn 
steun voor dit amendement.  
 
Alle commissieleden hebben uiteindelijk 
voorgestemd, met uitzondering van twee 
tegenstemmen van het Vlaams Belang.  
 

15.01  Hugues Bayet, rapporteur: La commission 

des Finances et du Budget s'est réunie dans le cadre 
du dossier dont nous discutons aujourd'hui. Le 
ministre a expliqué l'élément technique qui modifiait 
le cadre des crédits provisoires. 
 
 
 
Le Vlaams Belang reconnaît que cette modification 
technique n'était pas prévisible et a marqué son 
soutien à cet amendement. 
 
La commission a ensuite voté à l'unanimité, moins 
deux votes négatifs du Vlaams Belang. 
 

15.02  Steven Vandeput (N-VA): In afwachting van 

een echte begroting is het noodzakelijk dat we dit 
wetsontwerp tot opening van voorlopige kredieten 
goedkeuren om de overheid draaiende te houden. 
Gelukkig heeft ook de oppositie daarin haar 
verantwoordelijkheid genomen. 
 
Heel binnenkort zullen we in het Parlement echter 
een volwaardige begroting kunnen bespreken die 
wel doet wat nodig is: investeren in veiligheid en 
defensie, de arbeidsmarkt en de pensioenen 
hervormen, de productiviteit stimuleren, de schuld 
afbouwen en het overheidsbeslag verlagen. We 
kijken ernaar uit, maar intussen keuren we dit 
wetsontwerp goed – veeleer met het verstand dan 
met het hart. 
 

15.02  Steven Vandeput (N-VA): Dans l'attente d'un 

véritable budget, il est nécessaire que nous 
adoptions ce projet de loi qui ouvre des crédits 
provisoires afin de garantir la continuité des services 
de l'État. Heureusement, l'opposition a également 
pris ses responsabilités à cet égard. 
 
Néanmoins, nous pourrons très prochainement 
discuter au Parlement d'un budget à part entière, qui 
permettra ce qui est nécessaire: investir dans la 
sécurité et la défense, réformer le marché de l'emploi 
et les pensions, stimuler la productivité, réduire la 
dette et abaisser le niveau des prélèvements 
publics. Nous attendons ce budget avec impatience, 
mais soutenons entre-temps ce projet de loi – 
davantage avec la raison qu'avec le cœur. 
 

15.03  Wouter Vermeersch (VB): Wij zullen tegen 

dit wetsontwerp stemmen, met het hart én het 
verstand. Technisch was het perfect mogelijk om al 
op 1 mei 2025 een volwaardige begroting te 
presenteren, maar deze regering kiest er bewust 
voor om de voorlopige twaalfden te verlengen, 

15.03  Wouter Vermeersch (VB): Nous voterons 

contre ce projet de loi et ce faisant, nous écouterons 
à la fois notre cœur et notre raison. Techniquement, 
il était tout à fait possible de présenter un budget à 
part entière dès le 1er mai 2025, mais le 
gouvernement a délibérément choisi de prolonger 
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gebaseerd op de kaduke vivaldicijfers van de laatst 
goedgekeurde begroting van 2024. Het 
begrotingsbeleid van Vivaldi, dat al op 9 juni 2024 
werd weggestemd, zal dus nog een extra kwartaal 
worden voortgezet. Nochtans luidde de belofte 
tijdens de verkiezingscampagne dat Bart De Wever 
als premier de ontspoorde begroting onmiddellijk 
zou aanpakken. 
 

les douzièmes provisoires basés sur les chiffres 
caducs du dernier budget de la Vivaldi adopté en 
2024. La politique budgétaire de la Vivaldi, déjà 
rejetée le 9 juin 2024, se poursuivra ainsi encore un 
trimestre de plus. Pourtant, il avait été promis 
pendant la campagne électorale que s'il était premier 
ministre, Bart De Wever allait immédiatement 
s'attaquer au dérapage du budget. 
 

Ook nu horen en lezen we in de media dat de 
regering orde op zaken zal stellen, maar in het 
Parlement zien we tot op vandaag geen enkel teken 
dat het bloeden wordt gestopt. Ondertussen 
stapelen de tekorten zich verder op, groeit de 
staatsschuld en draait vooral de Vlaamse 
belastingbetaler op voor de rekening. Door nog 
steeds met voorlopige twaalfden te werken, zal er 
uiteindelijk een half jaar van 2025 verloren gaan, 
terwijl het Monitoringcomité en het IMF aan de 
alarmbel trekken. Het is een politieke keuze om nog 
tot eind juni met voorlopige twaalfden te werken. De 
regering-De Croo had in 2020 drie maanden nodig 
om een volwaardige begroting te laten goedkeuren, 
Arizona doet er vijf maanden over. 
 

Nous entendons et nous lisons aujourd'hui dans les 
médias que le gouvernement va mettre de l'ordre, 
mais au Parlement, nous ne voyons toujours pas le 
moindre signe d'un arrêt de l'hémorragie. Entre-
temps, les déficits continuent de s'accumuler, la 
dette publique progresse et c'est principalement le 
contribuable flamand qui en fait les frais. En 
continuant de recourir à des douzièmes provisoires, 
un semestre de 2025 finira par être perdu, alors que 
le Comité de monitoring et le FMI tirent la sonnette 
d'alarme. L'utilisation des douzièmes provisoires 
jusqu'à la fin du mois de juin est un choix politique. 
En 2020, le gouvernement De Croo a eu besoin de 
trois mois pour faire adopter un budget à part entière, 
l'Arizona en mettra cinq. 
 

Ondertussen wordt onder meer het asiel- en 
migratiebeleid van Vivaldi gewoon voortgezet. De 
regering-De Croo gaf al 10 miljoen euro extra uit aan 
Fedasil, nu doet Arizona precies hetzelfde. De 
opvangcentra blijven in 2025 het hele jaar open en 
er wordt extra budget vrijgemaakt om de instroom op 
te vangen, terwijl de N-VA vorig jaar nog riep dat het 
asielbudget moest dalen. Daarom zullen wij vandaag 
het amendement over Fedasil van de heer Francken 
op de begroting van 2024 opnieuw indienen. Deze 
regering heeft nog geen enkele maatregel genomen 
om de toestroom van asielzoekers te stoppen, maar 
ze wil spaarders en beleggers wel extra belasten om 
de asielopvang te financieren. De enige manier om 
fors te besparen, is door de asielinstroom in te dijken 
en de uitstroom te verhogen. Daar kunnen de 
miljarden gehaald worden, niet bij de hardwerkende, 
sparende of beleggende Vlamingen. 
 
 
 
 
 
Ook bij Defensie zien we loze beloftes. Minister Theo 
Francken beweert dat er nog voor de zomer 4 miljard 
euro extra naar Defensie zal gaan, maar in deze 
voorlopige twaalfden is daar niets van terug te 
vinden. Geen extra investeringen, geen structurele 
verhogingen – alleen maar stoere verklaringen in de 
media zonder daden. 
 

Dans l'intervalle, la politique d'asile et de migration 
de la Vivaldi se voit simplement reconduite. 
L'Arizona poursuit la politique du gouvernement 
De Croo, qui avait déjà octroyé 10 millions d'euros 
de plus à Fedasil. En 2025, les centres d'accueil 
resteront ouverts toute l'année et un budget 
supplémentaire sera dégagé pour l'accueil des 
étrangers, alors que la N-VA déclarait encore l'année 
passée que le budget de l'asile devait diminuer. 
Nous allons dès lors présenter à nouveau 
l'amendement au budget 2024 qu'avait déposé 
M. Francken concernant Fedasil. Le gouvernement 
actuel n'a encore pris aucune mesure pour mettre fin 
à l'afflux de demandeurs d'asile, mais il a bel et bien 
la volonté d'imposer davantage les épargnants et les 
investisseurs pour financer l'accueil de ces mêmes 
demandeurs d'asile. La seule manière de réaliser de 
fortes économies est de réduire l'afflux de 
demandeurs d'asile et d'augmenter le nombre de 
départs. C'est là qu'il est possible de récolter des 
milliards, et non auprès des Flamands qui se tuent 
au travail et qui épargnent ou investissent. 
 
Ces vaines promesses se retrouvent également 
dans le domaine de la Défense. Le ministre 
Francken prétend que la Défense bénéficiera d'une 
enveloppe supplémentaire de 4 milliards d'euros 
avant l'été, mais nous n'en retrouvons pas la trace 
dans ces douzièmes provisoires. Nous ne voyons ni 
investissements supplémentaires, ni hausse 
structurelle. Le gouvernement se contente de 
déclarations musclées dans les médias sans passer 
à l'action. 
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Tijdens de bespreking van de regeerverklaring was 
het al duidelijk dat deze regering zich rijk rekent met 
onrealistische terugverdieneffecten en gebakken 
lucht. Nu zien we dat er geen kentering in het beleid 
is. De regering neemt twee maanden extra uitstel, 
waardoor de eerste helft van 2025 verloren gaat en 
de budgettaire putten alleen maar groter worden. 
Daarom zullen wij dit wetsontwerp niet goedkeuren. 
Wij hebben genoeg van loze beloftes en de 
voortzetting van het vivaldibeleid. Het is tijd voor 
echte verandering, het is tijd om te breken met 
Vivaldi én Arizona, en eindelijk de Vlaamse 
belangen voorop te zetten. 
 

Lors de la discussion de la déclaration 
gouvernementale, il était déjà apparu clairement que 
ce gouvernement se croit riche en comptant sur des 
effets de retour irréalistes et fantaisistes. Nous 
constatons aujourd'hui qu'aucun changement n'a été 
opéré dans la politique. Le gouvernement s'octroie 
deux mois de délai supplémentaire, aussi le premier 
semestre 2025 est-il perdu et le gouffre budgétaire 
ne fera que s'approfondir. C'est pourquoi nous ne 
soutiendrons pas ce projet de loi. Nous n'avons que 
faire de vaines promesses et de cette poursuite de 
la politique de la Vivaldi. Il est temps d'opérer un 
véritable changement, de se libérer de la Vivaldi et 
de l'Arizona, et de placer enfin les intérêts flamands 
au premier plan. 
 

15.04  Frédéric Daerden (PS): We hadden niet 

gedacht dat we nog over een tweede schijf van 
voorlopige twaalfden zouden moeten stemmen. De 
arizonaregering zou het beter doen dan de 
vivaldicoalitie, maar het begrotingsplan is nog niet 
rond. Het gaat traag en er is nog veel 
onduidelijkheid. 
 
De terugverdieneffecten worden opgeblazen. Zelfs 
de eerste minister geeft toe dat er is uitgegaan van 
zeer optimistische vooruitzichten. De bezuinigingen 
op de koopkracht van de gezinnen zullen een impact 
hebben op de groei. 
 
Dat begrotingsontwerp is trouwens al achterhaald. 
Er zal de komende jaren 20 miljard euro in defensie 
moeten worden geïnvesteerd. De Belg zal dus niet 
de beloofde begrotingssanering krijgen, maar zal dat 
wel moeten bekopen met de aangekondigde 
besparingen op de pensioenen, de arbeidsmarkt en 
de gezondheidszorg. 
 

15.04  Frédéric Daerden (PS): Nous ne pensions 

pas nous retrouver à voter une seconde tranche de 
douzièmes provisoires. L'Arizona devait être 
meilleure que la Vivaldi. Mais le plan budgétaire n'est 
pas finalisé. C'est lent et c'est flou. 
 
 
 
Les effets retour ont été dopés. Même le premier 
ministre reconnaît que c'est une vision très optimiste. 
La croissance sera affectée par les coupes dans le 
pouvoir d'achat des ménages. 
 
 
Cette épure est même périmée. Il faudra investir 
20 milliards d'euros dans la défense les prochaines 
années. Les Belges n'auront donc pas 
l'assainissement promis mais ils en paieront le prix 
via les coupes annoncées dans les pensions, le 
marché du travail ou les soins de santé. 
 

Sommigen zullen de schuld afschuiven op de 
vivaldicoalitie, waar drie fracties van de huidige 
meerderheid deel van uitmaakten, maar het is door 
de arizonacoalitie dat er een begrotingsjaar verloren 
gegaan is. U moet het geld gaan halen bij de grote 
vermogens en u mag zich niet beperken tot het 
opleggen van een bijdrage van 10 %. Het is te 
gemakkelijk om zijn verantwoordelijkheid te 
ontvluchten zonder een geloofwaardig alternatief 
voor te stellen. 
 
Opdat de Staat verder zou kunnen functioneren, 
zullen we deze voorlopige kredieten goedkeuren, in 
het belang van de burgers, maar we moeten 
duidelijkheid krijgen. We moeten onze parlementaire 
controlefunctie kunnen uitoefenen.  
 

Certains rejetteront la faute sur la Vivaldi, dont 
faisaient déjà partie trois groupes de cette majorité. 
Mais c'est l'Arizona qui cause la perte d'une année 
budgétaire. Allez chercher l'argent auprès des gros 
patrimoines, et sans limiter leur contribution à 10 %. 
Il est trop facile de fuir ses responsabilités sans 
proposer d'alternative crédible. 
 
 
 
 
Nous voterons ces crédits provisoires, pour la 
continuité du fonctionnement de l'État, dans l'intérêt 
des citoyens. Mais nous avons besoin de clarté. 
Nous devons pouvoir exercer le contrôle 
parlementaire. 
 

15.05  Sofie Merckx (PVDA-PTB) (Nederlands): De 

arizonaregering zou de begroting snel op orde 

15.05  Sofie Merckx (PVDA-PTB) (en néerlandais): 

Le gouvernement Arizona devait rapidement 
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brengen, maar moet vandaag opnieuw de voorlopige 
twaalfden aanvragen. Dat is een zwaktebod. Uit de 
budgettaire tabellen van het regeerakkoord bleek al 
dat er in 2025 niet veel zou gebeuren en u gaf ook 
toe dat het een moeilijk of zelfs verloren jaar zou 
worden. Boven op de discussies over en de fouten 
in de tabel en de opgeblazen terugverdieneffecten 
komen nu de extra miljarden voor defensie. Gisteren 
vernamen we dat er vooral extra besparingen zullen 
worden gezocht. Ook dat is een van de redenen 
waarom de PVDA niet wil meegaan in een hoger 
defensiebudget. Zullen we met de pensioenen de 
toekomstige F-35's betalen? 
 
 
 
 
De vraag is of er wel een goed regeerakkoord werd 
gesloten. De beperking van de 
werkloosheidsuitkering in de tijd doet vragen rijzen 
over mensen die kiezen voor een opleiding in een 
knelpuntberoep, want die duurt langer dan twee jaar. 
Inzake de pensioenhervorming moeten voor ons de 
ziektedagen wel meegeteld worden als werkdagen, 
anders straft men de mensen met een zwaar beroep, 
want zij hebben meer ziektedagen dan andere 
werknemers. 
 

remettre le budget en ordre, mais il doit demander 
aujourd'hui une nouvelle fois les douzièmes 
provisoires. C'est un aveu de faiblesse. Il était déjà 
ressorti des tableaux budgétaires joints à l'accord de 
gouvernement que la situation évoluerait peu 
en 2025, et vous avez aussi admis qu'agirait d'une 
année difficile voire perdue. Outre les débats sur les 
erreurs figurant dans les tableaux et les effets retour 
exagérés, il est désormais question des milliards 
d'euros supplémentaires pour la défense. Nous 
avons appris hier que ce seront surtout des 
économies supplémentaires qui seront recherchées, 
ce qui constitue l'une des raisons pour lesquelles le 
PTB n'est pas favorable à une augmentation du 
budget de la défense. Payerons-nous les futurs F-35 
avec l'argent des pensions? 
 
La question est de savoir si un bon accord de 
gouvernement a été conclu. La limitation des 
allocations de chômage dans le temps suscite des 
questions pour les personnes qui choisissent de 
suivre l'une des formations menant à un métier en 
pénurie, car elles durent plus de deux ans. En ce qui 
concerne la réforme des pensions, nous estimons 
qu'il faut assimiler les jours de maladie à des jours 
de travail, afin de ne pas pénaliser les personnes 
exerçant un métier pénible, car elles totalisent plus 
de jours de maladie que les autres travailleurs. 
 

We wachten op de nieuwe discussie en de nieuwe 
plannen. Hebt u de begrotingsnota die u naar 
Europa zond ook aan ons doorgestuurd?  
 
 
Voorts is het grappig dat de grote critici van de 
vivaldibegroting vandaag dezelfde begroting zullen 
goedkeuren. De grote vraag is of de principes van de 
voorlopige twaalfden zijn gerespecteerd. Een 
noodbegroting is de voortzetting van bestaand 
beleid en moet maximaal binnen de contouren van 
de budgetten van het voorgaande jaar blijven. De 
uitgaven voor defensie stijgen echter met 60 % van 
1,3 miljard euro naar 2,1 miljard euro. Volgens het 
Rekenhof kunnen de totaal geoorloofde uitgaven – 
de vivaldidoelstelling om 1,39 % van het bbp aan 
defensie te besteden – oplopen tot 8,7 miljard euro 
voor 2025. Als we de voorlopige twaalfden echter 
berekenen, inclusief de projectie voor de maanden 
juli tot en met december, komen we aan 9,2 miljard 
euro. Dat is dus een overschrijding met 500 miljoen 
euro. 
 
 
 
Omdat de defensiebudgetten hier op een sluikse 
manier, zonder goedkeuring van het Parlement, 
worden verhoogd, zullen we deze voorlopige 
twaalfden niet goedkeuren. 

Nous attendons les nouveaux débats et les 
nouveaux projets. Nous avez-vous également 
transmis la note budgétaire que vous avez envoyée 
aux autorités européennes?  
 
Il est par ailleurs amusant de constater que les 
principaux détracteurs du budget de la Vivaldi vont à 
présent adopter un budget identique. La grande 
question est de savoir si les principes des douzièmes 
provisoires ont été respectés. Un budget d'urgence 
est la prolongation de la politique existante. Il doit 
s'efforcer au maximum de ne pas dépasser les 
contours des budgets de l'année antérieure. Or, les 
dépenses pour la défense augmentent de 60 %, 
passant de 1,3 milliard à 2,1 milliards d'euros. Selon 
la Cour des comptes, le total des dépenses 
autorisées pour 2025 – conformément à l'objectif de 
la coalition Vivaldi de consacrer 1,39 % du PIB à la 
défense – peut atteindre 8,7 milliards d'euros. Si l'on 
calcule toutefois les douzièmes provisoires, y 
compris la projection pour les mois de juillet à 
décembre inclus, on obtient 9,2 milliards d'euros. 
Cela correspond à un dépassement de 500 millions 
d'euros. 
 
Étant donné que les budgets alloués à la défense 
sont en l'occurrence augmentés en catimini, sans 
l'assentiment du Parlement, nous voterons contre 
ces douzièmes provisoires. 
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15.06  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Toen we in 

december de voorlopige twaalfden goedkeurden, 
ging dat gepaard met een levendig en boeiend 
debat. Dat staat in schril contrast met het debat 
vandaag. De goedkeuring van deze voorlopige 
twaalfden is nochtans even belangrijk. Iedereen 
verwacht binnenkort een volwaardige begroting, 
maar die is er nog niet. Gisteren zei minister 
Francken nog dat er geen akkoord is over de 
miljarden voor zijn oorlogsmachine. In afwachting 
zullen deze voorlopige twaalfden dus bepalen wat er 
wel en niet kan in het land. 
 

15.06  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Le vote de 

douzièmes provisoires en décembre avait donné lieu 
à un débat animé et intéressant. Rien à voir avec le 
débat d'aujourd'hui. Néanmoins, l'adoption de  
douzièmes provisoires en ce mois de mars ne revêt 
pas moins d’importance. Tout le monde s'attend à ce 
qu'un budget à part entière soit bientôt présenté, 
mais le fait est que ce budget n'est pas encore là. 
Pas plus tard qu’hier le ministre Francken déclarait 
qu'il n'y avait pas d'accord sur les milliards à 
débloquer pour sa machine de guerre. En attendant, 
ces douzièmes provisoires détermineront ce qui peut 
et ne peut pas être réalisé en Belgique. 
 

Daarom kom ik graag terug op de steun voor de 
vzw's die werken aan het mentale welzijn van 
jongeren. Er was ze een subsidie beloofd voor de 
jaren 2023, 2024 en 2025, maar die bescheiden 
subsidie werd in december 2024 uiteindelijk niet 
toegekend voor 2025. De bevoegde minister had de 
verlenging van die subsidie wel op tafel gelegd, maar 
collega's van Open Vld zijn erin geslaagd om 
anderen ervan te overtuigen ze uit de tabellen te 
halen. Dat gebeurde niet alleen tot onze grote spijt, 
maar ook tot spijt van Vooruit-minister 
Vandenbroucke.  
 
De toenmalige burgemeester van Antwerpen uitte 
evenwel zijn verontwaardiging en vroeg om de 
subsidie opnieuw te activeren. Open Vld zit nu in de 
oppositie, dus die subsidie kan alsnog worden 
toegekend. Mijn amendement daarover is in de 
commissie verworpen. Sindsdien blijkt nochtans dat 
verschillende parlementsleden me gelijk geven. 
Daarom zal ik dat amendement opnieuw indienen. 
De subsidie omvat 1,5 miljoen euro voor de eerste 
6 maanden van het jaar, dus dat zou geen probleem 
mogen zijn. 
 

C'est pourquoi je souhaite revenir sur le soutien aux 
ASBL actives dans la domaine de la santé mentale 
des jeunes. Une subvention leur avait été promise 
pour les années 2023, 2024 et 2025 mais en 
décembre 2024, cette aide modeste n'a finalement 
pas été accordée pour 2025. Le ministre compétent 
avait mis la prolongation de cette subvention sur la 
table, mais ses collègues de l'Open Vld ont réussi à 
convaincre d'autres collègues de la supprimer des 
tableaux. Cela s'est produit à notre grand regret, 
mais aussi au regret du ministre Vooruit, 
M. Vandenbroucke.  
 
Le bourgmestre d'Anvers de l'époque avait toutefois 
aussi exprimé son indignation et demandé la 
réactivation de la subvention. L'Open Vld étant à 
présent dans l'opposition, cette subvention peut 
encore être accordée. Mon amendement en ce sens 
a été rejeté en commission mais, depuis, il semble 
que plusieurs députés partagent mon point de vue. 
C'est pourquoi je redépose cet amendement. La 
subvention s'élève à 1,5 million d'euros pour les six 
premiers mois de l'année, ce qui ne devrait pas 
poser de problème. 
 

15.07 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Er zijn weinig nieuwe elementen 
aangebracht in de uiteenzettingen. De discussie 
hebben we immers al in de commissie gehad. Nu 
liggen evenwel de voorlopige twaalfden voor, die wij 
zullen moeten goedkeuren. Zij zijn uiteraard een 
tussenstap tot wij de volwaardige begroting in het 
Parlement zullen bespreken. Het enige nieuwe 
element is het rapport van het IMF. Bij ongewijzigd 
beleid zal ons tekort tegen 2029 oplopen tot -6 % en 
onze schuld tot 119 % van het bbp. Dat is exact wat 
de huidige regering probeert recht te trekken met de 
begroting van 2025, wat het IMF positief vindt. 
 

15.07  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): J'ai entendu peu d'éléments nouveaux 
lors des interventions. Nous avons en effet déjà 
mené la discussion en commission. Mais il est 
question aujourd'hui des douzièmes provisoires, que 
nous devrons adopter. Il s'agit évidemment d'une 
étape intermédiaire en attendant que nous 
discutions du budget à part entière au sein de ce 
Parlement. Le seul élément nouveau est le rapport 
du FMI. À politique inchangée, notre déficit atteindra 
-6 % et notre dette 119 % du PIB d'ici 2029. C'est 
exactement la situation que le gouvernement actuel 
tente de rectifier avec le budget 2025; une démarche 
que le FMI considère comme positive. 
 

Ik begrijp de opmerkingen, want als we niets doen, 
zal het inderdaad slechter worden. Dankzij de 
geplande hervormingen zullen de cijfers in de 

Je comprends les observations formulées car, à 
politique inchangée, la situation empirera 
effectivement. Toutefois, les réformes prévues 
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toekomst evenwel verbeteren. 
 

permettront d'améliorer la situation budgétaire à 
l'avenir. 
 

15.08  Wouter Vermeersch (VB): De media maken 

dezelfde analyse van het IMF-rapport als de 
oppositie. Het betreft inderdaad ongewijzigd beleid, 
maar u verlengt dat ongewijzigde beleid vandaag 
met een extra kwartaal en dat kost ons handenvol 
geld. U had beloofd het bloeden te stoppen, de 
begroting op orde te krijgen en daarvan een  prioriteit 
te maken. Technisch gezien was een volwaardige 
begroting op 1 mei nochtans mogelijk.  
 
De verklaringen van de regeringspartijen in de media 
stroken niet met de cijfers. Ik zie dat de minister van 
Asiel en Migratie hier is. Zij zet het vorige beleid 
gewoon verder met de voorlopige twaalfden. 
 

15.08  Wouter Vermeersch (VB): Les médias font 

la même analyse du rapport FMI que l'opposition. En 
effet, la politique est inchangée mais vous prolongez 
cette politique inchangée d'un trimestre 
supplémentaire, ce qui nous coûte une fortune. Vous 
aviez promis d'arrêter l'hémorragie, de mettre de 
l'ordre dans le budget et d'en faire une priorité. Il était 
pourtant techniquement possible de soumettre un 
véritable budget le 1er mai. 
 
Les déclarations faites par les partis 
gouvernementaux dans les médias ne 
correspondent pas aux chiffres que vous nous 
présentez. Je remarque la présence de la ministre 
de l'Asile et de la Migration. Avec les douzièmes 
provisoires, elle poursuit simplement la politique 
précédente. 
 

Ook de verklaringen van minister Francken over de 
extra miljarden voor defensie blijken niet uit de 
cijfers. De uitgaven voor defensie blijven steken op 
1,3 % van het bbp.  
 
We luiden de alarmbel, maar zijn hoopvol en kijken 
uit naar uw volwaardige begroting.  
 

Les chiffres ne confirment pas non plus les 
déclarations du ministre Francken concernant les 
milliards supplémentaires pour la défense. Les 
dépenses de défense stagnent à 1,3 % du PIB. 
 
Nous tirons la sonnette d'alarme, mais nous gardons 
l'espoir et attendons avec impatience votre budget à 
part entière. 
 

15.09  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Ik heb weinig 

vertrouwen in het IMF-verslag waarin u gefeliciteerd 
wordt met de aangekondigde hervormingen, 
aangezien u bezuinigingen voorbereidt waarvan de 
efficiëntie twijfelachtig is. Dit betekent minder 
koopkracht en het verdwijnen van de binnenlandse 
vraag. Sommigen hebben verklaard dat ze een 
bergpas buiten categorie willen beklimmen en op de 
top van een prachtig uitzicht zullen genieten. Eerst 
zei men dat het 10 jaar zou duren om daar te 
geraken, maar vervolgens had de heer Ronse het 
over 20 jaar! Zelfs rechtse economen hebben kritiek 
op uw berekeningen over de terugverdieneffecten. 
De oplossing is een echte miljonairsheffing, die 
8 miljard euro per jaar zou kunnen opbrengen. 
 

15.09  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Je me méfie du 

rapport du FMI qui vous complimente pour les 
réformes annoncées car vous préparez une 
austérité à l'efficacité douteuse. Cela signifie moins 
de pouvoir d'achat et une demande interne absente. 
Certains ont dit vouloir gravir un col hors catégorie et 
trouver, au sommet, une belle vue. Au début, on 
annonçait dix ans pour l'atteindre, puis M. Ronse 
nous a dit vingt ans! Même des économistes de 
droite critiquent vos calculs sur les effets retour. La 
solution est une vraie taxe des millionnaires, qui 
pourrait rapporter 8 milliards d'euros par an. 
 

Tijdens de coronacrisis werden er verschillende 
projecten opgezet die in de lijn lagen van het door 
Groen ingediende amendement, in de vorm van 
gratis psychologische bijstand voor jongeren. Dat 
steunpakket van 3 miljoen euro wordt door de 
arizonacoalitie niet verlengd. Dankzij die steun werd 
destijds in Charleroi Psy Jeunes opgericht. Dat team 
van psychologen kon meer dan 500 jongeren helpen 
en bracht hen zo misschien van zelfmoordplannen 
af. Het is onmenselijk dat die budgetten niet 
behouden blijven. In Charleroi en in andere steden 
moest deze dienst de deuren sluiten. Voor een 

Au moment du covid, plusieurs projets ont été menés 
dans le sens de l'amendement de Groen, sous forme 
d'une aide psychologique gratuite pour les jeunes. 
Or cette aide de trois millions, l'Arizona ne la 
prolonge pas. Grâce à ce soutien, PsyJeunes avait 
été créé à Charleroi, et a pu aider plus de 500 
jeunes, en leur évitant peut-être le suicide. Ne pas 
prolonger ces budgets est inhumain. Ce service a dû 
fermer à Charleroi et dans d'autres villes. C'est 
scandaleux de la part d'un gouvernement prétendant 
vouloir investir dans les soins de santé et dans la 
santé psychologique. 



 20/03/2025 CRABV 56 PLEN 035 
 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

38 

regering die beweert te willen investeren in de 
gezondheidszorg en de geestelijke gezondheid is dit 
een schande.  
 
Wij zullen het amendement van Ecolo-Groen 
steunen. Ik vraag aan de collega's van de 
arizonapartijen om hun hart te laten spreken, als ze 
er tenminste een hebben.  
 

 
 
 
 
Nous soutiendrons l'amendement d'Ecolo-Groen. Je 
demande aux collègues de l'Arizona de montrer leur 
cœur, s'ils en ont. 
 

De voorzitter: De algemene bespreking is gesloten. 
 

Le président: La discussion générale est close. 
 

Bespreking van de artikelen 
 

Discussion des articles 
 

Wij vatten de bespreking van de artikelen aan. De 
door de commissie aangenomen tekst geldt als 
basis voor de bespreking. (Rgt 85, 4) (714/9) 
 

Nous passons à la discussion des articles. Le texte 
adopté par la commission sert de base à la 
discussion. (Rgt 85, 4) (714/9) 
 

Het wetsontwerp telt 24 artikelen. 
 

Le projet de loi compte 24 articles. 
 

Art. 2 (tabellen in bijlage blz. 82 / tableaux en annexe 
p. 82) 
  • 7 – Wouter Vermeersch cs (714/10) 
Art. 2 (tabellen in bijlage blz. 244 / tableaux en 
annexe p. 244) 
  • 6 – Dieter Vanbesien cs (714/10) 
 

Art. 2 (tabellen in bijlage blz. 82 / tableaux en annexe 
p. 82) 
  • 7 – Wouter Vermeersch cs (714/10) 
Art. 2 (tabellen in bijlage blz. 244 / tableaux en 
annexe p. 244) 
  • 6 – Dieter Vanbesien cs (714/10) 
 

De bespreking van de artikelen is gesloten. De 
stemming over de aangehouden amendementen, 
het aangehouden artikel en over het geheel zal later 
plaatsvinden. 
 

La discussion des articles est close. Le vote sur les 
amendements et l'article réservés ainsi que sur 
l'ensemble aura lieu ultérieurement. 
 

16 Voorstel van resolutie ter bevordering van de 

concurrentiekracht van de energie-intensieve 
bedrijven in ons land (561/1-2) 
 

16 Proposition de résolution relative au 

renforcement de la compétitivité des entreprises 
à forte intensité énergétique en Belgique (561/1-2) 
 

Voorstel ingediend door: 
 
Steven Coenegrachts. 
 

Proposition déposée par: 
 
Steven Coenegrachts. 
 

De commissie voor Energie, Leefmilieu en Klimaat 
stelt voor dit voorstel van resolutie te verwerpen. 
(561/1) 
 

La commission de l'Énergie, de l'Environnement et 
du Climat propose de rejeter cette proposition de 
résolution. (561/1) 
 

Overeenkomstig artikel 88 van het Reglement 
spreekt de plenaire vergadering zich uit over dit 
voorstel tot verwerping, na de rapporteur en 
eventueel de indiener te hebben gehoord. 
 

Conformément à l'article 88 du Règlement, 
l'Assemblée plénière se prononcera sur cette 
proposition de rejet après avoir entendu le 
rapporteur et, éventuellement, l'auteur. 
 

16.01  Bert Wollants, rapporteur: Dit voorstel werd 

door de commissie besproken op 17 december 
2024, 11 februari en 25 februari 2025. 
 
Tijdens een hoorzitting zijn Febeliec, de CREG en de 
AD Energie gehoord. Er is benadrukt dat de 
ondernemingskracht van de ondernemingen en de 
koopkracht van de gezinnen beschermd moeten 
worden.  
 

16.01  Bert Wollants, rapporteur: La commission a 

examiné la proposition de résolution le 17 décembre 
2024 et les 11 et 25 février 2025. 
 
La Febeliec, la CREG et la Direction Générale 
Énergie ont été entendues dans le cadre d’une 
audition. La nécessité de protéger la compétitivité 
des entreprises et le pouvoir d'achat des ménages a 
été soulignée.  
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Volgens de heer Coenegrachts, indiener van dit 
voorstel van resolutie, was een volwaardige regering 
het meest wenselijk, maar als alternatief kan een 
initiatief worden genomen binnen de bevoegdheden 
van een regering in lopende zaken. 
 
Tijdens de hoorzitting zijn verschillende elementen 
van de stijgende transmissienettarieven aangekaart. 
Het volledige verslag van deze hoorzitting is 
uiteraard raadpleegbaar. 
 
De indiener weerlegt de stelling dat de hoorzitting 
minder relevant zou zijn nu er een nieuwe regering 
is die het probleem van de hoge energieprijzen voor 
energie-intensieve bedrijven wil aanpakken. 
 
 
 
Volgens de N-VA-fractie biedt het regeerakkoord 
duidelijkheid. De volgende stap is nu het opstarten 
van de noodzakelijke voorbereidingen om de 
verdere uitwerking van het mechanisme te 
garanderen. De indiener gaf dit eerder ook aan als 
de meest wenselijke situatie. 
 
 
Op 25 februari 2025 wil de heer Coenegrachts zijn 
voorstel ter stemming brengen, waarbij vanuit de 
commissie wordt opgeworpen dat er intussen wel 
degelijk een volwaardige regering is, wat anders is 
dan ten tijde van het opstellen van het voorstel van 
resolutie. 
 
De VB-fractie wenst een politiek signaal te geven, 
ook al is er intussen een regering. 
 
De MR-fractie ziet geen reden meer voor het voorstel 
van resolutie, aangezien het de bedoeling had een 
signaal te geven wegens het ontbreken van een 
regering. 
 
De PVDA-fractie steunt het voorstel niet, omdat het 
onvoldoende is en prijsregulering op het vlak van 
energie noodzakelijk is. 
 

Selon M. Coenegrachts, l'auteur de la proposition de 
résolution, un gouvernement de plein exercice était 
souhaitable, mais à défaut, une initiative peut être 
prise dans le cadre des compétences d'un 
gouvernement en affaires courantes. 
 
Plusieurs éléments de l'augmentation des tarifs du 
réseau de transport ont été soulevés au cours de 
l'audition. Il est bien entendu possible de consulter le 
rapport complet de cette audition. 
 
L'auteur de la proposition de résolution réfute 
l'affirmation selon laquelle les auditions ont perdu de 
leur utilité depuis la mise en place d’un nouveau 
gouvernement qui souhaite résoudre le problème 
des prix élevés de l'énergie pour les entreprises 
grandes consommatrices d'énergie. 
 
Selon le groupe N-VA, l'accord de gouvernement est 
explicite. La prochaine étape consistera à entamer 
les préparatifs indispensables à la mise en œuvre 
ultérieure du mécanisme. L'auteur de la proposition 
de résolution avait également indiqué 
précédemment qu'il s'agissait de la situation la plus 
souhaitable. 
 
Le 25 février 2025, M. Coenegrachts a souhaité 
mettre sa proposition aux votes. À cela, la 
commission a rétorqué qu'un gouvernement de plein 
exercice avait été mis en place entre-temps, ce qui 
n'était pas le cas au moment de l'élaboration de la 
proposition de résolution. 
 
Le groupe VB souhaite envoyer un signal politique, 
même si un gouvernement a été mis en place. 
 
Le groupe MR ne voit plus de raison d'être à la 
proposition de résolution, puisqu'elle visait à 
adresser un signal en raison de l'absence de 
gouvernement. 
 
Le groupe PVDA-PTB ne soutient pas la proposition 
de résolution, parce qu'elle est insuffisante et qu'une 
régulation des prix en matière d'énergie est 
nécessaire. 
 

Les Engagés, Vooruit en cd&v verwijzen naar het 
regeerakkoord en de nieuwe minister om dit aan te 
pakken.  
 
Ecolo-Groen steunt het voorstel wel omdat dit de 
minister net kan helpen om tot resultaten te komen.  
 
 
De indiener betreurt dat het voorstel niet wordt 
gesteund omdat partijen verwijzen naar het feit dat 
dit al in het regeerakkoord geregeld is. Volgens hem 
doet het voorstel geen afbreuk aan het 

Les Engagés, Vooruit et le cd&v ont renvoyé à 
l'accord de gouvernement et vers le nouveau 
ministre pour régler cette question. 
 
Le groupe Ecolo-Groen a quant à lui soutenu la 
proposition, au motif qu'elle pourrait justement aider 
le ministre à obtenir des résultats. 
 
L'auteur de la proposition regrette qu'elle ne soit pas 
soutenue, les partis alléguant que cette matière est 
déjà réglée dans l'accord de gouvernement. Selon 
lui, la proposition ne porte pas préjudice à l'accord 
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regeerakkoord. 
 
De consideransen en verzoeken worden vervolgens 
weggestemd met tien tegen vijf stemmen. 
 

de gouvernement. 
 
Les considérants et les demandes ont ensuite été 
rejetés par dix voix contre cinq. 
 

16.02  Steven Coenegrachts (Open Vld): Het was 

een verkeerde beslissing van de commissie om dit 
weg te stemmen. De industrie in ons land, de motor 
van onze economie, kraakt immers onder de druk 
van de stijgende loonkosten, de moordende 
internationale concurrentie en de torenhoge 
energiekosten. Als we nu niet ingrijpen, dreigen we 
niet alleen bedrijven, maar ook duizenden jobs te 
verliezen. De resolutie is geen luxe, maar een 
noodzaak. Frankrijk, Duitsland en Nederland hebben 
hun energie-intensieve bedrijven allang extra steun 
gegeven. Zij beschermen hun industrie en zorgen 
voor lagere transmissiekosten en versterken zo de 
concurrentiepositie. België staat erbij en kijkt ernaar, 
terwijl bedrijven sluiten en investeringen verdwijnen. 
De werkgelegenheid in onze industrie daalde het 
laatste kwartaal van 2024. Ons 
concurrentievermogen is in vrije val. 
 

16.02  Steven Coenegrachts (Open Vld): La 

commission a eu tort de rejeter cette proposition. En 
effet, l'industrie dans notre pays, le moteur de notre 
économie, ploie sous la pression des coûts salariaux 
croissants, de la concurrence internationale 
acharnée et des coûts énergétiques exorbitants. Si 
nous n'intervenons pas maintenant, nous risquons 
de perdre non seulement des entreprises, mais 
également des milliers d'emplois. La proposition de 
résolution n'est pas un luxe, mais une nécessité. La 
France, l'Allemagne et les Pays-Bas ont déjà 
accordé depuis longtemps un soutien 
supplémentaire à leurs entreprises à forte intensité 
énergétique. Ces pays protègent leur industrie, lui 
garantissent des coûts de transport plus faibles et 
renforcent ainsi sa compétitivité. La Belgique reste 
les bras croisés, alors que des entreprises ferment 
leurs portes et que des investissements 
disparaissent. L'emploi dans notre industrie a 
diminué au cours du dernier trimestre de 2024. Notre 
compétitivité est en chute libre. 
 

De resolutie is pragmatisch. Wij vragen de regering 
om de wet van 15 mei 2024, die een compensatie 
invoert voor de transmissienettarieven, onmiddellijk 
mogelijk te maken. Via een KB heeft de vorige 
minister van Energie al heel wat voorbereidend werk 
geleverd. De nodige adviezen zijn er. De Europese 
Commissie zou geen bezwaar hebben, aangezien 
ze ook geen bezwaar had tegen de Franse regeling.  
 
 
 
In de commissie leek het erop dat er weerzin is om 
een resolutie van de oppositie goed te keuren, maar 
onze bedrijven kunnen niet wachten. Dit hoeft geen 
partijpolitiek dossier te zijn. Nagenoeg alle partijen 
erkennen dat die stijgende transmissienettarieven 
een ernstig probleem vormen. Snelle actie is 
noodzakelijk. Frankrijk en Duitsland geven intussen 
80 % korting op de transmissienettarieven aan de 
grote industriële verbruikers. Deze zware 
concurrentiedruk is niet langer houdbaar. Als 
Parlement kunnen we nu handelen, in het belang 
van onze industrie, onze werknemers en onze 
economie. 
 

La proposition de résolution à l'examen est 
pragmatique. Nous demandons au gouvernement 
d'exécuter immédiatement la loi du 15 mai 2024, qui 
instaure une compensation pour les tarifs du réseau 
de transport. La précédente ministre de l'Énergie a 
déjà effectué un important travail préparatoire par le 
biais d'un arrêté royal. Les avis nécessaires sont 
disponibles. La Commission européenne n'émettrait 
pas de réserve à cet égard, puisqu'elle n'en avait pas 
non plus à l'égard de la réglementation française. 
 
En commission, j'ai ressenti de la réticence à 
adopter une résolution émanant de l'opposition, mais 
nos entreprises ne peuvent pas attendre. Ce dossier 
ne peut pas faire l'objet d'une politique partisane. La 
plupart des partis admettent que cette hausse des 
tarifs du réseau de transport constitue un problème 
sérieux. Il convient d'agir rapidement. La France et 
l'Allemagne accordent entre-temps une réduction de 
80 % sur les tarifs de transport aux grands 
consommateurs industriels. Cette forte pression 
concurrentielle n'est plus tenable. En notre qualité de 
députés, nous pouvons agir maintenant, dans 
l'intérêt de notre industrie, de nos travailleurs et de 
notre économie. 
 

De voorzitter: De stemming over het voorstel tot 
verwerping van dit voorstel van resolutie zal later 
plaatsvinden. 
 

Le président: Le vote sur la proposition de rejet de 
cette proposition de résolution aura lieu 
ultérieurement. 
 

17 Inoverwegingnemingen 17 Prises en considération 



CRABV 56 PLEN 035 20/03/2025  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

41 

  
In de laatst rondgedeelde agenda komt een lijst van 
voorstellen voor waarvan de inoverwegingneming is 
gevraagd. 
 

Vous avez pris connaissance dans l'ordre du jour qui 
vous a été distribué de la liste des propositions dont 
la prise en considération est demandée. 
 

Indien er geen bezwaar is, beschouw ik de 
inoverwegingneming van deze voorstellen als 
aangenomen. Overeenkomstig het Reglement 
worden die voorstellen naar de bevoegde 
commissies verzonden. 
 

S'il n'y a pas d'observations à ce sujet, je considère 
la prise en considération de ces propositions comme 
acquise. Je renvoie les propositions aux 
commissions compétentes conformément au 
Règlement. 
 

Geen bezwaar? (Nee) 
Aldus zal geschieden. 
 

Pas d'observation? (Non) 
Il en sera ainsi. 
 

Urgentieverzoeken 
 
De urgentie gevraagd voor het wetsvoorstel 
nr. 771/1 van de heer Mertens c.s. tot invoering van 
een wettelijke feestdag op 8 mei. 
 

Demandes d'urgence 
 
L'urgence a été demandée pour la proposition de loi 
n° 771/1 de M. Mertens et consorts instaurant un 
jour férié légal le 8 mai. 
 

17.01  Peter Mertens (PVDA-PTB): In de jaren na 

de Tweede Wereldoorlog waren scholen en publieke 
administraties gesloten op 8 mei, ter herdenking van 
de overwinning op het nazisme en het fascisme. De 
haat, het racisme, de militarisering en de 
vertrappeling van het internationale recht worden 
meer dan ooit opnieuw actueel. Allerlei organisaties 
zijn momenteel bezig om extreemrechts wereldwijd 
samen te brengen. Elon Musk en J.D. Vance moeien 
zich met de Europese politiek door extreemrechtse 
organisaties als het AfD actief te ondersteunen. 
Daarom sluiten wij ons aan bij de dringende oproep 
van vakbonden en mensen uit het middenveld om 
8 mei opnieuw als een feestdag te installeren en 
vragen de urgentie om dit te bespreken. 
 

17.01  Peter Mertens (PVDA-PTB): Durant les 

années qui ont suivi la Seconde Guerre mondiale, 
les écoles et les administrations publiques étaient 
fermées le 8 mai, en commémoration de la victoire 
sur le nazisme et le fascisme. La haine, le racisme, 
la militarisation et le piétinement du droit 
international sont de nouveau plus actuels que 
jamais. Diverses organisations s'attellent 
actuellement à rassembler l'extrême droite à travers 
le monde. Elon Musk et J.D. Vance s'immiscent 
dans la politique européenne en soutenant 
activement des organisations d'extrême droite telles 
que l'AfD. C'est pourquoi nous nous joignons à 
l'appel urgent des syndicats et de la société civile à 
réinstaurer un jour férié le 8 mai, et nous demandons 
l'urgence pour en débattre. 
 

De urgentie wordt verworpen bij zitten en opstaan. 
 

L'urgence est rejetée par assis et levé. 
 

De voorzitter: De urgentie wordt ook gevraagd voor 
het voorstel van resolutie nr. 796/1 van de 
heer Lacroix c.s. betreffende een grotere Belgische 
bijdrage aan de Europese strategische autonomie. 
 

Le président: L'urgence est aussi demandée pour la 
proposition de résolution n° 796/1 de M. Lacroix c.s. 
visant à accroître la contribution belge à l'autonomie 
stratégique européenne.  
 

17.02  Christophe Lacroix (PS): Wij moeten een 

grotere bijdrage leveren, maar niet te allen prijze. 
Donald Trump verplicht Europa ertoe om voor zijn 
eigen veiligheid in te staan, maar onze regering is 
verblind door een atlantisme waar geen maat op 
staat. De zoektocht naar bijkomende middelen mag 
geen vrijgeleide zijn voor nieuwe privatiseringen van 
overheidsbedrijven door middel van one-
shotoperaties die op lange termijn duur uitvallen en 
bovendien betekenen dat de federale overheid de 
controle verliest in strategische sectoren. Voor de 
PS-fractie is het uitgesloten dat de burgers 
andermaal getroffen worden of dat er aan onze 
sociale zekerheid of openbare diensten geraakt 

17.02  Christophe Lacroix (PS): Il faut accroître 

notre contribution, mais pas à n'importe quel prix. 
Donald Trump oblige l'Europe à prendre sa sécurité 
en main mais notre gouvernement est aveuglé par 
un atlantisme totalement débridé. Les moyens 
additionnels ne peuvent justifier de nouvelles 
privatisations de sociétés publiques via des 
opérations one-shot coûteuses sur le long terme et 
impliquant une perte de contrôle de l'État fédéral 
dans des secteurs stratégiques. Il est hors de 
question, pour le groupe socialiste, de pénaliser une 
fois encore les citoyens ou d'avoir un impact sur la 
sécurité sociale ou les services publics. D'autres 
solutions existent, comme saisir et utiliser les avoirs 
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wordt. Er zijn andere oplossingen. Zo kunnen we de 
tegoeden van de Russische oligarchen in beslag 
nemen en gebruiken.  
 

des oligarques russes. 
 

De urgentie wordt verworpen bij zitten en opstaan. 
 

L'urgence est rejetée par assis et levé. 
 

Naamstemmingen 

 

Votes nominatifs 

 
Stemafspraken 

 
Pairages 

 

17.03  Patrick Prévot (PS): Ik heb een 

stemafspraak met de heer Goffin. 
 

17.03  Patrick Prévot (PS): Je paire avec M. Goffin. 

 

18 Moties ingediend tot besluit van de 

interpellatie van de heer Sam Van Rooy over "de 
aanpak van het toenemende 
antisemitisme" (nr. 17) 
 

18 Motions déposées en conclusion de 

l'interpellation de M. Sam Van Rooy sur "la lutte 
contre l'antisémitisme croissant" (n° 17) 
 

De voorzitter: Deze interpellatie werd gehouden in 
de openbare vergadering van de commissie voor 
Justitie van 12 maart 2025. 
 

Le président: Cette interpellation a été développée 
en réunion publique de la commission de la Justice 
du 12 mars 2025. 
 

Twee moties werden ingediend (MOT nr. 17/1): 
- een motie van aanbeveling werd ingediend door de 
heer Sam Van Rooy; 
- een eenvoudige motie werd ingediend door de 
heer Steven Matheï. 
 

Deux motions ont été déposées (MOT n° 17/1): 
- une motion de recommandation a été déposée par 
M. Sam Van Rooy; 
- une motion pure et simple a été déposée par 
M. Steven Matheï. 
 

Daar de eenvoudige motie van rechtswege voorrang 
heeft, breng ik deze motie in stemming. 
 

La motion pure et simple ayant la priorité de droit, je 
mets cette motion aux voix. 
 

18.01  Sam Van Rooy (VB): Nu steeds meer joden 

zich onveilig voelen in onze samenleving en aan 
zelfcensuur doen, vraag ik met deze motie om het 
antisemitisme als een hardnekkig fenomeen te 
beschouwen, te erkennen dat het in onze 
samenleving onrustwekkend hoog is en om een 
actieplan te ontwikkelen om het te detecteren en te 
bestrijden. 
 

18.01  Sam Van Rooy (VB): Alors que de plus en 

plus de Juifs ne se sentent pas en sécurité dans 
notre société et pratiquent l'autocensure, je 
demande, par le biais de cette motion, de considérer 
l'antisémitisme comme un phénomène persistant, de 
reconnaître que ce problème est particulièrement 
aigu dans notre société et d'élaborer un plan d'action 
spécifique afin d'identifier et de combattre 
l'antisémitisme. 
 

De voorzitter: 
 

(Stemming/vote 1) 

Ja 99 Oui 
Nee 32 Non 
Onthoudingen 6 Abstentions 
Totaal 137 Total 

 
 

Le président: 
 

(Stemming/vote 1) 

Ja 99 Oui 
Nee 32 Non 
Onthoudingen 6 Abstentions 
Totaal 137 Total 

 
 

De eenvoudige motie is aangenomen. Bijgevolg 
vervalt de motie van aanbeveling. 
 

La motion pure et simple est adoptée. Par 
conséquent, la motion de recommandation est 
caduque. 
 

19 Aangehouden amendementen op het voorstel 

van resolutie over de toenemende dreiging ten 
aanzien van Taiwan (456/1-6) 

19 Amendements réservés à la proposition de 

résolution relative à la menace croissante planant 
sur Taïwan (456/1-6) 
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Stemming over amendement nr. 36 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans C/1(n). 
(456/6) 
 

(Stemming/vote 2) 
Ja 19 Oui 
Nee 119 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 138 Total 

 
 

Vote sur l'amendement n° 36 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant C/1(n). (456/6) 
 
 

(Stemming/vote 2) 
Ja 19 Oui 
Nee 119 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 138 Total 

 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 37 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans EE(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 37 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant EE(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 38 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans FF(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 38 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant FF(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 39 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans GG(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 39 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant GG(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 40 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans HH(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 40 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant HH(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
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Stemming over amendement nr. 41 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans II(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 41 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant II(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui)  
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 42 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans JJ(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 42 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant JJ(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 43 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans KK(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 43 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant KK(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 

 
(Vote 2) 

 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 44 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans LL(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 44 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant LL(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 45 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans MM(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 45 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant MM(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 46 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans NN(n). 
(456/6) 

Vote sur l'amendement n° 46 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant NN(n). (456/6) 
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Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 47 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans OO(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 47 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant OO(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 48 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans PP(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 48 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant PP(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 49 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans QQ(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 49 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant QQ(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 50 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans RR(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 50 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant RR(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 51 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans SS(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 51 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant SS(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
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(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 52 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans TT(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 52 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant TT(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 53 van Werner 
Somers tot invoeging van een considerans UU(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 53 de Werner Somers 
tendant à insérer un considérant UU(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 62 van Werner 
Somers op verzoek 1. (456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 62 de Werner Somers à 
la demande 1. (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui)  
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 54 van Werner 
Somers op verzoek 4. (456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 54 de Werner Somers à 
la demande 4. (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 55 van Werner 
Somers op verzoek 11. (456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 55 de Werner Somers à 
la demande 11. (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 56 van Werner Vote sur l'amendement n° 56 de Werner Somers 
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Somers tot invoeging van een verzoek 13.10(n). 
(456/6) 
 

tendant à insérer une demande 13.10(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 57 van Werner 
Somers tot invoeging van een verzoek 13.11(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 57 de Werner Somers 
tendant à insérer une demande 13.11(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 58 van Werner 
Somers tot invoeging van een verzoek 13.12(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 58 de Werner Somers 
tendant à insérer une demande 13.12(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 59 van Werner 
Somers tot invoeging van een verzoek 13.13(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 59 de Werner Somers 
tendant à insérer une demande 13.13(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 60 van Werner 
Somers tot invoeging van een verzoek 13.14(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 60 de Werner Somers 
tendant à insérer une demande 13.14(n). (456/6) 
 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 61 van Werner 
Somers tot invoeging van een verzoek 13.15(n). 
(456/6) 
 

Vote sur l'amendement n° 61 de Werner Somers 
tendant à insérer une demande 13.15(n). (456/6) 
 



 20/03/2025 CRABV 56 PLEN 035 
 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LEGISLATURE 

 

48 

Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden 
voor deze stemming? (Ja) 
 

Peut-on considérer que le résultat du vote précédent 
est valable pour celui-ci? (Oui) 
 

(Stemming 2) 
 

(Vote 2) 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

20 Geheel van het voorstel van resolutie over de 

toenemende dreiging ten aanzien van Taiwan 
(456/5) 
 

(Stemming/vote 3) 
Ja 126 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 13 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

20 Ensemble de la proposition de résolution 

relative à la menace croissante planant sur 
Taïwan (456/5) 
 

(Stemming/vote 3) 
Ja 126 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 13 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

Bijgevolg neemt de Kamer het voorstel van resolutie 
aan. Het zal ter kennis van de regering worden 
gebracht. 
 

En conséquence, la Chambre adopte la proposition 
de résolution. Il en sera donné connaissance au 
gouvernement. 
 

21 Aangehouden amendementen en artikel van 

het wetsontwerp tot opening van voorlopige 
kredieten voor de maanden april, mei en juni 2025 
(714/1-10) 
 

21 Amendements et article réservés du projet de 

loi ouvrant des crédits provisoires pour les mois 
d'avril, mai et juin 2025 (714/1-10) 
 

Stemming over amendement nr. 7 van Wouter 
Vermeersch cs op artikel 2. (714/10) 
 

(Stemming/vote 4) 
Ja 19 Oui 
Nee 120 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

Vote sur l'amendement n° 7 de Wouter Vermeersch 
cs à l'article 2. (714/10) 
 

(Stemming/vote 4) 
Ja 19 Oui 
Nee 120 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

Stemming over amendement nr. 6 van Dieter 
Vanbesien cs op artikel 2. (714/10) 
 

(Stemming/vote 5) 
Ja 55 Oui 
Nee 81 Non 
Onthoudingen 3 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

Vote sur l'amendement n° 6 de Dieter Vanbesien cs 
à l'article 2. (714/10) 
 

(Stemming/vote 5) 
Ja 55 Oui 
Nee 81 Non 
Onthoudingen 3 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 
artikel 2 aangenomen. 
 

En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 
2 est adopté. 
 

22 Geheel van het wetsontwerp tot opening van 

voorlopige kredieten voor de maanden april, mei 
en juni 2025 (714/9) 
 
 
 

22 Ensemble du projet de loi ouvrant des crédits 

provisoires pour les mois d'avril, mai et juin 2025 
(714/9) 
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(Stemming/vote 6) 

Ja 97 Oui 
Nee 33 Non 
Onthoudingen 9 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

(Stemming/vote 6) 

Ja 97 Oui 
Nee 33 Non 
Onthoudingen 9 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het 
zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 
voorgelegd. 
 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. 
Il sera soumis à la sanction royale. 
 

23 Voorstel tot verwerping door de commissie 

voor Energie, Leefmilieu en Klimaat van het 
voorstel van resolutie ter bevordering van de 
concurrentiekracht van de energie-intensieve 
bedrijven in ons land (561/1-2) 
 

(Stemming/vote 7) 
Ja 76 Oui 
Nee 61 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

23 Proposition de rejet faite par la commission de 

l'Énergie, de l'Environnement et du Climat de la 
proposition de résolution relative au 
renforcement de la compétitivité des entreprises 
à forte intensité énergétique en Belgique (561/1-2) 
 

(Stemming/vote 7) 
Ja 76 Oui 
Nee 61 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 139 Total 

 
 

Bijgevolg neemt de Kamer het voorstel tot 
verwerping aan. Het voorstel van resolutie nr. 561/1 
is dus verworpen. 
 

En conséquence, la Chambre adopte la proposition 
de rejet. La proposition de résolution n° 561/1 est 
donc rejetée. 
 

24 Goedkeuring van de agenda 

 

24 Adoption de l’ordre du jour 

 
We moeten overgaan tot de goedkeuring van de 
agenda voor de vergadering van volgende week. 
 

Nous devons procéder à l’approbation de l'ordre du 
jour de la séance de la semaine prochaine. 
 

Zijn er dienaangaande opmerkingen? (Nee) 
 

Y a-t-il une observation à ce sujet? (Non) 
 

Bijgevolg is de agenda aangenomen. 
 

En conséquence, l'ordre du jour est adopté. 
 

De vergadering wordt gesloten om 17.55 uur. 
Volgende vergadering donderdag 27 maart 2025 om 
14.15 uur. 
 

La séance est levée à 17 h 55. Prochaine séance le 
jeudi 27 mars 2025 à 14 h 15. 
 

 


